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روزنامه صبح ایران

موضوعی که باید کارشناسانه و هدفمند به سمت آن حرکت کرد

سهمیه بندی بنزین؛ کلاف سردرگم در اقتصاد ایران 

در آیین ویژه فرودگاه مهرآباد برای گرامیداشت دوازدهم بهمن ماه 

وزیر راه: زیرساخت های اقتصادی 
کشور آسیب ناپذیر است 

سلامتی  فعال سیاسی اصلاح طلب :

مردم، »نداری« را بهتر از بی عدالتی تحمل می کنند

هدیه احمدی نژاد به کارلوس کی روش

آیا کانال مالی جدید گره اقتصاد ایران را باز می کند؟

ابزار حمایت مبادلات تجاری 
اروپایی مقابل بدعهدی ترامپ
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 حشمت الله فلاحت پیشه:

ثبت کانال ارتباطات مالی پیروزی سیاسی و بین المللی ایران است 
  علی مطهری:

 ثبت کانال مالی نشانده عزم اروپا برای حفظ برجام است

وزیر راه و شهرسازی گفت: امروز دشمنان با آخرین 
حربه یعنی جنگ اقتصادی برای به صفر رساندن ارزش پول 
ملی در پی یکسره کردن تکلیف انقلابند اما خوشبختانه در 
شرایطی به سر می بریم که وضع زیرساخت های اقتصادی 
کشور بسیار مثبت بوده و آسیب پذیر نیست. »محمد 
اسلامی« پیش از ظهر دیروز در مراسم گرامیداشت آغاز 
چهلمین سالگرد انقلاب شکوهمند اسلامی در ترمینال یک 
فرودگاه بین المللی مهرآباد افزود: اساس جمهوری اسلامی و 
انقلاب در تقواست و آنچه بر مبنای تقوا بنا نهاده شود ابدی 

است.به گفته وی، باید همواره خود را در پیشگاه الهی ببینیم 
و برای پیشبرد اهداف انقلاب جانفشانی کنیم.اسلامی اضافه 
کرد: رمز پیروزی انقلاب و ماندگاری آن، همان عبارت معروف 
امام خمینی )ره( یعنی وحدت کلمه، حفظ همبستگی و 
یکپارچگی ملی و استفاده از همه ظرفیت ها برای پیشبرد 
امور است.وی یادآوری کرد: دشمنان بعد پیروزی انقلاب 
تاکنون نقشه ها و طرح های متعددی با اجماع جهانی و شبه 
جهانی علیه انقلاب اجرا کردند اما هدف امام راحل سلطه 

ستیزی بود...

محمود صادقی نماینده تهران گفت : نارضایتی ای که جامعه در 
رابطه با مجلس از خود بروز می دهد در کُنه ماجرا اعتراضی است که 
به فرآیند انتخابات دارد. یعنی اغلب مردم بین بد و بدتر انتخاب می 
کنند، گزینه های مطلوب خود را در لیست ها نمی بینند. اگر شرایط 
سیاسی به همین شکل پیش برود و یا خدای ناکرده بسته تر شود 
حتما ما با بحران مشارکت روبرو خواهیم بود. اگر بخواهیم با این 

بحران روبرو نباشیم باید به مردم امکان انتخاب های...

رئیس فراکسیون امید تاکید کرد: اگر به شعارهای مردم بازگردیم 
هیچ راهی جز اتکا به مردم نداریم، نباید از مردم عبور کنیم. فصل 
سوم قانون اساسی بهترین گزینه برای این موضوع است. محمدرضا 
عارف  روز پنجشنبه در دومین کنگره مجمع فرهنگیان ایران اسلامی 
عنوان کرد: دهه فجر و چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی را 
تبریک می گویم، در ابتدای دهه پنجم انقلاب هستیم و این فرصت 

مناسبی است که آسیب شناسی داشته باشیم...

محمود صادقی:

باید به مردم امکان 
انتخاب بیشتر بدهیم 

محمد رضا عارف:

نباید از مردم 
عبور کنیم
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

محسن میردامادی مطرح کرد

قدرت مطلقه  در ایران وجودندارد

دموکراسی بدون تحزب امکان پذیر نیست

سال 1۴00 باید به 
یک »تیم« رای دهیم 
نه به یک »فرد«

استاندار قم از افتتاح 368 پروژه با اعتباری بالغ بر 8100 میلیارد ریال و با ظرفیت اشتغال 
1523 نفر در دهه ی مبارك فجر خبر داد.دکتر بهرام سرمست استاندار قم روز پنجشنبه در 
نشست خبری با اصحاب رسانه که به مناسبت چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی در سالن جلسات 
استانداری قم برگزار شد طی سخنانی ضمن تبریك فرارسیدن دهه ی فجر انقلاب اسلامی بیان 
داشت: چهل سالگی نظام نقطه عطفی برای یادآوری رشادت ها و ایثارگری های کسانی است که 
در دوران مختلف آغازگر و ادامه دهنده ی راه انقلاب اسلامی بوده اند.استاندار قم با بیان اینکه 
وظیفه داریم دستاوردهای انقلاب اسلامی رابرای مردم بازگو کنیم افزود: مردم ولی نعمتان انقلاب 
هستند و آنها بودند که در پیروزی نهضت و دفاع از آن پیشگام بوده اند.سرمست با بیان اینکه 

برای بدخواهان نظام تفکیکی بین نظام و دولت وجود ندارد...

امام جمعه قم بابیان اینکه دستاوردهای 40 ساله انقلاب باید به مردم تبیین شود گفت : انقلاب 
اسلامی هنوز به ساحل آرامش نرسیده و هنوز در ابتدای مسیر است ورود به چهل سالگی انقلاب 
و آغاز بلوغ نظام به معنای پایان راه نیست. آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در ظهر دیروز 
خطبه های نماز جمعه که در مصلی قدس برگزار شد با اشاره به مناسبت 12 بهمن ماه و آغاز دهه فجر 
انقلاب اسلامی ابراز کرد:امام راحل علاوه بر نقش رهبری و هدایت گری، پایه گذاری اندیشه حکومت 
اسلامی را در فکرها قوام بخشیده و پیاده کرد، سخن از حکومت دینی در حالی مطرح شده بوده 
بلوک غرب و شرق عالم رویه ای دین ستیزانه ای را دنبال می کرد.آیت الله حسینی بوشهری تأکید 
کرد: مقایسه وضعیت قبل و بعد از انقلاب اسلامی برای تمام مردم و به ویژه نسل جوان ضروری است، 

عده ای در فضای مجازی پیداشده و به صورت بزک کرده درصدد تطهیر رژیم پهلوی و...

استاندار قم:

368 پروژه همزمان با 
دهه فجر در قم افتتاح می شود

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم : 

دستاوردهای ۴0 ساله انقلاب 
باید به مردم تبیین شود 

88

پیام شهردار قم به مناسبت 
آغاز دهه فجر انقلاب اسلامی

پیام استاندار قم 
به مناسبت ایام الله دهه فجر

دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم 

بهرام سرمست
استاندار قم

ورود امـام خمینـی)ره( بـه کشـور در 12 بهمـن 57، سـرآغازی پیروزمندانه برای جشـن 

اقتـدار، مردم سـالاری و دین مداری و تشـکیل حکومتی بـر پایه مبانی الهی و اسـلامی بود. 

امـام راحـل)ره( سـال ها ارزش های اسـلامی و الهـی را به مـردم عرضه  کرد تـا ثمره تبیین 

ارزش هایـی کـه بـر پایـه طلب حـق و تحقـق عدالت و ظلم سـتیزی بـود در بهمـن 57 به 

نتیجـه برسـد.روزهای ورود حضـرت امام)ره( به کشـور تـا 22 بهمن ماه روزهایـی طلایی و 

خاطره انگیـز بـرای مـردم ماسـت؛ روزهایی الهـی که خون های شـهدای حـق و حقیقت را 

بـه ثمر رسـاند و مـردم به خواسـت و طلیعه خود دسـت یافتنـد. نظامی اسـتکباری، ذلیل 

در برابـر بیگانـه، ظالم و بی دین را از کشـور بیـرون راندند و حکومتی بر پایه خواسـت و رای 

خود تشـکیل دادند.امروز که 40 سـال از روزهـای پر جوش و خروش 57 می گـذرد، گذری بر 

دوران پـر فـراز و نشـیب انقلاب جز نقـش مردم، خواسـت آنها و تلاش آنها برای شـکوفایی 

و اقتدار و توطئه دشـمنان برای مقابله با خواسـت آنها قابل مشاهده نیسـت.اقتدار، صلابت، 

قدرت دفاعی، موشـکی، توسـعه صنعتی، مردم سـالاری دینی، اقتدار علمـی و ده ها و صدها 

دسـتاورد دیگر در حوزه های مختلف ثمره خواسـت مردم و 40 سـال بالندگی، ولایت مداری، 

عزت خواهـی و حرکـت الهی اسـت. ملت مـا در این 40 سـال با تکیه بر پشـتوانه الهی خود، 

تبعیـت از امـام و رهبـری و تلاش روزافـزون بالنده تر از همیشـه شـدند.خون های زیادی به 

پـای ایـن درخـت تنومد انقلاب ریخته شـده تـا امـروز جوانانی که روزهـای اول انقـلاب را 

درک نکرده انـد، بـا عزت و شـکوه، حرکت علمی، دفاعـی، اقتصادی، نظامی، صنعتـی و… را 

در کشـور رقـم بزننـد و ایران اسـلامی را به نظامی برتر و دشمن شـکن تبدیل کنند تا جایی 

کـه الگویی برای تمـام آزادی خواهان جهان باشـد.نظام اسـلامی بـه اقتدار و صلابـت امروز 

نمی رسـید مگر با تکیه بـر ارزش ها و مبانی الهی اسـلامی، بـا تبعیت از منویـات امام راحل 

عظیـم الشـان)ره( و مقام معظـم رهبری حضـرت آیت الله العظمـی امـام خامنه ای)مدظله 

العالی( و با هوشـیاری و مقاومت مردم همیشـه در صحنه نظام اسـلامی؛ و امروز در چهلمین 

جشـن اقتـدار و پیروزی ملت باید قدردان تمام داشـته ها و دسـتاوردها بـود و بازهم مفتخر 

بـه تکیه بر ارزش هـا، ولایت مـداری و مردم سـالاری.

در آسـتانه چهلمین سال پیروزی انقلاب اسـلامی بیانات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( 

در دیـدار 19دیماه امسـال با مردم قـم نیز نکاتی قابل تامل و ارزشـمند را بـرای عموم مردم 

بویژه مسـئولین شـهر و اسـتان قم به عنوان خاسـتگاه انقلاب اسـلامی در بر داشت که این 

منویـات بدون شـک راهگشـا و راهنمایی خواهـد بود بـرای خدمتگـزاران و خادمین مردم 

بویژه در مجموعه بزرگ و خدمت رسـان شـهرداری قم تا گام هایی بزرگتـر و اثرگذارتر را در 

مسـیر رشـد و تعالی این جهان شهر شـیعی بردارند.

اینجانب ضمن گرامیداشت فرارسـیدن ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی، سـالروز ورود امام 

خمینی)ره( به میهن اسـلامی و چهلمین سـالگرد پیروزی شـکوهمندانه انقلاب اسـلامی، 

عـزت، افتخار، سـلامت و شـکوه برای ملت همیشـه در صحنه، بیـدار، مقتـدر و ولایتمدار 

ایران اسـلامی در سـایه عنایات حضرت ولیعصر مهـدی موعود)عج( و رهبـری داهیانه مقام 

معظم رهبـری از خداوند متعـال خواهانم.

»بسمه تعالی«
ایـام اللـه دهـه فجـر، یادمـان حماسـه بـزرگ پیـروزی حق بـر باطل، 
تبلورغلبـه ایمان معنـوی و اراده لایـزال الهی بر قدرت های مـادی و ظالم  
و مظهـر تجلی نور در ظلمت و تاریکی اسـت. یـادآور روزهایـی ماندگار و 
فرامـوش نشـدنی در تاریخ، کـه ملتی یکـدل و متحد، با عزمی راسـخ و 
توکل بـه خدا و تحـت رهبری داهیانه حضـرت امام خمینـی )رضوان الله 
تعالـی علیه(، طومار حکومت 2500 سـاله سـتم شـاهی را درهم پیچید و 
دست زورگویان و مسـتکبران  را برای همیشه تاریخ از این سرزمین کوتاه 
نمـود. پیـروزی انقلاب اسـلامی ایران به عنـوان معجزه بـزرگ قرن، پس 
از سـال هـا، به حیـات ملت و اسـلام و ارزش های اسـلامی، جانـی دوباره 
بخشـید و  زمینه را برای رسـیدن کشـور به قله های رفیع عـزت، اقتدار 
و خودبـاوری در عرصه های مختلف سیاسـی، اقتصادی، علمی، پزشـکی، 
درمانـی، نانـو، هوا و فضا، انرژی صلح آمیز هسـته ای، سـلول های بنیادی، 
تکنولـوژی های نظامی فوق پیشـرفته و سـایر فناوری هـای نوین فراهم 

کرد. 
 اکنون ملت ایران چهلمین سـالگرد پیروزی شـکوهمند انقلاب اسلامی 
را در حالـی پرشـورتر و باشـکوه تـر از گذشـته گرامـی مـی دارد که این 
انقـلاب الهی بر خلاف خواسـته و میل دشـمنان و بدخواهـان آن و به مدد 
الهـی و بـا هدایت های  روشـنگرانه رهبر معظم انقلاب، همت مسـؤلان و 
دولتمردان سـخت کوش  و ایسـتادگی مردم  هوشـیار و انقلابی، همچنان 
بالنده و پرشـتاب در مسیر بالندگی و سـربلندی قرار دارد و برای ادامه این 
راه پرافتخار تا رسـیدن بـه نقطه کمال، بر تمامی موانع و مشـکلات غلبه 
خواهد کرد و بدون شـك در این مقطع حسـاس از تاریخ انقلاب اسـلامی، 
حفظ وحدت و همدلی در راه صیانت از میراث گرانسـنگ انقلاب اسـلامی 
و  بیان دسـتاوردهای ارزشـمند آن در کنار کاسـتی ها و مشکلات، رسالت 

مهـم آحاد مردم و مسـؤلان و نخبگان جامعه اسـت .
 اینجانـب فرصـت را مغتنم شـمرده، ضمن گرامیداشـت چهلمین فجر 
نورانـی انقلاب اسـلامی ، خالصانه ترین درود و سـلام های خـود را به روح 
و روان پـاك و مطهر بنیان گذار جمهوری اسـلامی ایران و تمامی شـهدا و 
ایثارگـران گرانقـدر دوران انقلاب اسـلامی ،دفاع مقـدس و مدافعین حرم 
تقدیم داشـته، بی تردید اقشـار مختلف مردم مؤمـن ، انقلابی و ولایتمدار 
اسـتان مقدس قم امسـال نیز همانند گذشـته بحضور پرشـور و گسترده 
ای را  در برنامـه هـای چهلمین سـالگرد انقلاب اسـلامی به ویژه مراسـم 

راهپیمایی یـوم الله 22 بهمن خواهند داشـت.
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دیپلماسی پویا
گفتگوهای  از  پس  سرانجام  اروپایی  حکومت  سه 
فراوان،سازوکار حمایت از تجارت با ایران)اینستکس(را 
ثبت و در بیانیه ای آن را به طور رسمی معرفی کردند.

این اقدام،در چه شرایطی رخ داد و چه پیامدهای احتمالی 
خواهد داشت.؟این نوشتار پاسخهایی کوتاه دربر دارد.

۱-آمریکا با خروج از برجام قصد داشت ایران را از دستاوردهای آن محروم کند.پاسخ 
شتابزده ایران از جمله و به ویژه خروج آن از  یرجام می توانست آمریکا را برای دستیابی 
به این هدف کمک کند.آما نظام جمهوری اسلامی،رویکردی هوشمندانه برگزید و با تکیه 
بر توان دیپلماسی خود،سبب شد دیگر اعضای برجام در گام اول،در قالب سیاست اعلامی 
خود،مسیری متفاوت از آمریکا برگزینند.موضوعی که در جلسه شورای امنیت -که ترامپ 
برای فشار بر ایران ترتیب داد-آشکار شد و پیوستاری از  نمایندگان اعضا ازخانم می ،بانوی 
انگلوساکسون  و نخست وزیر محافظه کلر بریتانیا و مورالس چپ گرا و رنگین پوست  و 

رییس جمهور نیکاراگوا از برجام حمایت کردند
۲-ایران برای آنکه طرف های خارجی،اراده سیاسی خود را برای حمایت از برجام 
به اقدامات عملی تبدیل کنند،علاوه بر گفتگو به هشدارهای قاطعانه پرداخت.ترکیبی از 
پافشاری ایران و ملاحظات اروپا درباره  ضرورت مهار ترامپ سبب شد اروپا سازوکار تجاری 
را ایجاد کند.عملیاتی شدن سازوکار تجاری اروپا، فشارهای آمریکا را علیه ایران،کاهش می 
دهد،به آمریکا یادآوری می کند نمی تواند یکجانبه گرایانه،برای دنیا تصمیم بگیرد و با 

فراهم سازی تداوم حیات برجام،امنیت خاورمیانه را  افزایش می دهد.
۳-دیپلماسی جمهوری اسلامی در چند ماه اخیر درباره موضوعات مختلف مانند 
برجام، رای دیوان بین المللی دادگستری مبنی بر توقف تحریمهای آمریکا،هم گرایی با 
روسیه و ترکیه درباره سوریه و جلوگیری از تلاش برخی حکومتها برای بازگرداندن ایران 
به فهرست سیاه گروه ویژه اقدام)اف ای تی اف(موفق عمل کرده است.این کارنامه،نشانگر 
پویایی دیپلماسی ایران است که البته انتظار می رود با تصمیمات خردمندانه و مبتنی بر 

منافع ملی درباره کنوانسیونهای اف ای تی اف ،کامل شود.

مطالبات حداکثری
 از SPV نداشته باشیم

 سرانجام پس از ماه ها تاخیر در راه اندازی سازوکار 
ویژه مالی اتحادیه اروپا روز پنجشنبه  وزرای امور خارجه 
تروئیکای اروپایی در نهایت راه اندازی این کانال مالی را برای 

تامین منافع ایران و دور زدن تحریم های آمریکا اعلام کردند.راه اندازی و ایجاد این کانال 
مالی با هفته ها تاخیر همراه شده بود که انتقادات تند اخیری که سران فرانسوی و آلمانی از 
سیاست های منطقه ای و موشکی ایران کرده بودند، موجب شده بود که بسیاری فکر کنند 
که این مسائل بر راه اندازی سازوکار ویژه مالی تاثیر گذاشته است.را ه اندازی SPV نشان 
داد که برای اتحادیه اروپا حفظ و تداوم برجام بسیار مهم است و به همین خطر مسائل 
دیگری از جمله مسائل موشکی نمی تواند بر توافق هسته ای سایه انداخته و اثر بگذارد.

سازوکار ویژه مالی اتحادیه اروپا شاید نتواند مطالبات حداکثری ایران از برجام را تعیین کند 
اما گام بسیار مهمی در خنثی   سازی فشارهای حداکثری ترامپ و سیاست منزوی     سازی 
ایران محسوب می شود.رئیس   جمهور آمریکا طی چند ماه گذشته فشارهای بسیار زیادی 
نسبت به کشورهای اروپایی وارد ساخت تا مانع از ادامه همکاری ها میان ایران و اروپا 
شود و در این چارچوب، آنها را تهدید به تحریم کرد تا از این مسیر، SPV ایجاد نشود.

آخرین اقدام ترامپ برای تاثیرگذاری بر اروپایی ها هم برگزاری نشست ورشو در لهستان 
به منظور اجماع سازی علیه ایران و ایجاد شکاف در میان اروپایی ها بود اما راه اندازی 
SPV نشان داد که اتحادیه تسلیم فشارهای ایالات متحده علیه ایران و برجام نشدند.

اقدام اتحادیه اروپا در راه اندازی SPV در چهل سال گذشته بی سابقه بوده است چراکه 
آمریکا و اروپا طی دهه های گذشته در هماهنگی و همکاری با یکدیگر درصدد تحت فشار 
قرار دادن از طریق سیاست های تحریمی بودند تا از این طریق سیاست های منطقه ای را 
بازدارندگی ایران تا حدی تاثیر بگذارند ولی برجام موجب شکاف میان دو متحد پیشین 
شده است.بی تردید این اقدام اروپا محدود به ایران نخواهد بود. اروپایی ها اولین گام را برای 
خنثی سازی سیاست های تحریمی آمریکا برداشتند هر چند که آنها قبلا هم اقداماتی در 
رابطه با کشوری مانند کوبا انجام داده بودند ولی این اقدام در حد و اندازه راه اندازی یک 
سازوکار ویژه مالی نبود و آنها هم تا این اندازه در مقابل ایالات متحده ایستادگی نکرده 
بودند.راه اندازی این کانال نشان می دهد که دوران تک قطبی بودن گذشته و جهان در 
حال تجربه دوران گذار است و این گونه نیست که ایالات متحده امر کند و دیگران 
مکلف به انجام شوند.در واقع راه اندازی SPV چالشی جدی در سیاست انزواسازی آمریکا 
علیه ایران است و می تواند تاثیرات مهمی بر تنش  زدایی و تعامل ایران با دیگران داشته 
باشد.غذا و دارو کمترین چالش و درگیری را میان اروپا و آمریکا ایجاد می کند قبلا هم 
ایالات متحده اعلام کرده بود که مسائل بشردوستانه از جمله غذا و دارو را از سیاست های 
تحریمی خود استثنا کرده بودند. به همین دلیل، سازوکار ویژه مالی کار خود را از این 
حوزه شروع کرده است و وقتی گام هایی در این رابطه برداشته شود به حوزه های دیگر در 
میان   مدت تسری خواهد یافت.ما نباید مطالبات حداکثری را از SPV انتظار داشته باشیم. 
تاثیرات SPV بیشتر سیاسی هستند و به همین خاطر، ما باید از این مسئله بهره برداری 
لازم را انجام داده تا دیگر کشورها با سیاست تحریمی آمریکا همراه نشوند. ما باید در جهت 

قوام بخشیدن به این کانال حرکت کنیم.

آیت الله امامی کاشانی در نماز جمعه تهران: 

دولت و مجلس باید 
جلوی رانت خواری ها را بگیرند

امام جمعه موقت تهران گفت: دولت و مجلس باید برای مساله مالیات فکری کرده تا 
بتوانند مالیات را دریافت کنند و جلوی رانت خواری ها را بگیرند.

آیت الله امامی کاشانی در نماز جمعه این هفته تهران که در مصلای امام خمینی)ره( 
برگزار شد، اظهار کرد: سنت الهی این است که ملتی که بر حق بوده اما ضعیف شده 
و مورد ظلم قرار گرفته است، عاقبت پیروز شود زیرا ظلم و ستم عاقبت ندارد و جنایت 

ماندنی نیست.
وی در ادامه افزود: ما اگر حجت خدا را شناختیم، می فهمیم او انسانی است که به 
حقوق ملت ها، حیثیت افراد، ارزش های اجتماعی و دین خدا اهمیت می دهد. کسی که 

به حجت خدا معرفت دارد باید از ظلم پرهیز کند.
امام جمعه موقت تهران گفت: اگر حکومت کالایی را برای مردم تهیه کرد و اختیار آن 
را به زیرمجموعه خود داد و آن زیرمجموعه آن کالاها را به صورت آزاد و گران تر فروخت، 
درواقع بغی و ظلم کرده  است.امامی کاشانی ادامه داد: بعنوان مثال امروز پرداخت مالیات 
واجب است و آنهایی که از آن فرار می کنند فعل حرام انجام داده اند؛ این کار هم بغی و ظلم 
به ملت است. البته دولت و مجلس باید برای مساله مالیات فکری کرده تا بتوانند مالیات را 

دریافت کنند و جلوی رانت خواری ها را بگیرند.
 آیت الله امامی کاشانی دربخش دیگری از سخنان اظهار کرد: سالروز ورود امام 
بزرگوارمان را به ملت بزرگ ایران و همه ملت های حق طلب تبریک عرض می کنم. امام 
با توکلی که به خدا داشت، آن قیام را برپا نمود و ملت ایران با شجاعت و شهامت با این 
حرکت به دنبال امام، جریان انقلاب را به اینجایی رساندن که الان در دنیا به نام جمهوری 

اسلامی شناخته می شود.
وی ادامه داد: در روز ۲۲ بهمن همه مردم با همه سلیقه ها و روش ها در خیابان حرکت 
خواهند کرد و دشمن را مأیوس خواهند کرد. امروز به لطف خدا دشمنان اسلام کاری 

از پیش نمی توانند ببرند.

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

رهنمودهای رهبری در خصوص 
حفظ هویت گلزار شهدا اجرایی می شود

معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پیگیری رهنمود 
رهبر معظم انقلاب در مورد عدم یکسان سازی مزار شهدا و حفظ هویت و شکل طبیعی 

گلزارهای مطهر شهدا خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد علی شهیدی با تبریک چهلمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی خطاب به معاونان و مدیران بنیاد شهید و امور ایثارگران 
تأکید کرد: رهنمود رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر جلوگیری از یکسان سازی 
و همچنین خارج کردن گلزار شهدا از وضعیت طبیعی به بهانه زیباسازی باید هر چه 

سریع تر اجرایی شود.
وی تصریح کرد: معاونان و مدیران کل بنیاد شهید در ستاد و سراسر کشور باید در 

کارگروه ساماندهی گلزار شهدا در استان ها بر اجرای آن نظارت کنند.
وی با بیان اینکه در همه طرح های ساماندهی و بهسازی گلزار مطهر شهدا علاوه بر 
رضایت والدین، همسر و فرزندان شهدا حفظ هویت، شکل و بافت طبیعی مزار شهدا باید 
مدنظر قرار گیرد گفت: آثار بجای مانده از شهدا و ایثارگران میراث جاویدانی هستند که 

باید از آنها محافظت کرد و استفاده از آنها در گلزار مطهر شهدا در دستور کار قرار گیرد.
در دوران دفاع مقدس ۲۳٠ هزار شهید تقدیم انقلاب شده است.

رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

ثبت کانال ارتباطات مالی 
پیروزی سیاسی و بین المللی ایران است 

ریس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به این که ثبت 
کانال ارتباطات مالی یک پیروزی سیاسی و بین المللی برای ایران است گفت: اگر 
SPV اجرایی شود، بخشی از منافع اقتصادی جمهوری اسلامی ایران تامین خواهد 

شد. 
حشمت الله فلاحت پیشه درباره ثبت کانال ارتباطات مالی اروپا و ایران گفت: در 
چند روزه اخیر دو اتفاق مهم رخ داد که این دو اتفاق وزنه جمهوری اسلامی ایران را 
در عرصه سیاست بین الملل تقویت کرد.وی نخستین اتفاق را گزارش دستگاه های 
امنیتی آمریکا دانست و اظهار داشت: گزارش ۱6 دستگاه اطلاعاتی امریکا در موضوع 
ایران و ثبت کانال مالی ایران و اتحادیه اروپا با هدف برجام دو اتفاقی مهمی بود که 
پیروزی برای ایران محسوب می شود.نماینده مردم اسلام آباد غرب در مجلس خاطر 
نشان کرد: این دو اتفاق می تواند زمینه ای برای شکست اجلاس ضد ایرانی ورشو 
باشد.فلاحت پیشه در مورد گزارش دستگاه های اطلاعاتی آمریکا گفت: در این گزارش 
به صورت کلی دستگاه های اطلاعاتی آمریکا اعلام کرده اند که خروج آمریکا از برجام 
ابهامات و مشکلاتی را برای ترامپ ایجاد می کند، و در این گزارش تاکید شده که 
گام هایی مانند توان موشکی و استراتژیک جمهوری اسلامی ایران منافع ملی آمریکا 
را به خطر می اندازد.وی تصریح کرد: در تحلیل کلی این گزارش بیان شده که ایران 
کشوری است که به اهداف و تعهدات پایبند است.رییس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس اظهار داشت: ثبت کانال مالی ایران و اروپا نیز پیروزی بزرگ 
دیگری است این کانال خود را پشتگرم به گزارش دستگاه اطلاعاتی آمریکا می داند.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: SPV فارغ از این که 
چه جزییاتی داشته باشد یک پیروزی سیاسی برای ایران است.این نماینده مجلس 
ادامه داد: این پیروزی تنها به ایران تعلق ندارد بلکه در این مدت کشورهای مختلف 
دنیا نیز منتظر بودند که این کانال مالی ثبت شود زیرا این گونه راهکاری مناسب برای 
برقراری ارتباط با ایران خواهند داشت.فلاحت پیشه یادآور شد: اگر اس پی وی به 
خوبی اجرایی شود بخشی از منافع اقتصادی ایران را تامین می کند البته مسوولان 
وزارت خارجه باید توجه کنند اعلام و ثبت کانال ارتباطات مالی به معنای پایان چانه 

زنی ما با کشورهای اروپایی نباید باشد.

بهروز نعمتی: 

عفو گسترده شامل حال 
زندانیان سیاسی هم می شود

 یک عضو هیات رئیسه مجلس تاکید کرد: به اعتقاد من نظام ما نظامی است که 
رأفتش بالاست، درنتیجه امیدواریم شورای عالی امنیت ملی هم نسبت به همین بحث 

حصر زودتر تصمیم بگیرند. 
بهروز نعمتی درباره اینکه چرا این فضا در کشور ایجاد شده که خبر استعفای وزرا 
پخش می شود و آن ها را مجبور می کند که این اخبار را تکذیب کنند؟، گفت: بحث 
وزیر دادگستری را خبرنگاری از من پرسید گفت آیا اینچنین است؟ من هم گفتم بنده 
موضوع استعفا را نشنیده ام اما ظاهرا دولت خودش قصد ترمیم دارد ولی بحث استعفا 
نبود. وی درباره خبر استعفای محمدجواد ظریف وزیر خارجه هم که قبلا تکذیب شد، 
گفت:  در مورد آقای ظریف هم کسی نگفته استعفا داده است و آن خبر مربوط به این 
بود که کسی خارج از کشور این موضوع را مطرح کرد.این عضو هیات رئیسه مجلس در 
پاسخ به این سوال که آیا این صحبت رئیس قوه قضائیه که به مناسبت چهلمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی عفو بزرگی را برای زندانیان در نظر داریم، شامل حال زندانیان 
سیاسی هم می شود یا خیر؟، گفت: درباره آن مصاحبه ای که آقای آملی لاریجانی انجام 
دادند و گفتند که قرار است عفو بزرگی اتفاق بیافتد، برداشت من این است که موضوعات 
سیاسی هم در این مجموعه وجود دارد. باید دید که چه اتفاقی می خواهد بیافتد، به نظر 
من بزرگ بودن آن، بیشتر این معنا را می داد.نعمتی در پاسخ به این سوال که انجام این 
کار را چقدر ضروری می دانید؟، گفت: در مقاطع مختلف تلاش های خیلی زیادی شد 
که این اتفاق بیافتد و به همت مجموعه های مختلفی اعم از دوستان مجلسی و خارج از 
مجلس و دوستان امنیتی این مذاکرات صورت گرفت اما دربعضی جاها یک سری افرادی 
ورود پیدا کردند که به نظر من شاید کار را مقداری پیچیده کردند.سخنگوی هیات رئیسه 
مجلس ابراز داشت: شاید اگر آن دخالت ها نبود، این شکلات زودتر حل می شد. به اعتقاد 
من نظام ما نظامی است که رأفتش بالاست، درنتیجه امیدواریم شورای عالی امنیت ملی 

هم نسبت به همین بحث حصر زودتر تصمیم بگیرند.

علی صوفی :

لاریجانی کاندیدای اصلاح طلبان 
در انتخابات ریاست جمهوری نخواهد بود 

دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات در باره برخی مباحث پیرامون احتمال حمایت 
اصلاح طلبان از علی لاریجانی در انتخابات آتی ریاست جمهوری گفت: لاریجانی 

کاندیدای اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری نخواهد بود.
علی صوفی پنجشنبه در حاشیه افتتاح دفتر حزب پیشرو اصلاحات استان اردبیل 
افزود: شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان تصمیم واحدی را در انتخابات اتخاذ 
خواهد کرد.وی بیان کرد: در حال حاضر شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان در مرکز 
کارهای مربوط به انتخابات را به خوبی پیش می برد و قرار است این شورا در استان 
ها هم سامان یابد تا در باره نامزدهای مجلس شورای اسلامی تصمیم گیری شود.او 
درباره استانی شدن انتخابات مجلس هم گفت: انتخابات استانی را مثبت ارزیابی می 
کنم چرا که این کار سبب پررنگ شدن نقش احزاب، سیاسی شدن لیست ها، ارتقاء 
سطح کارشناسی مجلس و برگزاری سالم تر انتخابات می شود .دبیر کل حزب پیشرو 
اصلاحات با انتقاد از عملکرد مجلس دهم گفت: این مجلس منافع شخصی و جناحی را 
بر منافع ملی و عمومی ترجیح داده و در زمره ناکارآمدترین مجالس بعد از انقلاب است.

وی ادامه داد: اگر گفتمان ها بر مبنای منافع ملی شکل گیرد مردم امیدوار خواهند شد 
و در آن صورت می توان مردم را به صحنه آورد.صوفی نبود احزاب قوی در کشور را 
یادآور شد و اضافه کرد: یکی از ضعف ها در کشور نبود احزاب قوی و تاثیر گذار بوده و 

این آسیب جدی به جامعه وارد کرده است.

مجتبی ذوالنوری: 

عفو زندانیان سیاسی بسته به میزان
 سپری شدن محکومیت و تنبه افراد است 

 یک نماینده اصولگرای مجلس درباره امکان عفو زندانیان سیاسی به مناسبت 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی گفت: اگر افرادی نسبت به گذشته خودشان 
خطایی کرده اند، متنبه و پشیمان شوند و آن تنبه و پشیمانی زمینه جبران ایجاد کند 

طبیعی است که عفو موثر است و مفید است. 
مجتبی ذوالنوری ، در پاسخ به این سوال که »با توجه به عفوهای صورت گرفته در 
مناسبت های مختلف و اینکه رئیس قوه قضائیه اعلام کرده به مناسبت چهلمین سالگرد 
پیروزی انقلاب عفو بزرگی را مدنظر داریم، آیا این عفو شامل حال زندانیان سیاسی هم 
می شود یا خیر؟«، گفت: نمی دانم، باید به تناسب میزان سپری شدن آن محکومیت و 
پس از آن به میزان تنبهی که در فرد ایجاد شده تصمیم گرفت به گونه ای که مسئولان 
قوه قضائیه باید احساس کنند وی نسبت به خطای گذشته  متنبه شده و اگر بیرون برود 
نه تنها اقدامات گذشته اش تکرار نمی شود بلکه مثبت عمل می کند؛ من نمی دانم چه 
طیف ها و اشخاصی مشمول این بحث هستند.وی ادامه داد:  لذا باید این موضوع را به 
صورت موردی روی افراد بررسی کنند و بعد اقدام کنند.این عضو فراکسیون نمایندگان 
ولایی در پاسخ به این سوال که به نظر شما این اقدام می تواند در چهلمین سالگرد انقلاب 
مثبت تلقی شود، اظهار داشت: اگر افرادی نسبت به گذشته خودشان خطایی کرده اند، 
متنبه و پشیمان شوند و آن تنبه و پشیمانی زمینه جبران ایجاد کند طبیعی است که 
عفو موثر است و مفید است و قطعا همینطور است. این نماینده اصولگرای مجلس دهم 
در پاسخ به این سوال که آیا گزینه ریاست قوه قضائیه مشخص شده یا نه و آیا احتمال 

ریاست رئیسی بر قوه قضائیه صحت دارد؟، گفت: من اطلاع ندارم.

علی مطهری:

 ثبت کانال مالی نشانده عزم اروپا 
برای حفظ برجام است

 نایب رییس مجلس شورای اسلامی ایجاد کانال مالی اروپا با ایران را مثبت ارزیابی 
کرد و گفت: ثبت کانال مالی اروپا با ایران نشانه اراده آنها برای حفظ برجام است.

علی مطهری در رابطه با ثبت کانال مالی اروپا با ایران گفت: اروپایی ها با این کار 
می خواهند در مقابل سیاست های آمریکا از خودشان استقلال نشان دهند.وی با بیان 
اینکه اروپایی ها نمی خواهند تابع محض آمریکا باشند، گفت: ایجاد این کانال مالی 
نشان داد که آنها اراده ای برای حفظ برجام دارند.نایب رییس مجلس شورای اسلامی 
عنوان کرد: ما از این طریق می توانیم با برخی شرکت هایی اروپایی رابطه تجاری داشته 

باشیم و این موضوع می تواند کمکی در روابط اقتصادی ما با اروپا باشد.

امروز  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
جنگ  یعنی  حربه  آخرین  با  دشمنان 
اقتصادی برای به صفر رساندن ارزش پول 
ملی در پی یکسره کردن تکلیف انقلابند 
اما خوشبختانه در شرایطی به سر می بریم 
که وضع زیرساخت های اقتصادی کشور 

بسیار مثبت بوده و آسیب پذیر نیست. 
»محمد اسلامی« پیش از ظهر دیروز 
چهلمین  آغاز  گرامیداشت  مراسم  در 
در  اسلامی  شکوهمند  انقلاب  سالگرد 
ترمینال یک فرودگاه بین المللی مهرآباد 
افزود: اساس جمهوری اسلامی و انقلاب 
در تقواست و آنچه بر مبنای تقوا بنا نهاده 
شود ابدی است.به گفته وی، باید همواره 
خود را در پیشگاه الهی ببینیم و برای 

پیشبرد اهداف انقلاب جانفشانی کنیم.
اسلامی اضافه کرد: رمز پیروزی انقلاب 
و ماندگاری آن، همان عبارت معروف امام 
خمینی )ره( یعنی وحدت کلمه، حفظ 
همبستگی و یکپارچگی ملی و استفاده 
از همه ظرفیت ها برای پیشبرد امور است.

بعد  دشمنان  کرد:  یادآوری  وی 
پیروزی انقلاب تاکنون نقشه ها و طرح 
با اجماع جهانی و شبه  های متعددی 
جهانی علیه انقلاب اجرا کردند اما هدف 

امام راحل سلطه ستیزی بود.
به گفته وی، پذیرش سلطه به معنای 
بازگشت به وضعیتی است که در زمان شاه 
داشتیم، یعنی منابع کشور در اختیار نظام 
سلطه بود و سیاست های حاکم بر کشور 

بر مبنای اولویت ها و برنامه هایی بود که 
نظام سلطه تعیین می کرد و ما نقشی در 

آن نداشتیم و فقط مجری بودیم.
اسلامی تاکید کرد »اگر قرار بود سلطه 
پذیر باشیم هرگز به انقلاب و جانفشانی 
ها با تقدیم هزاران شهید نیازی نداشتیم، 
بر این اساس مرز سلطه پذیری و سلطه 

ستیزی باید روشن و مشخص باشد«.
وی بیان داشت: اکنون ایران کشوری 
ثروتمند با مردم هوشمند است که وقتی 
به خداوند توکل کرده و به منبع لایزال 
الهی متصل می شود کسی نمی تواند 
است  کشوری  کند.»ایران  مقابله  او  با 
پرجمعیت، با مردمانی بااستعداد، ذخایر 
طبیعی ارزشمند و ایدئولوژی با قدرت و 
برانگیزاننده و قدرت رهبری که اگر این 
کشور به فناوری های پیشرفته مجهز شود 

هیچ کس را یارای مقاومت با او نیست«.
وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: امروز 
استکبار جهانی از همه ابزارها و وسایل 
برای موفق نشدن ایران، ایجاد تفرقه و 
غیره استفاده می کند اما به برکت امام و 
انقلاب امروز در ترازی قرار داریم که هیچ 

قدرتی نمی تواند برای ما تصمیم بگیرد.
را  حکومت  )ره(  خمینی  امام   *
می  مردم  به  خدمت  در  و  مردم  با 

خواست 
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایی ایران نیز در این مراسم گفت: در 
چهار دهه گذشته با وجود تحریم ها و 
تحمیل جنگ، میهن عزیز اسلامی در 
کشاورزی،  فناوری،  و  علم  های  زمینه 
بهداشت و درمان، هوافضا، موشکی، هسته 
ای، صنایع دفاعی، نانو و بیوتکنولوژی، 

زیرساخت های صنعتی شبکه راه ها و 
پایانه های هوایی، جاده ای، ریلی و دریایی 

در حد گسترده ای توسعه یافته است.
به گفته »رحمت الله مه آبادی«، امروز 
باید با ساختاری که امام رحمت الله به 
درستی بنا نهادند آشنا شویم و به گفته 
رهبر معظم انقلاب، خطوط اصلی هندسه 
انقلاب را به درستی درک و تبیین کنیم.

مه آبادی اضافه کرد: برپایه سخنان 
امام )ره( موضوع مردم، استقلال، تدین 
با  و پایبندی به مبانی اسلامی، مبارزه 
استکبار، معیشت مردم، رفع فقر و مساله 
فلسطین خطوط اصلی انقلاب اسلامی 
را  سیاست  )ره(  امام  گفت:  است.وی 
از اخلاق و معنویت جدا نمی دانست و 
اسلام را هدف و سیاست و حکومت را 
وسیله نیل به آن برمی شمرد.این مسئول 
ادامه داد: امام خمینی )ره( حکومت را با 
مردم و در خدمت به مردم می خواست 
و می گفتند 'پشتیبان ولایت فقیه باشید 
تا آسیبی به کشور وارد نشود'، همچنین 
خواستار آن بودند که با جهان به شیوه 
احترام متقابل تعامل کنیم و مردم را به 
دشمن شناسی و استکبا ستیزی فرامی 

خواندند.
4٠ سال پیش در دوازدهم بهمن ماه 
۱۳57 امام خمینی )ره( پس از ۱4 سال 
تبعید به ایران بازگشت و در تهران مورد 
استقبال بیش از سه میلیون ایرانی قرار 

گرفت. 

رئیس مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه فضای باز مجازی موجب بسیاری از 
ناهنجاری ها شده است، تاکید کرد: این فضا باید به نفع انقلاب و مردم مدیریت شود.

به گزارش ایسنا، آیت الله احمد جنتی در مراسم چهلمین سالروز ورود تاریخی امام 
خمینی به میهن در حرم بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران گفت: سلام بر روح پاک 
امام مان حضرت امام خمینی )ره(، سلام بر شما امت امام که از پرچم افراشته امام نگهبانی 
کردید، و از امانتی که امام به شما سپرد پاسداری کردید، سلام بر شهدای ما، سلام بر 
جانبازان ما، سلام بر کسانی که در راه حق ٨ سال جنگیدند و آبروی دشمن را بردند و 
عزت اسلام را افزون کردند، آنها جان در راه خدا دادند، سلام بر امام که راه شهادت را 
باز کرد، امیر مؤمنان می فرمایند جهاد یکی از درهای بهشت است که این در مخصوص 
اولیای ویژه خدا است، از این در فقط اولیای ویژه وارد بهشت می شوند، امام ما این در را 
باز کرد، این در از عاشورای حسینی بسته شده بود، بعد از شهادت امام حسین )ع( در 

شهادت و جهاد بسته شده بود.
وی افزود: در دوران خلفای عباسی و اموی و خلفای دیگر مسئله جهاد و شهادت 
مطرح نبود، مسئله ایثار مطرح نبود، امام این در بسته شده را به دست توانای خود باز 
کرد، امام )ره( کاری کرد که در تاریخ غیر از انبیا و ابراهیم و پیامبران دیگر بی نظیر است، 

برای اسلامی که عزت خودش را از دست داده بود قدم بر داشت، اسلامی که مایه عقب 
ماندگی عنوان می شد و غربی ها این را تاکید داشتند و مسلمانان باور کرده بودند که اگر 

عزت می خواهیم باید به سوی علم و صنعت و غرب برویم.
جنتی ادامه داد: آنها باور کرده بودند که اسلام برای ۱4٠٠ سال پیش بود و به درد 
امروز نمی خورد و امروز باید به سوی غرب رفت، امام اسلام را عزیز کرد، نشان داد که 
اگر عزت و قدرت و بهشت و دنیای با رفاه می خواهید باید به اسلام بپیوندید به مردم یاد 
داد که شعار حسینی داشته باشید و از ذلت بپرهیزید، چرا غرب بر شما حکومت کند؟ 
این ذلت را دور کنید آن هم به برکت اسلام، مردم دعوت امام را لبیک گفتند، خیر دنیا 
و آخرت بر شما مردم باد، مردم به امام گفتند بله ما می میریم، اما ذلت نمی پذیریم، این 
شعار به شعار همه اقشار تبدیل شد، با این عرت امام قرآن خدا و پیامبر )ص( را دوباره 
زنده کرد، امام بر این باور تاکید داشت که اسلام می تواند حکومت کند، امام قدرتی به 
وجود آورد که اکنون شاهد آن هستید، چهل سال از پیروزی انقلاب می گذرد، در این 
چهل سال تمام دنیا تلاش کردند جلوی ما را بگیرند، حکومت اسلامی برای دنیا نامفهوم 
بود و می گفتند اسلام برای نماز و روزه است و اسلامی که بخواهد قدرت نظامی، سیاسی 

و اجتماعی باشد را منکر می شویم.

در آیین ویژه فرودگاه مهرآباد برای گرامیداشت دوازدهم بهمن ماه 

وزیر راه: زیرساخت های اقتصادی کشور آسیب ناپذیر است 

آیت الله احمد جنتی :

فضای مجازی به نفع انقلاب مدیریت شود

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

رئیس فراکسیون امید تاکید کرد: اگر به شعارهای 
مردم بازگردیم هیچ راهی جز اتکا به مردم نداریم، نباید از 
مردم عبور کنیم. فصل سوم قانون اساسی بهترین گزینه 

برای این موضوع است. 
دومین  در  پنجشنبه  روز  عارف   محمدرضا 
عنوان  اسلامی  ایران  فرهنگیان  مجمع  کنگره 
کرد: دهه فجر و چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
ابتدای دهه پنجم  تبریک می گویم، در  را  اسلامی 
که  است  مناسبی  فرصت  این  و  هستیم  انقلاب 

آسیب شناسی داشته باشیم.
وی افزود: باید ببینیم چرا انقلاب شد؟ برای سرنگونی 
رژیم فساد و وابسته. رهبری انقلاب یک مرجع بودند. 
مهمترین پیام انقلاب استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی 
بود. دستاوردهای ارزشمندی را در این چهار دهه داشتیم. 
آنچه مهم است آسیب شناسی این چهار دهه است تا 

بتوانیم به راه درستی برسیم.
در  باید  اینکه  بیان  با  امید  فراکسیون  رئیس 
آسیب شناسی توافقات را کنار بگذاریم، باید پروسه ها و 
روندها را بررسی کنیم، گفت: امروز باید بررسی کنیم 
کجاها اشتباه داشتیم و چه کاستی هایی داشته ایم.  چیزی 
که ما بر آن اصرار داریم این است که ما جمهوری اسلامی 
ایران هستیم و حضرت امام هم بر این جمله تاکید 
داشتند. امام دید عمیق و جایگاهی بسیار رفیع برای مردم 

قائل بودند.

* شعارها و وعده هایی که به مردم دادیم یادمان 
هست 

عارف یادآور شد: امام در بدو ورود در بهشت زهرا 
گفتند که من به نمایندگی از مردم تصمیم می گیرم نه 
رهبر مردم. امام گفتند جمهوری اسلامی نه یک کلمه 
بیشتر نه یک کلمه کمتر که اگر این جملات را از کشور 
جدا کنیم هیچ چیز نخواهیم داشت. اگر به شعارهای 
مردم بازگردیم هیچ راهی جز اتکا به مردم نداریم، نباید از 
مردم عبور کنیم. فصل سوم قانون اساسی بهترین  گزینه 

برای این موضوع است.
افزود: شعارها و وعده هایی که به مردم دادیم  وی 
یادمان هست. امروز ما نیاز به یک نقد جدی داریم. چند 
نکته وجود دارد که ما بتوانیم گام چهارم را بهتر برداریم، 
مشاهده کردید که برای برداشتن سه گام نخست علاوه بر 
رقبا در خارج از کشور چه هجمه ها بر اصلاح طلبان آوردند 
آنان درست تشخیص دادند که اگر می خواهند به نظام 
ضربه بزنند باید به اصلاح طلبان بزنند. آنان فهمیدند که 
برای فاصله بین حکومت و مردم باید به اصلاح طلبان ضربه 
بزنند.رئیس شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
تاکید کرد: ما تعهدهایی به مردم دادیم در قبال مجلس 
باید فراکسیون گزارش دهد که چه کرده است. فراکسیون 
امید میثاقی با مردم داشتند که باید گزارش دهند. اعضای 
شورا نباید فراموش کنند چه تعهدی به مردم و فراکسیون 

امید داده اند ما باید به مردم گزارش دهیم.

* وزرا باید به تعهدات و قول های خود عمل کنند 
وی با اشاره به اینکه شورای شهر جای مسائل سیاسی 
نیست، گفت: شورای شهر جای مشکلات مردم است و 
باید به آن ها گزارش دهیم. همگان می دانند که ما چه 
نقشی در روی کار آمدن دولت تدبیر و امید داشتیم، 
مخصوصا در سال ۹6 می دانید چه کردیم. گله ها زیاد 
است. ما نمی گوییم گزارش کار دولت را می دهیم. ما از 
وزرای اصلاح طلب گله داریم، اتقاقا وزرایی که اصلاح طلب 

نیستند با ما هماهنگی بیشتری دارند.
عارف خاطرنشان کرد: باید به خاطر داشته باشیم که 
ما باید به مردم گزارش دهیم. شورای عالی سیاست گذاری 
بعد از چندماه توقف کار خود را آغاز کرده است. این 
ساختار دستاورود ارزشمندی برای اصلاحات بود و در 
ادامه باید تقویت شود. وزرا باید به تعهدات و قول های خود 

عمل کنند زیرا به مردم قول داده اند.
وی افزود: به آقای بطحائی گفتیم اگر موضع شما 
تهاجمی است وارد دولت شوید اگر می خواهید با ادب  
و فرهنگ پیش بروید جواب نمی دهید. باید در دهه 
چهار انقلاب جریان اصلاح طلبی را مورد ارزیابی قرار 
دهیم. بحث بعدی ما حقوق معلمان است باید به آن 
رسیدگی شود. ما در فرهنگستان علوم بررسی داشتیم 
که نگرانی هایی برای ما به وجود آورده است ما یک افت 
در علوم پایه داشتیم که فرهنگستان و مجلس باید یک 

بازنگری در این موارد داشته باشند.

محمد رضا عارف

نباید از مردم عبور کنیم

با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
ها  اشکال  بتوانیم  اگر  اینکه  به  اشاره 
را رفع کنیم،  اقتصادی  و ضعف های 
دشمنان نمی توانند ما را تهدید کنند، 
گفت: برای رسیدن به استقلال اقتصادی 

ایران مجاهدت لازم است. 
در  پنجشنبه  روز  لاریجانی  علی 
همایش »نیمکت های سوخته یادواره 
شهدای زینبیه و ثارالله میانه« اظهار کرد: 
آمریکا و استکبار تلاش می کنند ایران و 
کشورهای اسلامی را به لحاظ اقتصادی و 
فناوری عقب نگه دارند تا بتوانند همچون 
دوران جنگ تحمیلی که ایران ضعف 

نظامی داشت، فشار وارد کنند.
استکبار  و  آمریکا  به  خطاب  وی 
گفت: اگر معتقدید که نباید سلاح های 
پیشرفته در خاورمیانه باشد پس تمام 
سلاح هایی را که داده اید جمع کنید؛ 
چطور نگران سلاح ها و موشک های 
ایران هستید در صورتی که خود ناامنی 

ایجاد کرده و توزیع کننده سلاح های 
مختلف در منطقه هستید.

لاریجانی تاکید کرد: ما باید خودمان 
صاحب فناوری دفاعی باشیم چون کسی 
به فکر ما نخواهد بود و همچون دوران 
جنگ که این موضوع را ثابت می کند 
قدرت های بزرگ آرایش نظامی مقابل 

ایران داشتند، نمی توانند عمل کنند.
وی ادامه داد: اکنون ایران در منطقه 
حرف اول را می زند و تاثیرگذار است 
باشرف  زندگی  و  افتخار  میزان  این  و 
شکوهمند  انقلاب  حاصل  ایرانیان 

اسلامی ایران است.
لاریجانی گفت: امام خمینی صفحه 
طلایی در تاریخ ایران را رقم زد و در 
در  کودتا  بیم  و  اسلام  که  شرایطی 

۱۲بهمن متصور بود، وارد کشور شد.
وی افزود: امام خمینی پس از ورود 
زهرا  بهشت  در  کوبنده  سخنرانی  و 
وضعیت ایران را متحول کرد و در ادامه 

در اقدامی شجاعانه رهبر کبیر انقلاب در 
۲۱ بهمن حالت پلیسی شهرها را نقض 
کرد و این موضوع نیز صحنه را به نفع 

انقلاب عوض کرد.
وی گفت: ۱٠ روز پرتلاطم و پرماجرا 
انقلاب  و  خورد  رقم  انقلاب  نفع  به 
بزرگ  حرکت  یک  عنوان  به  اسلامی 

تاریخی مسلمین به ثمر رسید.
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: انقلاب اسلامی ایران به مسلمانان 
بینایی داد و حالت خمودی کشورهای 
اسلامی را زدود و چشم این کشورها را 

روشن کرد.
بمباران  به  اشاره  با  همچنین  وی 
جنگ  زمان  در  میانه  زینیبه  مدرسه 
با  عراق  بعث  رژیم  گفت:  تحمیلی 
نهایت شقاوت در بین چشم های بین 
المللی و سکوت آنان نوگلان دبستانی 

و دبیرستانی را به خاک و خون کشید.
نیز  اکنون  داشت:  اظهار  لاریجانی 

آمریکا در یمن و فلسطین با ویران کردن 
مساجد و منابر و کشتار زنان، کودکان و 
نوجوانان جنایت های خود را ادامه می 

دهد.
وی افزود: پایه های این اقدامات و 
اهداف آن قدرت طلبی آمریکاست چون 
بر این اساس نمی خواهند کشورهای 

اسلامی روی پای خود بایستند.
با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
اشاره به فشار ظالمانه اقتصادی آمریکا 
به ایران گفت: آمریکا فشار اقتصادی می 
آورد چون ما ضعف داریم اما اگر روزی 
قدرتمند باشیم دیگر تهدید اقتصادی هم 

رفع می شود.
وی یادآور شد: آمریکا از اینکه مردم 
ایران باعزت زندگی می کنند نارحت 
است چون این دوران با 4٠ سال گذشته 
قابل مقایسه نیست؛ آن زمان ایران دست 
نشانده آمریکا بود و اکنون حرف اول را 

در منطقه می زند.

علی لاریجانی: 

استقلال اقتصادی کشور نیازمند مجاهدت است 

محمود صادقی نماینده تهران گفت : نارضایتی ای 
که جامعه در رابطه با مجلس از خود بروز می دهد در 
کُنه ماجرا اعتراضی است که به فرآیند انتخابات دارد. 
یعنی اغلب مردم بین بد و بدتر انتخاب می کنند، گزینه 
های مطلوب خود را در لیست ها نمی بینند. اگر شرایط 
سیاسی به همین شکل پیش برود و یا خدای ناکرده بسته 
تر شود حتما ما با بحران مشارکت روبرو خواهیم بود. اگر 
بخواهیم با این بحران روبرو نباشیم باید به مردم امکان 

انتخاب های بیشتری بدهیم.
محمود صادقی نماینده اصلاح طلب مجلس شورای 
اسلامی معتقد است که پس از انقلاب شرایط کشور به 
گونه ای پیش رفت که در زمینه احزاب با تجربه های 
ناموفقی روبرو شدیم و همین امر زمینه عدم موفقیت 
احزاب شد.محمود صادقی در پاسخ به این سوال که چرا 
احزاب سیاسی نتوانستند در چهل سال گذشته در عرصه 
سیاست کشور تاثیر گذار باشند؟ گفت: دلایل مختلفی 

برای این موضوع وجود دارد .یکی از این دلایل به نظام 
سیاسی کشور برمی گردد که زمینه های قانونی و عملی را 
برای احزاب فراهم نکرده است. تاریخی در جامعه ما ایجاد 
کرده است.صادقی در خصوص افزایش بی اعتمادی مردم 
در سال های اخیر و تاثیر آن در انتخابات آینده گفت: 
البته ما در کشورمان نظام نظر سنجی شفافی نداریم که 
بتوانیم در مورد این مسائل دقیق اظهار نظر کنیم، بسیاری 
از نظر سنجی ها نظر سازی هستند . البته درصد بالایی 
از مردم عادی درگیر مسائل سیاسی که جناح ها مطرح 
می کنند نیستند بیشتر درگیر مسائل و مشکلات روزمره 

خود هستند.
او افزود: بخشی از این بدبینی ها به دلیل محدودیت 
های ناخواسته ای است که به احزاب تحمیل می شود، 
اینکه مثلا احزاب اصلاح طلب نتوانسته اند کاندیدا های 
حداکثری و ایده آل خود را معرفی کنند و در عمل هم 
خروجی نامزد ها مطلوب نیست. اصلاح طلبان نتوانستند 

در شرایط سالم با جناح رقیب رقابت بکنند و پتانسیل 
خود را به منصه ظهور بگذارند .جامعه به این بخش 
چندان دقت نمی کند، جامعه به خروجی ها نگاه می کند.

صادقی تصریح کرد: اینکه مثلا رئیس جمهوری موفق 
نمی شود کاندیدای مورد نظر خود را برای یک وزارت 
خانه معرفی کند یا مجلس هم به همین ترتیب نتواند 
کاندیدای مورد نظر خود را برای سمت هایی که رای می 
دهد بخصوص وزارت خانه ها مطرح کند. این محدودیت 
ها وجود دارد و خروجی این موضوع منجر می شود به 
انتخاب یا انتصاب وزرای ضعیف و جامعه نسبت به این 
خروجی قضاوت می کند. اما جامعه نمی داند که مثلا 
فلان وزیر گزینه ۲۱ رئیس جمهور بوده است. جامعه این 
مسائل را نمی داند و می گوید این وزیر این دولت است 
. همین مسائل بر معیشت مردم سایه انداخته اما جامعه 
بخش های مقدماتی را نمی بیند و اما به اینجا می رسد 

که می گوید نه اصلاح طلب نه اصولگرا.

محمود صادقی:

باید به مردم امکان انتخاب بیشتر بدهیم 

مرتضی مکی

حسن بختیاری زاده
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اقتصادی

بازارگوشتمتعادلمیشود

ساطورسیاستبرگردنگوسفندان!

همواره در دوره های تورمی، اقلامی از سفره خانوار وارد وادی سیاست می شوند و 
چنان بحث بر سر بود  نبودشان بالا می گیرد که کمتر کسی کارکرد اصلی شان را مدنظر 

قرار می دهد.
گوشت حالا به این سرنوشت  دچار شده است. اگر تا دیروز گوجه ارزان قیمت دستمایه 
تحلیل های فرا اقتصادی بود امروز گوشت گران قیمت است که این جایگاه را برای خود 
دست وپا کرده است. گوشت صد هزار تومانی حالا جایگاهی ویژه در ادبیات سیاسی 
ایران برای خود دست و پا کرده است،چرا که آن روز ، رییس جمهور وقت،بالاترین مقام 
اجرایی کشور درباره گوجه ارزان سخن گفته بود و امروز از تریبون نماز جمعه گوشت 
صد هزار تومانی دستمایه انتقاد شده بود. این خوراکی گران قیمت که در سال های اخیر 
مصرفش در سبد خانوار با کاهش روبرو بود، با شکستن مرزهای پی در پی، صد هزار 
تومان را فتح کرد اما حالا رییس اتحادیه گوشت گوسفندی می گوید، لاشه گوسفند در 
تهران به طور متوسط بین ۸۰ تا ۸۵ هزار تومان است و وی البته تاکید می کند در هیچ 
کجای تهران قیمت لاشه به کیلویی صد هزار تومان نمی رسد اما داستان سیاسی شدن 

گوشت از کجا آغاز شد؟
*افزایشواردات

 هر چند در هفته های اخیر اخبار متعددی در خصوص افزایش واردت گوشت به 
کشور، اعم از گوشت گرم، دام سبک، لاشه گرم و البته گوشت منجمد منتشر شده است 

اما هنوز خبری از تنظیم بازار گوشت در کشور نیست.
 اینجا هم پای دلالان در میان است. اگر پای صحبت اعضای اتحادیه گوش گوسفندی 
بنشینید، که فعالان صنفی این حوزه محسوب می شوند، خواهید دید که پای دلالان 
را به میان می کشند. از توزیع گوشت گوسفندی ۴۰ تا ۵۰ هزار تومانی می گویند که در 
صف های طولانی به دست مردم نمی رسد اما سود خالص آن در جیب دلالانی می رود 
که بازار ارز و سکه برایشان دیگر چندان جذاب نبوده است. دلالان اما چطور بازار گوشت 

را هدف گرفتند؟
*نامشارز۴۲۰۰تومانیاست

 فروردین به پایان خود نزدیک شده بود که سیف، رییس کل سابق بانک مرکزی روی 
انتن زنده از تعیین قیمت ارز ۴۲۰۰ تومانی برای هر دلار خبر داد. حالا قیمت ارز رسمی 
۴۲۰۰ تومان بود. زودتر از آنچه پیش بینی می کردند، ارز ۴۲۰۰ تومانی ناکارایی اش 
را نشان داد اما این قیمت برای واردات اقلام اساسی و کالاهای مورد نیاز یا اولویت اول 
باقی ماند. گوشت یکی از این اقلام بود. هنوز تنور بازار گوشت داغ نشده بود که دولت 
نسبت به واردات گوشت با ارز ۴۲۰۰ تومانی اقدام می کرد. فاصله قیمت گوشت ۲۹ 
هزار تومانی وارداتی با گوشت معمولی لقمه چربی بود که چشم پوشی برای برخی ساده 
نبود. گوشت ها غالبا از برزیل می آمدند اما کم کم گوشت گرم نیز در سبد واردات قرار 
گرفت تا کشورهای آسیای میانه برای فروش دام سبک پای میز مذاکره با ایران بنشینند. 
حالا دامنه واردات گوشت کمی گسترده تر شده است، از آسیای میانه تا رومانی، از 
رومانی تا برزیل و البته استرالیا با این حال هنوز صف های طویل گوشت کوتاه نشده و 
بازار داغ گوشت کمی به سردی نگراییده است.در عین حال مولفه قاچاق دام را نباید در 

این معادله نادیده گرفت . دام زنده و گوشت ار مرزها در حال خروج است.
*تقاضایگوشتواقعیاست؟

این سئوال، سئوال مهمی است که حالا سیاستگذار و متقاضی باید از خود بپرسند. 
بازار گوشت مانند هر بازار دیگری با تقاضای فصلی ویژه روبروست و اتفاقا زمستان، فصل 
پرمصرف این بازار محسوب می شود. از این بابت فشار فصلی با فشار دلالان به این بازار را 
می توان توامان احساس کرد، در شرایطی که حتی از تریبون های رسمی با ابزار گوشت 

دولت را نشانه می روند.
 مدیر کل تنظیم بازار وزارت صمت اما می گوید تقاضای گوشت واقعی نیست. وی 
حدود یک ماه قبل در توضیح دلایل توزیع گوشت برزیلی با کارت ملی گفت:باتوجه به 
اینکه برای واردات گوشت منجمد برزیلی ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات این محصول 
داده می شود و تولید داخلی نیز پاسخگویی تولید داخلی نیست، تقاضا برای این 

محصول در بازار زیاد شده است.
محمد رضا کلامی ادامه داد: در مواردی نیز مشاهده شده است که برخی از افراد در 
طول روز چند مرتبه همراه با خانواده خود برای خرید این محصول در صف می ایستادند، 
بعد از بررسی هایی که به عمل آمده مشخص شد که این افراد این محصولات را از 
بازار جمع آوری می کردند و با قیمتی بیشتر به متقاضیانی مانند رستورانها به فروش 

می رساندند.
*بازارگوشتدرحالتنظیماست

 حالا اما انتظار برای تنظیم بازار گوشت و فروکش قیمت ها انتظاری بیهوده نیست. 
اقداماتی جدی و مهم در این حوزه صورت گرفته است صادقی نیارکی، مدیرکل دفتر 
صنایع غذایی، دارویی و بهداشتی وزارت صمت گفته است: وزارت جهاد کشاورزی با 
هماهنگی انجمن فرآورده های گوشتی تصمیم بر این مسئله گرفته است که اجازه ثبت 
سفارش واردات گوشت منجمد برای صنعت را صادر کند و هم اکنون نیز چند محموله، 
وارد کشور شده است.  این تصمیم بی تردید از میزان تقاضای موجود در بازار خواهد 
کاست خصوصا که بحشی از گوشت وارداتی در این قالب در اختیار شرکت پشتیبانی 
امور دام قرار خواهد گرفت.رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی نیز می گوید: با واردات دام 
زنده در روزهای آینده و تزریق آن به بازار قطعاً تا ۱۰ هزار تومان دیگر قیمت گوشت گرم 
کاهش می یابد. در عین حال مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام گفت: برنامه ریزی 
صورت گرفته تا هفته ای ۵۰ هزار راس گوسفند زنده وارد شود و به زودی با عرضه گوشت 
آن ها به قیمت ۴۰ هزار تومان، شاهد ارزانی گوشت قرمز در بازار خواهیم بود و با افزایش 
عرضه درصددیم تا مردم کمتر در صف های عرضه گوشت تنظیم بازاری بمانند.  رئیس 
سازمان دامپزشکی کشور گفت: درماه های جاری میزان تامین ارز واردات گوشت قرمز 
افزایش یافته است به طوری که میزان ثبت سفارش از ۱۲۰ هزار تن به ۲۶۰ هزار تن  
رسیده که در کنار آن واردات دام زنده از کشورهای اروپایی و استرالیا و برزیل نیز انجام 
می شود. بازار گوشت کم کم در حال حرکت به سمت ثبات است اما بی تردید همچنان 

گوشت صد هزار تومانی برای کدتی در ادبیات سیاسی ایران جا خوش خواهد کرد.

رئیسبنیادمسکنخبرداد:

صدور3میلیونو۲3۱هزارسندروستاییدر
۲3سالگذشته

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با تشریح آمار صدور سند مالکیت املاک روستایی 
و شهری در ۴دهه گذشته،از صدور۱۵۰هزار و ۱۰۷سند شهری از سال ۹۱ و ۳میلیون و 

۲۳۰ هزار و ۹۲۷ سند روستایی از سال ۷۴خبرداد.
 علیرضا تابش رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی،  جزئیات صدور اسناد مالکیت املاک 
روستایی و شهری را در چهاردهه گذشته تشریح کرد و گفت: فعالیت صدور اسناد مالکیت 
املاک روستایی که در برنامه دوم توسعه مراحل ابتدایی خود را گذراند، به دلیل عدم 
هماهنگی لازم بین دستگاه های مجری از پیشرفت قابل ملاحظه ای برخوردار نبود. در 
برنامه دوم توسعه در مجموع ۱۳۰۷ جلد سند مالکیت املاک روستایی در سطح روستاهای 
کشور صادر شد. در برنامه سوم توسعه نیز با رفع مسائل و مشکلات اجرایی بر گستره این 
فعالیت افزوده شد و در طول برنامه سوم ۶۸۳ هزار و ۳۷۳ جلد سند روستایی صادر شد. 
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی افزود: در طول سال های برنامه چهارم توسعه، این روند 
صعودی شتاب بیشتری گرفت. به طور کلی از شروع این فعالیت تا پایان آبان ۱۳۹۷ تعداد 
۳ میلیون و ۲۳۰ هزار و ۹۲۷ سند روستایی در سطح کشور صادر شده است. رئیس بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی همچنین در رابطه با آمار صدور اسناد مالکیت شهری نیز گفت: بر 
اساس ماده یک قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن، 
مقرر شده تا بنیاد مسکن نسبت به نقشه برداری ثبتی و صدور سند مالکیت املاک شهری 
با همکاری اداه ثبت اسناد و املاک کشور اقدام کند.   تابش ادامه داد: در سال ۱۳۹۱ 
که اولین سال شروع این فعالیت محسوب می شود، تعداد۱۵۰ هزار و ۱۰۷ جلد سند 
شهری صادر شد. همچنین از زمان آغاز نقشه برداری ثبتی و صدور سند مالکیت املاک 
شهری با همکاری اداه ثبت اسناد و املاک کشور تاکنون،  در مجموع ۲۰۶هزار و ۴۹۲ 
جلد سند شهری توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی صادر و تحویل شهروندان شده 
است. رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در ادامه با اعلام این مطلب که در کنار وظایف 
قانونی متعدد، این نهاد نسبت به تهیه و ارایه گزارش تخلفات به مراجع و دستگاه های 
متولی همت گماشته است، مهمترین اهداف گزارش دهی تخلفات ساختمانی توسط 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی را آگاهی رسانی به مسئولان و آگاهی دادن به مردم برای 
مراقبت از تحولات طبیعت و محیط طبیعی به ویژه در روستاها برشمرد. تابش با تشریح آمار 
عملکرد مربوط به صدور پروانه فنی و همچنین تخلفات ساختمانی روستایی، اعلام کرد: 
برای تعداد دو میلیون و ۳۸۲ هزار و ۹۹۶ فقره خدمات فنی از ابتدای فعالیت بنیاد در این 
موضوع تا پایان ۹۷ پروانه صادر شده است. همچنین از نیمه دوم سال ۸۷ تا پایان آبان ۹۷ 
به یک میلیون و ۲۵۲ هزار و ۸۵۴ فقره درخواست که شامل پاسخ استعلام جهت تاسیس 

واحدهای خدماتی، صنعتی و کارگاهی است، پاسخ داده شد.

موضوع بنزین و سهمیه بندی آن و احیای دوباره کارت های سوخت به یکی از 
موضوعات داغ این روزهای افکار عمومی تبدیل شده است. مقوله مهمی که در حوزه 
اقتصادی اهمیت و تاثیری فراوانی دارد و به همین علت مسوولان مربوطه بایستی با 
نگاهی کارشناسانه و هدفمند در جهت مدیریت حوزه سوخت حرکت کنند تا جامعه به 

التهاب و سردرگمی دچار نشود. 
نقش اثرگذار و غیرقابل انکار بنزین در زندگی و معیشت مردم سبب شده است تا قیمت 
و میزان مصرف آن در کشور یکی از مهم ترین و اساسی ترین موضوعات اقتصادی 
خانوارها و دولت ها محسوب شود. افزایش نرخ دلار، تفاوت فاحش نرخ سوخت در ایران 
نسبت به کشورهای همسایه، افزایش قاچاق و مصرف بنزین از جمله مواردی به شمار 
می رود که دولت و مجلس را برای سهمیه بندی بنزین ترغیب کرده اما موانع و مشکلات 

موجود در عرصه اقتصادی امکان اجرای این مقوله را با بن بست روبرو کرده است.
*تاریخچهسهمیهبندیسوختدرایران

نخستین بار موضوع هدفمند شدن سوخت و ارایه کارت سوخت در ۱۳۸۶ خورشیدی 
مطرح شد و به مدت هشت سال در کشور به اجرا در آمد اما پس از تک نرخی شدن 
بنزین استفاده از کارت سوخت در عمل متوقف شد و مردم تنها از کارت سوخت های 

جایگاه استفاده کردند.
در این میان اواخر پاییز امسال بود که شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
در اطلاعیه ای اعلام کرد به زودی استفاده از کارت سوخت خودرو در هنگام سوخت 
گیری الزامی خواهد بود و افرادی که فاقد کارت سوخت هستند، باید نسبت به تهیه 

آن اقدام کنند.
*دلیلبازگشتکارتسوختبهجایگاههایبنزین

پس از افزایش ناگهانی قیمت ارز و ثابت ماندن قیمت سوخت، پدیده  ای با عنوان 
قاچاق بنزین بیش از پیش خود را نشان داد. قاچاقچیان با خرید بنزین ارزان در داخل 
کشور و سوءاستفاده از تفاوت قیمت در آن سوی مرزها به ویژه پاکستان، حجم زیادی از 
این منابع ملی را هدف سودجویی خود قرار دادند. به گونه ای که دولت در جدیدترین 
آمار خود، قاچاق روزانه  بنزین و گازوئیل را ۲۰ تا ۴۰ میلیون لیتر اعلام کرده که نسبت به 
ادعاهای پیشین یکی از نمایندگان کمیسیون انرژی مجلس، افزایشی ۲ برابری داشته 
است. مقایسه  قیمت بنزین در ایران با دیگر کشورهای جهان، ما را از لحاظ قیمت پس 
از ونزوئلا در رتبه دوم ارزان ترین بنزین جهان قرار می دهد. در نتیجه این تفاوت قیمت، 

سودی حدود ۲ هزار و ۴۰۰ درصدی را برای قاچاقچیان به همراه دارد.
*طرحجدیدسهمیهبندیبنزین

متن کامل طرح سهمیه بندی بنزین که در ۳۰ دی ۱۳۹۴ خورشیدی به مجلس 
تحویل داده شد، به شرح زیر است: یکی از اهداف اجرای قانون هدفمندی یارانه، 
تحقق عدالت در توزیع یارانه بین مردم بوده و هست اما اختصاص یارانه به بنزین و تعیین 

سهمیه بندی آن به شکل فعلی گر چه از یک سو با توجه به افزایش مصرف آن و قاچاق 
سوخت )به دلیل تفاوت قیمت داخل کشور ما با کشورهای مجاور( یک ضرورت غیر 
قابل اغماض است و اما نحوه اجرای فعلی آن هر چند در مدیریت مصرف و کاهش 
قاچاق مؤثر بود اما در توزیع عادلانه آن موفق نبود؛ چرا که اختصاص سهمیه بنزین 
یارانه ای به وسایل نقلیه اقشار ضعیف که بیشتر فاقد خودرو هستند را از دریافت یارانه 
در عین استحقاق بیشتر محروم می کند و خانواده های ثروتمند با داشتن خودروهای 
شخصی متعدد در عین حال که شرایط دریافت یارانه را ندارند، بیشترین یارانه را دریافت 
می کنند. جهت رفع این نقیصه در اجرای طرح هدفمندی و تخصیص سهمیه به افراد 
)نه خودروها( و صرف نظر از این که مالک ماشین باشند یا نه و امکان فروش سهمیه 
خود در واقع عدالت نیز تحقق می یابد و بنابراین طرح مذکور جهت نیل به اهداف 

اجرای عدالت طرح موصوف ارائه می شود.«
در این خصوص برخی از نمایندگان مجلس طرحی را مبنی بر اینکه به هر ایرانی در 
هر روز یک لیتر بنزین داده شود، ارایه کرده اند. بر این پایه قرار است سامانه ای ویژه این 
کار راه اندازی و تعبیه شود که بنزین در آن به خرید و فروش برسد. در مورد جایگاه های 
سی ان جی هم مصوبه ای مطرح شده است مبنی بر اینکه سوخت گیری خودرو های 

سرویس عمومی، تاکسی و وانت بار ها باید در اولویت باشند.
اگر چه هنوز در خصوص جزبیات این طرح اطلاعاتی منتشر نشده است اما به نظر 
می رسد اگر این طرح تصویب شود، سهمیه بنزین یارانه ای به صورت »ماهانه ۳۰ لیتر 
بنزین ۱۰۰۰ تومانی به ازای هر فرد« در نظر گرفته خواهد شد و این سهمیه با کد ملی به 
سرپرست خانوار تخصیص می یابد. نرخ مصارف مازاد بر سهمیه نیز)نرخ آزاد( در بازاری 

که میان مردم برای خرید و فروش سهمیه شکل می گیرد، تعیین می شود.
در این طرح افرادی هم که مصرف بنزین ندارند یا کم  مصرف هستند، می توانند با 
فروش سهمیه خود در بازاری متشکل از ساز وکارهای نرم افزاری از مابه التفاوت نرخ آزاد 

و یارانه ای بنزین به صورت مستقیم منتفع شوند.
*وضعیتمصرفسوختدرایران

در شرایط فعلی مصرف بنزین در ایران حدود ۹۱ میلیون لیتر در روز است و اگر 
سخنان عباس آخوندی وزیر وقت راه و شهرسازی را مبنا قرار دهیم که ۲۴ فروردین سال 
جاری در جلسه شورای حمل ونقل و مسکن استان همدان گفت، در کشور حدود ۱۹ 
میلیون خودرو و ۱۲ میلیون موتورسیکلت داریم، این یعنی هر خودرو در کشور ما روزانه 
بیش از چهار لیتر بنزین مصرف می کند، این عدد در ماه بیش از ۱۲۰ لیتر خواهد بود.

پس می توان نتیجه گرفت این میزان سهمیه بنزین )روزانه یک لیتر به ازای هر کد ملی( 
برای خانوار هایی که یک خودرو دارند کافی خواهد بود اما در خانوار هایی که بیش از 
یک خودرو دارند، این میزان سهمیه کفاف نمی دهد و این افراد مجبور خواهند بود، 
سهمیه مازاد را از بازار آزاد تهیه کنند که این مهم با توجه به شرایط اقتصادی فعلی هزینه 

مضاعفی را بر افراد تحمیل خواهد کرد.
*طرحسهمیهبندیجدیدومنافعدولتومردم

اکنون وضعیت این چنین است که دولت سوخت مورد نیاز مصرف روزانه مردم را با 
یارانه دولتی، یعنی با پرداخت از ذخایر بیت المال که باید صرف آبادانی کشور شود، در 
ایران تولید و توزیع می کند. بخش قابل توجهی از این سوخت که یارانه پنهان دولتی به 
 جای استفاده داخل کشور به خارج از مرزهای ایران قاچاق و در عمل یارانه ای که از بیت 
المال برای سوخت برداشت می شودتا قیمت عرضه سوخت پایین بماند، در خارج از 
کشور مصرف می شود و سودی که باید به جیب مردم ایران واریز شود، از جیب دلالان 

و قاچاقچیان سر درمی آورد.
اگر تولید فعلی بنزین را ۱۰۵ میلیون لیتر در روز در نظر بگیریم، دولت روزانه ۲۵ 
میلیون لیتر بنزین با نرخ آزاد در بازار داخل خواهد فروخت و بخشی از این مازاد تولید 

را صادر خواهد کرد.
در نتیجه با فرض اختلاف قیمت ۲ هزار تومانی نرخ فروش آزاد نسبت به نرخ سهمیه، 
دولت روزانه ۵۰ میلیارد تومان و سالیانه حدود ۱۸ هزار میلیارد تومان افزایش درآمد 
نسبت به وضعیت فعلی خواهد داشت. این درآمد به طور کامل می تواند برای ارتقای 
زیرساخت ها، تقویت حمل ونقل عمومی، حمایت از سوخت های جایگزین و بهسازی 

راه های روستایی مورد استفاده قرار گیرد.
*طرحسهمیهبندیجدیدبنزینونظرکارشناسانونمایندگانمجلس

نمایندگان مجلس نظرات ضد و نقیض و متفاوتی درباره طرح جدید سهمیه بندی 
بنزین دارند. برخی این طرح را در حد یک گمانه زنی می دانند و عملی شدن آن را 
به ضرر مردم دانستند. در حالی که گروهی دیگر به حمایت از طرح جدید پرداختند 
و عواملی چون مبارزه با قاچاق و جلوگیری از زیاده روی در مصرف بنزین را از مزایای 

این طرح برشمردند.
در ادامه به مقایسه دو اظهار نظر مهم و متفاوت از اعضای کمیسیون انرژی و اقتصاد 
مجلس پرداخته ایم که بیش از هرچیز نشان دهنده عدم وفاق جمعی برای تصویب 

طرح جدید سهمیه بندی است.
»کوروش کرم پور حقیقی« عضو هیات رییسه کمیسیون انرژی مجلس از مخالفان 
این طرح می گوید: طرحی که مطرح شده است و بر پایه آن به هر ایرانی روزی یک لیتر 
بنزین اختصاص می یابد، هنوز در کمیسیون انرژی طرح نشده و کار کارشناسی در 
کمیسیون انرژی بر آن انجام نشده است اما بنده با دیدن کلیات این طرح با این طرح 
مخالف هستم. برای مخالفت خود نیز دلایلی دارم اما هنوز جزئیات این طرح را ندیدم. 
اینگونه سهمیه بندی زیبنده ملت ایران نیست، از طرف دیگر در هیچ کجای دنیا اینگونه 
سهمیه بندی انجام نمی شود. بنزین خوراک خودرو است و ما طبق قانون هدفمندی 
یارانه ها باید وظیفه خود را به موقع و کامل انجام دهیم. هر تصمیمی که در زمینه حامل 
های انرژی به خصوص در زمینه بنزین اتخاذ شود، تاثیر خود را به صورت آنی در جامعه 

نشان می دهد، به همین علت باید کار کارشناسی دقیقی انجام شود.
»محمدرضا پورابراهیمی« رییس کمیسیون اقتصادی مجلس از موافقان این طرح 
گفت: نزدیک به یک دوم از مصرف بنزین نامتعارف است. بدان معنا که یا بنزین بیش 
از حد مصرف می شود یا اینکه قاچاق صورت می گیرد. آن هم در شرایطی که قیمت 
سوخت در کشور ما نسبت به کشورهای همسایه عدد بسیار پایینی است. این یعنی 
اتلاف انرژی صورت می گیرد. در این باره سناریو آن است که سرانه مصرف برای هر 
خودرو و هر فرد در نظر گرفته شود که هر مدل از آن یکسری ویژگی و نکات مثبت و منفی 
دارد. با توجه به این مقرر شد حداکثر ظرف یک ماه آینده دولت و مجلس درباره موضوع 

سوخت تصمیم گیری کند.
*سخنآخر

اقتصاد ایران به شدت از بنزین و نرخ این ماده مهم تاثیر می پذیرد. به گونه ای که 
افزایش یا کاهش نرخ بنزین می تواند این عرصه را دستخوش دگرگونی و تحولات عمیق 
سازد و بر روال طبیعی زندگی افراد جامعه موثر واقع شود. با وجود اینکه نرخ بنزین در 
ایران در مقایسه با دیگر کشورها، رقم بسیار پایینی به شمار می رود و این مهم سبب 
واکنش های متفاوتی در سطح مدیران اجرایی و افکار عمومی شده است اما باید با 
نگاهی همه جانبه به این موضوع نگریست و تمامی ابعاد آن را در نظر گرفت و نباید تنها 
به مقایسه در یک زمینه پرداخت زیرا در این میان نمی توان از درآمدهای جوامع دیگر 
غافل شد و تنها به بهانه قاچاق و قیمت ارزان سوخت در ایران در صدد افزایش نرخ آن بر 
آمد و بدون درنظر گرفتن درآمدها و هزینه های مردم و نوسانات اقتصادی شوک تازه ای 
به جامعه وارد ساخت. باید با دیدگاهی کارشناسانه و همه جانبه به حوزه سوخت و قیمت 

آن اندیشید و بهترین طرح را اجرایی کرد.

موضوعی که باید کارشناسانه و هدفمند به سمت آن حرکت کرد

سهمیه بندی بنزین؛ کلاف سردرگم در اقتصاد ایران 

و  طلایی  نقش  چابهار  گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
استراتژیک برای کشور بویژه سیستان و بلوچستان دارد که باید از 
فرصت های این منطقه برای پیشرفت و آبادانی این نقطه از ایران 

اسلامی بهره گرفت. 
فرهاد دژپسند چهارشنبه شب در بدو ورود به فرودگاه بین المللی 
زاهدان در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
سیستان و بلوچستان یک موقعیت طلایی همچون منطقه آزاد 
چابهار را دارد. وی بیان کرد: چابهار یک نقش استراتژیک برای 

کشور و سیستان و بلوچستان می تواند داشته باشد. 

وزیر اقتصادی و دارایی گفت: سیستان و بلوچستان قابلیت 
های گوناگونی دارد که می توانیم این قابلیت ها را به منصه ظهور 
در بیاوریم و بازدیدهایی از چابهار و دیگر مناطق این استان به 
همین منظور انجام می شود. وی افزود: در این سفر ضمن آشنایی 
با شرایط و مشکلاتی که منطقه آزاد چابهار با آن مواجه است، 

راهکارهایی برای برون رفت از این مشکلات پیدا خواهیم کرد.
دژپسند اظهار داشت: امروز همه استانها از قابلیت بسیار بالایی 
برخوردار هستند و طبیعتا اساتید برجسته اقتصاد در رشته اقتصاد 
و مدیریت حسابداری به واسطه پژوهش ها، پایان نامه ها و رساله 

هایی که داوری کردند دارای دیدگاهها و اندیشه های جدیدی 
هستند.

بررسی و  را  اقتصاددانان مشکلات جامعه  این  ادامه داد:  وی 
دارای پیشنهاد هستند یکی از برنامه های ما این است که در کنار 
نشست هایی که با فعالان اقتصادی و اساتید دانشگاهها داریم 

مشکلات بررسی و راه حل هایی برای حل آنها داشته باشیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار داشت: از مناطق مرزی و 
گمرکات سیستان و بلوچستان از نزدیک بازدید خواهیم کرد و 
آنها را بررسی و حل می  چنانچه مشکلاتی وجود داشته باشد 

کنیم..
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار داشت: طبیعتا هر آنچه در 
حوزه این وزارتخانه، نظام بانکی، نظام مالیات و گمرکات مربوط 

باشد چاره اندیشی خواهیم کرد.
وی همچنین به مساله ارز در کشور اشاره کرد و افزود: در این 
مدت که در وزارت اقتصاد و دارایی هستم تلاش کردیم که در مساله 

ارز ثبات برقرار کنیم.
دژ پسند ادامه داد: خوشبختانه ثبات نسبی در مساله ارز در 

کشور برقرار شده است.

وزیر اقتصاد: 

چابهارنقشطلاییواستراتژیکبرایکشوردارد

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۹۳۸ شماره  رای   -۱
از  قسمتی  در  قربان  محمد  فرزند  زندیه  یداله  آقای   ۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۶
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۸/۴۵ مترمربع پلاک شماره 
باقیمانده ۵ فرعی از ۲۲۷۷  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از زهرا جوهری و فاطمه جوهری . )م الف۵۲۱۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۸۷۲ شماره  رای   -۲
در  سیدحسن  فرزند  زاده  کاظم  سیدمحمدرضا  آقای   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۹۶
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۶ مترمربع پلاک 
شماره ۴/۷۳ فرعی از ۲۶۰۷  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند ۱۵۵۵۷۴. )م الف۵۲۱۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۴۹۵ شماره  رای   -۳
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۰۲ آقای حمید نجفی آزاده فرزند ابوالقاسم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره 
۳۸۲ فرعی از ۱۹۵۳ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از وراث یداله خلفی . )م الف ۵۲۱۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۸۵۴ شماره  رای   -۴
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۱۳۶ آقای ناصر عباسقلی پور فرزند اسماعیل در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به  مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۲۱۷۴  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از منصوره و اشرف و زهرا اسحاق حسینی ورثه فاطمه اسحاق 

حسینی ورثه محمد رضویان . )م الف ۵۲۱۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۵۹۴ شماره  رای   -۵

از  قسمتی  در  اکبر  علی  فرزند  قزاقی  حسین  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۷۷۵
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۸/۲ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۱۸۱۴- اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از خانم فاطمه عبداللهی قمی مالک مشاعی رسمی ذیل ثبت 

۵۳۲۶۶  . )م الف ۵۲۱۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۴۹۸ شماره  رای   -۶
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۹۸ آقای ابراهیم گل محمدی فرزند نعمت اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره ۹ 
فرعی از ۲۱۶۶ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر۴۸۰ . )م الف ۵۲۱۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۳۱۷ شماره  رای   -۷
از  قسمتی  در  محمدعلی  فرزند  احمدی  مریم  خانم   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۳۴
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره ۳۲۵ 
فرعی از ۱۸۵۸ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از ورثه حسین اصغری . )م الف ۵۲۱۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۴۷۲ شماره  رای    -۸
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۸۷  خانم معصومه ذوالفقاری فرزند رضا در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۶۱/۱۰ مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از باقیمانده ۲۳۲۱  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند ۵۷۳۸  . )م الف ۵۲۱۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۴۶۷ شماره  رای   -۹
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۸۶  آقای نبی اله رازینی فرزند قنبرعلی در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۶۱/۱۰ مترمربع 
پلاک شماره  فرعی از باقیمانده ۲۳۲۱ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند ۵۷۳۸  . )م الف ۵۲۲۰(. 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۷۲۴ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۶۳۸ آقای نقی معصوم باغبانی فرزند کاسگل در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴/۵۳۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۴۹/۳۲۷ فرعی از ۲۶۰۷ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد کوه کن مطلق . )م الف۵۲۲۱ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۱۱۶۰ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۹۴ آقای عین اله عبادی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰/۱۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۱۹۴۹ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از محمدرضا شاکری . )م الف۵۲۲۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۰۵۲۳ شماره  رای   -۱۲
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۸۰۷۴ آقای میکائیل نصیری فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۶ فرعی از 
۲۱۴۵ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید حمید فاتحی . )م الف ۵۲۲۳(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخانتشاراول:1397/11/13تاریخانتشاردوم:1397/11/۲9
مرتضینورانیآرانی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش ¬¬کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند. 

۱- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۵۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۴ آقای ابوالفضل ناظم نظری فرزند 
غلامحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۲/۸۵ متر مربع پلاک شماره ۱۰۴۰۲/۴۵۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از سید حسین طاهری احدی از وراث سید محمد طاهری دفتر ۱۱۴ صفحه ۱۸۱. )م 

الف ۵۳۰۷(
۲- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۴ خانم مریم حجازی فرزند محمد در 
یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از ۶۱۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر ۳۲۷ صفحه 

۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۰۸(
۳- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۵ خانم آقای مهدی حجازی فرزند 
محمد در دو سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از 
۶۱۵۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر 

۳۲۷ صفحه ۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۰۹(
۴- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۶ خانم مهری حجازی فرزند محمد در 
یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از ۶۱۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر ۳۲۷ صفحه 

۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۱۰(
۵- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۷ خانم محبوبه حجازی فرزند محمد 

در یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از ۶۱۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر ۳۲۷ 

صفحه ۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۱۱(
۶- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۶۲۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۸ خانم منصوره حجازی فرزند محمد 
در یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از ۶۱۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر ۳۲۷ 

صفحه ۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۱۲(
۷- رأی شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۲۸۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۳ خانم زری حجازی فرزند محمد در 
یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۰۸/۹۰ متر مربع پلاک شماره ۲۵ فرعی از ۶۱۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم فاطمه ابراهیمی ترک صادره در دفتر ۳۲۷ صفحه 

۸۶ به موجب گواهی حصر وراثت شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۳۵۲۴۰۰۰۱۲۹ مورخ ۹۷/۰۱/۱۹. )م الف ۵۳۱۳(
مورد تأیید قرار گرفته و ار آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخانتشارنوبتاول:1397/11/13
تاریخانتشارنوبتدوم:1397/11/۲9
محمدرضاادیبان-رئیسثبتاسنادمنطقهیکقم
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در مرحله نیمه نهایی سوهان محمد سیمای قم به مصاف مس می رود 

صعود سوهان محمد سیمای قم به نیمه نهایی 
لیگ برترفوتسال

 تیم های فوتسال گیتی پسند، مس سونگون و سوهان محمد سیمای قم با کسب 
دومین برد در بازی پلی آف، صعودشان به مرحله نیمه نهایی لیگ برتر فوتسال را قطعی 

کردند.
در هفته دوم مرحله پلی آف لیگ برتر فوتسال پنجشنبه ۴ دیدار برگزار شد. در مرحله 

پلی آف ملاک صعود تیم ها کسب دو برد از سه مسابقه است.
تیم فوتسال گیتی پسند روزپنجشنبه  در دومین بازی در کرج میهمان تیم مقاومت 
البرز بود که توانست در این مسابقه با نتیجه ۶ بر یک به پیروزی برسد. گیتی پسند در 
بازی رفت با نتیجه مشابه ۶ بر یک مقاومت را شکست داده بود و به این ترتیب با کسب دو 

برد از سه مسابقه صعودش به مرحله نیمه نهایی را قطعی کرد.
در دیگر بازی امروز، تیم مس سونگون در ساری میهمان تیم شهروند بود که نتیجه غیر 
منتظره ای در این مسابقه رقم خورد. شهروند ابتدا با ۴ گل از مس پیش افتاد اما مس 
کار را به تساوی کشاند. شهروند گل پنجم را زد و مس بازهم بازی را مساوی کرد. در نهایت 
این تیم مس بود که توانست گل ششم و برتری را به ثمر برساند و با نتیجه ۶ بر ۵ سه امتیاز 
بازی را کسب کند. در بازی اول تیم مس با نتیجه ۶ بر یک شهروند را شکست داده بود. 
تیم سوهان محمد سیمای قم قم روز پنجشنبه  در خانه خود میزبان تیم فرش آرا مشهد 
بود. بازی اول دو تیم در مشهد با یک گل به سود نماینده قم تمام شده بود. در بازی امروز 
بازهم این تیم سوهان بود که با نتیجه ۲ بر صفر به پیروزی رسید تا فرش آرا حذف شود. 
سن ایچ باوجود باخت در بازی اول مقابل حفاری روز پنجشنبه  با نتیجه ۳ بر ۲ پیروز 

شد تا تکلیف تیم صعود کننده به بازی سوم کشیده شود. 
نتایج هفته اول پلی آف

گیتی پسند ۶ - مقاومت البرز ۱
مس سونگون ۶ - شهروند ساری ۱

فرش آرا صفر - سوهان محمد ۱
حفاری اهواز ۶ - سن ایچ ساوه ۳

نتایج هفته دوم پلی آف
مقاومت البرز ۱ - گیتی پسند ۶ - صعود گیتی پسند

شهروند ساری ۵ - مس سونگون ۶- صعود مس
سوهان محمد ۲ - فرش آرا صفر - صعود سوهان 

سن ایچ ساوه ۳ - حفاری اهواز ۲ - صعود کننده بعد از بازی سوم مشخص می شود
در مرحله نیمه نهایی تیم سوهان قم به مصاف مس می رود و تیم گیتی پسند هم با 

برنده بازی سن ایچ - حفاری دیدار خواهد کرد.

حسین اوجاقی :پیشنهاد دستیار کی روش را قبول نکردم

ملی پوشان فوتبال فنون رزمی را در زمین 
پیاده کردند 

به  گفت:  ووشو،  ملی  تیم  سرمربی 
بازیکنان تیم ملی فوتبال فنون رزمی را یاد 
دادم و گفته بودم خارج از زمین استفاده 
آنها در داخل زمین استفاده  اما  کنند، 

کردند. 
 حسین اوجاقی در پاسخ به این سؤال 
که شما مقطعی را با تیم ملی فوتبال به 
عنوان مربی در بخش تمرینات قدرتی 
و تمرینات سرعتی کار کردید اما پس از 
آن در مسابقات جام ملت های آسیا جای 
ملت های  جام  در  چرا  بود،  خالی  شما 

آسیا کنار تیم ملی فوتبال نبودید، گفت: کادر فنی تیم ملی فوتبال در آن مقطع از من 
برای جام جهانی درخواست کردند تا در تمرینات قدرتی و تمریناتی که باعث می شود 
سرعت عکس العمل بازیکنان بالا برود همکاری کنم. پس از مشورت با دوستان نزدیکم 
تصمیم به همکاری گرفتم و تقریباً ۴ ماه در کنار تیم ملی بودم. بعد از پایان بازی های 
جام جهانی فوتبال به خاطر اینکه برنامه های تیم ملی ووشو با برنامه های تیم ملی فوتبال 
همزمان بود تصمیم گرفتم روی موفقیت تیم ملی ووشو تمرکز کنم. پیش از آن با مهدی 
علی نژاد رئیس فدراسیون ووشو مشورت کرده بودم و در نهایت به این جمع بندی رسیده 

بودیم که اولویت من مثل همیشه تیم ملی ووشو باشد.
وی در ادامه صحبت های خود، خاطرنشان کرد: برای حضور در جام ملت های آسیا 
به دلیل اینکه مسابقات جام جهانی ووشو همزمان با حضور تیم ملی فوتبال در جام 
ملت های آسیا بود دیگر نتوانستم با فدراسیون فوتبال همکاری کنم، چون اولویت من 
موفقیت ووشو ایران بود. حتی "اوسیانو" دستیار کی روش به من پیام داد که بیا و کار را 
برای جام ملت ها دوباره شروع کن، اما من از او عذرخواهی کردم و اعلام کردم که درگیر 

مسابقات جام جهانی ووشو هستم و نمی توانم به تیم ملی فوتبال کمک کنم.
سرمربی تیم ملی ووشو در پاسخ به این سؤال که برخی از ملی پوشان در بازی با تیم 
ملی ژاپن خیلی با ژاپنی ها برخورد فیزیکی داشتند و حالا در فضای مجازی به شوخی 
گفته می  شود که حسین اوجاقی سرمربی تیم ملی ووشو به بازیکنان تیم ملی فوتبال 
این  حرکات رزمی را آموخته است، نظر شما در مورد این صحبت ها چیست، گفت: اتفاقاً 
فلسفه رزمی این است که تمام فنون ورزش های رزمی را ورزشکاران فقط در داخل رینگ 
و تاتامی استفاده می کنند، در مقطعی که من با بازیکنان  تیم ملی فوتبال کار می کردم، 
نفراتی مثل سردار آزمون، احسان حاج صفی و ... اصلًا در ایران شاغل نبودند و من با 
بازیکنانی مثل روزبه چشمی، بیرانوند، وریا غفوری و آنهایی که در ایران مشغول هستند 
کار می کردم، آنها هم در بازی اصلًا از فنون رزمی استفاده نکردند )با خنده(. البته من به 
آنها فنون رزمی را یاد دادیم اما گفتیم خارج زمین استفاده کنند اما آنها در داخل زمین 

استفاده کردند )با خنده(.

زمانی: جواب جباری را نمی دهم

 هیأت مدیره و مدیرعامل استقلال بدون اجازه 
وزیر آب هم نمی خورند!

مستعفی هیأت مدیره باشگاه استقلال گفت: نقش هیأت مدیره و مدیرعامل در 
استقلال هیچ است و آنها بدون اجازه وزیر ورزش آب هم نمی خورند. 

حسن زمانی در خصوص اینکه دیگر جایی در بین اعضای هیأت مدیره استقلال 
ندارد، گفت: من استعفایم را به رئیس مجمع ارائه کردم و منتظرم تا آنها تکلیفم را روشن 
کنند. باید ببینم این استعفا پذیرفته می شود یا نه ولی تا زمانی که سلطانی فر وزیر ورزش 

است دیگر به سمت ورزش هم بر نمی گردم.
وی در پاسخ به این سوال که چرا در زمان حضورش در هیأت مدیره استقلال این 
صحبت ها را انجام نمی داد، گفت: ۱۰ ماه همه چیز را درون خودم ریختم و مرتب با او 

صحبت می کردیم تا بلکه مشکلات حل شود اما بدون اجازه او هیچ اتفاقی نمی افتد.
وی افزود: نه تنها در استقلال، بلکه در پرسپولیس هم شرایط همین است و ریز قرارداد 

بازیکنان و اینکه چه کسی بیاید و نیاید فقط با اجازه وزیر ورزش انجام می شود.
زمانی در ادامه گفت وگو با فارس تأکید کرد: نقش هیأت مدیره و مدیرعامل در استقلال 

هیچ است و آنها بدون اجازه وزیر آب هم نمی خورند.
مستعفی هیأت مدیره باشگاه استقلال ادامه داد: وزیر ورزش است که می گوید فلانی 
رئیس هیأت مدیره شود و فلانی معاون یا سرپرست، او رئیس هیأت مدیره ای را برای 
استقلال انتخاب کرده که کاندیدای مدیرعاملی در پرسپولیس بود، خودتان همه چیز 

را قضاوت کنید.
وی در خصوص اینکه علی جباری مدعی شده زمانی فردی نان به نرخ روز خور است، 
گفت: اگر من نان به نرخ روز خور بودم وضعیتم بهتر از این بود. مشکل من این است 
که از این کارها بلد نیستم. من به احترام پیشکسوت بودن علی جباری جوابی در این 

زمینه به او نمی دهم.

کی روش:

 با اشک هایی که درون قلبم هست
 ایران را ترک می کنم

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در آخرین مصاحبه خود پیش از ترک کشور گفت که 
ایران را درحالی که اشک هایی در قلبش بوده، ترک می کند.

کارلوس کی روش، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران، پیش از ترک کشور و در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: امروز من خیلی ها را در فرودگاه نمی شناختم و فقط این 
همه راه را به اینجا آمده بودند که حمایت شان را نسبت به من نشان بدهند. همچنین 
کاپیتان نکونام زحمت کشید و به اینجا آمد. از دو نفر دیگر هم می خواهم تشکر کنم. 
آقای مالک که امروز برای خداحافظی به اینجا آمد. او حتی اوایل حضور من در ایران 

هم در فدراسیون بود.
او ادامه داد: همچنین یک دیدار سمبلیک و با معنا با سرمربی تیم ملی تنیس، آقای 
احمدوند داشتم. خیلی برای من پر معنا بود که او و دستیارش برای خداحافظی به اینجا 
آمدند. برای من همین اتفاقات خیلی پر معنا است. افرادی مثل کاپیتان نکونام، سعید 
احمدوند و آقای مالک. از طرف خودم، خانواده و کادرم مراتب تقدیر خودم را تقدیم 
می کنم و هیچ موقع هم این اتفاقات را فراموش نمی کنم و همیشه در قلبم نگه می دارم. 
مطمئناً درون قلبم با اشک اینجا را ترک خواهم کرد. اشک هایی که درون قلبم هستند و 
تنها کسانی که با من احساسات مشترکی دارند می توانند آن ها را ببینند. آن ها می توانند 

این اشک ها را ببینند و احساسش کنند. از ایران تشکر می کنم.

آگهی دعوت به مجمع عمومی سالیانه نوبت اول  
موسسه خادم الرضاعلیه السلام به شماره ثبت 156

بدینوسیله از کلیه اعضای موسسه خادم الرضاعلیه 
السلام به شماره ثبت 156 دعوت بعمل می آید تا 
در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت اول که 
راس ساعت 18 روز سه شنبه 1397/11/30 آدرس 
قم 45 متری عماریاسر بین کوچه 4 و 6 )روبروی 
بانک مسکن( پلاک 90 تشکیل میگردد با در دست 

داشتن کارت عضویت شرکت نمایند.
دستور جلسه:

انتخاب اعضای هیئت مدیره و بازرس
تغییر آدرس موسسه

گزارش  عملکرد سال 1397
و  مدیره  هیئت  سمت  تصدی  داوطلبان  ضمنا 
بازرسی می بایست حداکثر تا دو روز قبل از برگزاری 
را  بازرسی  یا  نامزدی هیئات مدیره  فرم  این مجمع 

تکمیل و تحویل دفتر مرکزی موسسه نمایند.

آگهی دعوت به مجمع عمومی) نوبت اول  (

هیئت مدیره موسسه خادم الرضاعلیه السلام

هت تریک برد پرسپولیس مقابل سپیدرود در لحظات پایانی 

برانکو مچ کریمی را خواباند
جام  در  سپیدرود  مقابل  دیدار  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
حذفی با به ثمر رساندن گل در وقت های تلف شده موفق شد 

راهی مرحله یک چهارم نهایی شود. 
تیم فوتبال پرسپولیس از ساعت ۱۵ روز پنجشنبه  در مرحله 
یک هشتم نهایی جام حذفی در ورزشگاه سردار جنگل رشت به 
مصاف تیم سپیدرود رفت که این بازی با نتیجه یک بر صفر به 
سود پرسپولیس تمام شد. سعید کریمی )۹۳( برای پرسپولیس 

گلزنی کرد.
پرسپولیس این بازی را با ترکیب بوژیدار رادوشوویچ،شایان 
مصلح، سیدجلال حسینی، شجاع خلیل زاده، مهدی شیری، 
احمد نوراللهی، مهدی شریفی )۴۶ - ماریو بودیمیر(، سیامک 
نعمتی )۷۸ - سعید کریمی(، سروش رفیعی، امید عالیشاه و 

علی علیپور آغاز کرد.
شاگردان برانکو ایوانکوویچ در نیمه نخست فرصت های زیادی 
برای گلزنی داشتند. در دقیقه یک سیامک نعمتی می توانست 
با یک ضربه سر دروازه سپیدرود را باز کند که این فرصت از 

دست رفت.
در دقیقه ۱۶ هم احمد نوراللهی هافبک ملی پوش پرسپولیس 
می توانست برای سرخپوشان گلزنی کند ولی ضربه سر او هم 

راهی به دروازه پیدا نکرد.
قدرت  تا  داد  انجام  تعویض  دو  دوم  نیمه  در  پرسپولیس 
تهاجمی این تیم بیشتر شود. ماریو بودیمیر و سعید کریمی در 

این نیمه به سرخپوشان اضافه شدند.
بازی در نیمه دوم متعادل دنبال شد. در یک صحنه سقوط 
اعتراض  پرسپولیس  جریمه  محوطه  در  سپیدرود  بازیکن 
سپیدرودی ها و اعتراض آنها مبنی بر پنالتی را در پی داشت 
که داور اعتقادی به پنالتی نداشت. در نهایت در شرایطی که 
همه منتظر پایان مسابقه و کشیدن بازی به وقت های اضافه 
بودند، سعید کریمی بازیکن تعویضی در دقیقه ۹۳ توانست با 

یک ضربه سر دروازه سپیدرود را باز کند.
به این ترتیب پرسپولیس با این برد در وقت های اضافه راهی 
مرحله یک چهارم نهایی شد. سرخپوشان در یک چهارم نهایی 
به مصاف پدیده می روند و برنده این مسابقه در نیمه نهایی با 

سپاهان بازی خواهد کرد. پیش از این داماش گیلانیان در جام 
حذفی به فینال صعود کرده بود. 

مربی پرسپولیس:
عملکرد بازیکنان رضایت بخش بود

 مربی پرسپولیس گفت: امروز هم از نتیجه و هم از عملکرد 
بازیکنان راضی هستیم.

برابر  بازی  بعداز  خبری  کنفرانس  در  ایوانکوویچ  زلاتکو 
سپیدرود رشت با اشاره به بازی سخت امروز، اظهارکرد: در 
تیم پرسپولیس شاهد چندین تغییر و اضافه شدن نفرات جدید 
بازیکنان به توپ سرعت  باید  اینکه  به  با اشاره  هستیم. وی 

بیشتری دهند، افزود: در مسیر خوبی قرار گرفته  ایم و تلاش 
می کنیم تا نسبت به فصل گذشته قویتر ظاهر شویم.

مربی پرسپولیس با اشاره به اینکه ملی پوشان این تیم فردا 
به تمرینات اضافه می شوند، گفت: امروز هم از نتیجه و هم از 

عملکرد بازیکنان راضی هستیم.
وی در ادامه به وضعیت تیم سپیدرود رشت و نوع بازی این 
تیم نیز اشاره کرد و گفت: بازی امروز نشان داد که سپیدرود 
پیشرفت خوب داشته که امیدواریم در ادامه بازی های لیگ برتر 

در جایگاه خوبی برای بقا در لیگ برتر قرار گیرد.
زلاتکو با اشاره به لیست ۱۸ نفره تیم پرسپولیس و تلاش 

بازیکنان برای حضور در ترکیب اصلی تیم، افزود: در نهایت 
سرمربی براساس شرایط و میزان آمادگی بازیکنان ترکیب تیم 
را انتخاب می کند. البته باید به این نکته اشاره شود با توجه 
به اینکه پرسپولیس در سه جام حضور دارد نیازمند تمرینات و 
رسیدن به هماهنگی و آمادگی بیشتر در میان بازیکنان هستیم.
وی همچنین به نتایج کسب شده از سوی تیم ملی ایران در 
بازی های جام ملت های آسیا نیز اشاره و اظهارکرد: متاسفم که 
این تیم خوب موفق نشد به مرحله بعدی صعود کند. تیم ملی از 
شرایط حاکم نتوانست به خوبی برای رسیدن به نتیجه دلخواه 

استفاده کند.
مربی سپیدرود رشت:

بازیکنان غافلگیر شدند
 مربی سپیدرود رشت با بیان اینکه گل را بر روی یک غافلگیری 
سپیدرودی  شاهد  دوم  فصل  نیم  در  گفت:  کردیم،  دریافت 

متفاوت تر خواهید بود.
علیرضا امامی فر در کنفرانس خبری بعد از بازی با پرسپولیس 
در جام حذفی با اشاره به اینکه باید برای این نمایش زیبا هم 
به بازیکنان و هم هواداران تبریک بگویم، اظهارکرد: نوع بازی 
امروز بازیکنان نوید دهنده نمایش خوب تیم در روزهای آینده 
و در ادامه لیگ برتر است. وی با اشاره به اینکه از نقاط قوت 
و ضعف پرسپولیس به خوبی آگاه بودیم، افزود: شرایط آنها را 
میدانستیم و نقطه پوشیده ای از نوع بازی پرسپولیس برای ما 
وجود نداشت. امامی فر با بیان اینکه امروز بازیکنان سپیدرود 
سخت ترین کار را انجام دادند، گفت: ۹۰ دقیقه یاری گیری نفر 
به نفر و بستن فضاهای نفوذ سبب یک نمایش خوب در طول 
بازی بود. وی با اشاره به اینکه بازیکنان بر روی یک غافلگیری 
گل را دریافت کردند، بیان کرد: به تمام اهداف خود در این 
بازی دست یافتیم. برای حضور پرقدرت برابر سایپا نقاط قوت 
و ضعف خود را در این بازی با توجه به حضور بازیکنان جدید 
شاهد  دوم  فصل  نیم  در  اینکه  بیان  با  فر  امامی  شناختیم. 
سپیدرود متفاوت تری خواهید بود، گفت: در زمینه داوری نیز 
امیدورایم در نیم فصل دوم تیم ها کمتر از حوزه داوری آسیب 

ببینند.

سرمربی تیم فول کیک بوکسینگ استان قم از اعزام این تیم به مسابقات استانبول در 
بهمن ماه خبر داد.

محمد باقر پور متقی با اشاره به آمادگی بالای تیم برای اعزام عنوان کرد:به دلیل تاخیر 
در برگزاری این تورنمنت که ابتدا قرار بود در دی ماه انجام شود، زمان بیشتری برای انجام 
تمرینات تیم به وجود آمد تا بتوانیم اردوی آماده سازی را در مدت بیشتری سپری کنیم.

وی افزود: با توجه به تمرینات خوبی که داشته ایم با قدرت در مسابقات شرکت 
میکنیم و با هدف قهرمانی در این تورنمنت حاضر خواهیم شد. سرمربی تیم فول کیک 
بوکسینگ به حضور احتمالی شش کشور در قالب یازده وزن در این مسابقات اشاره 
کرد و افزود: با توجه به اینکه مسابقات در کشور ترکیه برگزار می شود اطلاع دقیقی از 
کیفیت و روند برگزاری تورنمنت نداریم. وی همچنین خاطر نشان کرد: تعداد تیم های 
ترکیه ای و تعداد بازیکنان کشور میزبان تا یک هفته قبل از برگزاری مسابقات مشخص 
می شود. مسئول سبک فول کیک بوکسینگ استان به مهم ترین مقامات کسب شده 
توسط این تیم اشاره کرد و یادآور شد: در مسابقات خلیج فارس کشور و فستیوال جام 
شهدا توانستیم عنوان قهرمانی را کسب کنیم و همچنین نه نفر از بازیکنان تیم در 
مسابقات بین المللی کشور آذربایجان و شش نفر از بازیکنان در مسابقات بین المللی 
کشور گرجستان صاحب عنوان قهرمانی شدند. استاد متقی ضمن قدردانی از حمایت 
نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی و فرمانده ناحیه بسیج امام حسین)ع(و 
همچنین پیگیری های مدیرکل اداره ورزش و جوانان از مسئولین خواست، نگاه ویژه ای 
به ورزش استان داشته باشند تا بتوانند در ایجاد انگیزه در ورزشکاران و بالا بردن سطح 
کیفیت ورزش استان نقش بسزایی داشته باشند. استاد متقی در پایان از مردم خواست 
با دعای خیر خود،بازیکنان را بدرقه کنند تا این تیم بتواند با کسب مقام قهرمانی افتخار 

دیگری برای استان قم کسب کند.

اعزام تیم فول کیک بوکسینگ قم به 
مسابقات ترکیه

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران با تاکید بر اینکه تفاوت 
دو سرمربی عامل رقم خوردن نتیجه دیدار با ژاپن شد، گفت: 
کی روش بارها از تیم ملی خداحافظی کرده و رفتن او تکراری 

شده است!
مهدی فنونی زاده به دلایل ناکامی تیم ملی ایران در مرحله نیمه 
نهایی جام ملت های آسیا اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات 
بزرگ تیم ما این بود که همه دنبال رکوردزنی بودند. رکورد گل 
نخوردن، رکورد شکست ژاپن، بدون گل خورده به فینال رفتن و 
این مسائل باعث شد تا تیم ما دچار مشکل شده و تمرکز اصلی 

خود را که پیروزی برابر ژاپن بود از دست بدهد.
وی تاکید کرد: ما شروع بدی مقابل ژاپن داشتیم اما رفته رفته بر 
بازی مسلط شدیم و می توانستیم به گل هم دست پیدا کنیم اما 
همه آن رکورد زدن ها و گل نخوردن ها باعث شد که غروری کاذب 
در بین بازیکنان پیش بیاید و در پایان هم بازی را با یک نتیجه پرگل 

واگذار کنیم. وی تاکید کرد: در نیمه دوم هم بد شروع نکردیم اما 
یک اشتباه بزرگ از ۵ بازیکن ملی پوش ما که تجربه بالایی دارند 
و در لیگ های متفاوت توپ می زنند باعث شد تا گل بسیار بدی 
را دریافت کرده و پس از این گل بود که شیرازه تیم ما از هم پاشید 
و نتوانستیم به بازی برگردیم و با توجه به اینکه به دنبال زدن گل 
تساوی بودیم، بی مهابا و بدون برنامه به دروازه حریف حمله کردیم 
اما متاسفانه نه تنها گل نزدیم بلکه دو بار دیگر هم گل دریافت 
کردیم و به راحتی از رسیدن به فینال و قهرمانی در جام ملت ها 
محروم شدیم. بازیکن پیشین تیم ملی گفت: نبود طارمی لطمه 
بزرگی به ما زد. او بازیکن تاثیرگذاری بود که می توانست در این 
دیدار بخشی از مشکلات خط حمله ما را حل کند اما به دلیل دو 
کارته بودن، اجازه بازی مقابل ژاپن را نداشت و همین مسئله باعث 
شد تا در خط حمله دچار جابجایی شویم. فنونی زاده در پاسخ به 
این پرسش که فکر می کردید بعد از آن بردهای مقتدرانه به ژاپن 

ببازیم، گفت: باید بپذیریم که آنها از ما سرتر بودند. هم در مالکیت 
توپ، هم در ارسال ها و هم از لحاظ روحی و روانی شرایط بهتری 
نسبت به ما داشتند و توانستند با ارائه یک بازی منطقی و به دور از 
احساسات، در پایان ۹۰ دقیقه ما را شکست دهند. وی تاکید کرد: 
ما می توانستیم که با یک بازی خوب حداقل به تساوی دست پیدا 
کرده و بازی را به پنالتی کشانده و در آنجا برنده باشیم اما تفاوت 
عمده و بزرگی که بین مربی ما و مربی ژاپن بود باعث شد تا این 
اتفاق صورت نگیرد. سرمربی ژاپن بسیار آرام و خونسرد از ابتدای 
بازی کنار زمین ایستاد، نکات فنی را یادداشت کرد و در نیمه دوم 
که نیمه مربیان است توانست ضربه نهایی را به کارلوس کی روش 
بزند. اما سرمربی ما جز داد و فریاد کاری از او برنیامد و نتوانست 
آرامش را به بازیکنان منتقل کند زیرا خود او هم شرایط آرامی در 
کنار زمین نداشت. بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران در پاسخ 
به این پرسش که کارلوس کی روش از تیم ملی خداحافظی کرده، 

نظر شما در این خصوص چیست، گفت: فکر می کنم بارها کی 
از تیم ملی خداحافظی کرده و این کار او دیگر تکراری  روش 
شده است. من معتقدم او کجا برود بهتر از ایران، حرف هایش 
همیشه به کرسی می نشیند. فدراسیون اطاعت کننده اوامر او 
است و هیچ اختیاری از خود ندارد و هرچه او بگوید انجام می 
شود بنابراین فکر می کنم این خداحافظی هم مثل خداحافظی 
های گذشته اش می ماند. وی در پاسخ به این سوال که صحبت 
از حضور مربیان بزرگ خارجی به جای کی روش در تیم ملی ایران 
است، گفت: اعتقاد دارم ما در داخل کشورمان مربیان بزرگی 
داریم که بارها قهرمانی به دست آورده و شرایط خوبی دارند و با 
توجه به اینکه مطالعات خوبی هم در امر مربی گری دارند، می 
توانند جانشین شایسته ای برای کی روش باشند اما اگر قرار 
است سرمربی خارجی به ایران بیاید، باید کسی باشد که به مراتب 

بزرگتر، پر آوازه تر و از لحاظ فنی برتر از کی روش باشد.

در گفت و گوبا مهدی فنونی زاده  بررسی شد

دلایل ناکامی ایران در مرحله نیمه نهایی جام ملت های آسیا 
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درمان کمبود خواب با تغییراتی در سبک زندگی

7 ترفند برای رفع بی خوابی
بی خوابی می تواند تمرکز را به هم زده و احساس خستگی و ناتوانی ایجاد کند. برای 
درمان بی خوابی همیشه هم به دارو نیاز نیست. درمان های طبیعی مانند تغییر در سبک 

زندگی نیز می توانند این مشکل را برطرف کنند. با ما همراه باشید...
همه ی ما به خواب نیاز داریم تا به بدنمان در کسب مجدد انرژی کمک کنیم. خواب به 
ذهن کمک می کند آرام شود. مغز، تمام عملکردهای اندام های بدن را کنترل می کند و 
برای همین برای استراحت کردن به خواب نیاز دارد؛ اما برخی افراد به سختی می توانند 
به خواب بروند یا خوابی راحت و کامل داشته باشند. این مشکل که بی خوابی یا اینسومنیا 
نام دارد برای بیشتر افراد ایجاد نگرانی می کند و می تواند تمرکز را به هم زده و احساس 
خستگی و ناتوانی ایجاد کند. برای درمان بی خوابی همیشه هم به دارو نیاز نیست. 
درمان های طبیعی مانند تغییر در سبک زندگی نیز می توانند این مشکل را برطرف کنند. 
درمان های طبیعی برعکس درمان های رایج دارویی مانند قرص های خواب، بی ضرر بوده 

و عوارض جانبی ندارند.
بهداشت خواب را رعایت کنید: با رعایت بهداشت خواب کمک بزرگی به درمان 
بی خوابی تان می کنید. بهداشت خواب کار سختی برای شما ندارد فقط کافی است 
برنامه ی منظمی برای خوابتان داشته باشید، یعنی هر شب سر ساعت مشخصی بخوابید 
و صبح نیز سر ساعت مقرر از خوب بیدار شوید.  نزدیک به زمان خواب، ورزش نکنید یا 
تلویزیون تماشا نکنید چون خوابتان را به هم خواهند زد.  یادتان نرود که ورزش کردن در 
طول روز ضروری است و به بهبود جریان خون در بدنتان کمک کرده و ضمناً بدنتان را 
خسته می کند، در نتیجه وقتی به رختخواب می روید خیلی زود خواب آلوده شده و راحت 
به خواب می روید. سعی کنید در طول روز چُرت نزنید. دوش گرفتن یکی دو ساعت پیش 

از خواب نیز بسیار عالی است و ذهن و بدنتان را آرام می کند.
از چند عامل است مانند  کمبود خواب نتیجه ی ترکیبی  رفتاردرمانی شناختی: 
استرس و اضطراب که معمولًا ناشی از افکار منفی و ترس از ناشناخته هاست. بنابراین 
رفتاردرمانی شناختی می تواند درمان مؤثری برای بی خوابی باشد.  درمانگر کمکتان 
می کند روی افکار مثبت تمرکز کرده و از افکار استرس برانگیز اجتناب کنید. نگاه مثبت 
باعث می شود اعتماد به نفس داشته باشید و همه ی این ها به شما در رسیدن به آرامش 

ذهنی و در نتیجه یک خواب راحت کمک می کنند.
باورهای نادرست در مورد خواب را از ذهنتان پاک کنید: این باور اشتباه وجود دارد 
که همه باید دست کم هشت ساعت ِ پیوسته در شب بخوابند که اصلًا درست نیست چون 
یک فرد بزرگسال می تواند با تقریباً شش ساعت خواب نیز استراحت کافی کند. اگر شما 
کمتر از 8 ساعت در شب می خوابید، فکر نکنید نرمال نیستید.  باور اشتباه دیگر نیز این 
است که حتماً باید به محض بیدار شدن احساس شادابی کنید. در حالی که این طبیعی 
است که تا نیم ساعت بعد از بیدار شدن از خواب احساس کسالت و خستگی داشته 
باشید. بعد از نیم ساعت، بدنتان به انرژی لازم دست می یابد و فعال می شود. در طول 
شب بیدار شدن نیز یک چیز عادی است و بخشی از پروسه ی خواب به حساب می آید. 
ضمناً خوب است بدانید صرف این که زمان زیادی را در رختخواب بگذرانید به معنی 

خواب باکیفیت نیست، بلکه ممکن است منجر به افسردگی نیز بشود.
مشکلات خوابتان را با دیگران در میان بگذارید: مطرح کردن مشکلات خوابتان 
با دیگران راهی خوب برای حل مسئله است. وقتی با کسی در مورد مشکلتان حرف 
می زنید، می فهمید که شما تنها نیستید. ممکن است بتوانید از جانب کسی که قبلًا 
مشکل شما را داشته کمک یا توصیه ای دریافت کنید که برای شما نیز مفید باشد. 
همچنین مطرح کردن چالش ها و مسائل با دیگران، اعتمادبه نفستان را بالا می برد زیرا 

نگرانی تان را در دلتان نگه نمی دارید.
مدیتیشن کنید: مدیتیشن بهترین روش برای آرام سازی ذهن و بدن است که شامل 
فعالیت های متنوعی می شود مانند تمرکز روی تنفس که در کاهش ضربان قلب وقتی که 
تپش قلب دارید مؤثر است. وقتی ضربان قلبتان بالاست ذهنتان آرام نیست و نمی توانید 
راحت بخوابید. کنترل تنفس، بخش بسیار مفید مدیتیشن است که ذهن و بدن را آرام 
می کند. اگر ذهنتان آرام باشد می توانید بهتر فکر کنید و شب ها نیز راحت تر به خواب 

می روید.
نوردرمانی: در نوردرمانی شما حدود 20 تا 60 دقیقه مقابل باکسی با نور درخشان 
می نشینید. باکس، نور فلورسنت تولید می کند و هدفش ریسِت کردن ساعت شبانه روزی 
بدنتان است. وقتی ساعت بیولوژیکی تان درست کار نمی کند، سیگنال های اشتباهی 
می فرستد و در نتیجه بدنتان فکر می کند هنوز روز و روشن است در حالی که شب و تاریک 

است. این اتفاق بر تولید ملاتونین که هورمون خواب است اثر می گذارد.
اگر ساعت درونی تان ریسِت شود می توانید الگوی خوابتان را منظم کنید.

از  بخشی  خواب  محدودیت  رختخواب:  در  ماندن  بیدار  زمان  کردن  محدود 
رفتاردرمانی شناختی است. این استراتژی به شما کمک می کند زمانی را که بیدار در 
رختخواب هستید محدود کنید. مثلًا می توانید 15 تا 30 دقیقه دیرتر به رختخواب بروید 
اما ساعت بیداری تان همانی که بود )یعنی طبق برنامه( باشد. اگر زمان بیداری تان را تغییر 
ندهید، شیوه ی محدودیت خواب می تواند کمکتان کند زمانی را که بیدار در رختخواب 
این ور به آن ور می شوید به حداقل برسانید. می توانید رفتن به رختخواب را کمی به تأخیر 

بیندازید و سپس بدون اختلال، یکسره بخوابید. این شیوه نیاز به تغییرات رفتاری دارد.

روش های طبیعی برای بازگرداندن حساسیت بدن به انسولین

گیاهان و ادویه جاتی که می توانند قند خون را 
کنترل کنند

مطالعات اخیر نشان می دهد که درصد بالایی از مردم دنیا از مقاومت انسولین رنج 
می برند و این امر می تواند دلیل بزرگی برای نگرانی در جامعه ی بشری و سلامت عمومی 
باشد، زیرا تنها چند سال بعد از شیوع این بیماری می توان شاهد پیشرفت بیماری هایی 

نظیر فشارخون بالا، دیابت، بیماری های قلبی و عروقی و حتی سرطان بود.
انسولین یک هورمون متابولیک بسیار مهم است که باعث جذب گلوکز از خون در 
سلول ها می شود. متأسفانه در بدن افرادی که از مقاومت انسولین رنج می برند به خوبی 
به این فرایند پاسخ داده نمی شود و این امر باعث می شود تا بدن انسولین بسیار بیشتری 
تولید کند؛ اما حتی بعد از مدتی، این میزان برای انجام این فرایند کافی به نظر نخواهد 
رسید. باید توجه داشت که رژیم غذایی علاوه بر اینکه نقش بسیار مهمی در توسعه 
مقاومت به انسولین در بدن انسان دارد، اما با این تفاسیر به عنوان اولین خط دفاعی 
در برابر بروز این مشکل به شمار می آید. اگر شما از افرادی هستید که از مقاومت در برابر 
انسولین رنج می برید، در اینجا به انواعی از غذاها، گیاهان و ادویه جات اشاره می شود که 

بهتر است برای بازگرداندن حساسیت بدن به انسولین، در رژیم غذایی خود قرار دهید:
زردچوبه: این ادویه طلایی که به عنوان یکی از عناصر کلیدی در غذاهای هندی به 
شمار می رود دارای ترکیب فعالی به نام کورکومین است که در مطالعات صورت گرفته 
نشان داده شده این ترکیب 500 الی 100 هزار بار مؤثرتر از داروی ضد دیابتی متفورمین 
در فعال شدن جذب گلوکز است. علاوه بر این مطالعه انجام شده بر روی 240 بیمار مبتلا 
به پیش دیابت نشان داد مصرف 250 میلی گرم کورکومین به مدت 9 ماه از پیشرفت 

دیابت در آن ها جلوگیری کرد.
زنجبیل: زنجبیل از ادویه های محبوب و متعلق به همان خانواده ی زردچوبه به شمار 
می آید که از قدیم به عنوان یک درمان رایج و سنتی برای شرایطی از سوءهاضمه تا 
آنفلوانزا مورد استفاده قرار می گرفت. مطالعات بالینی اخیر نشان می دهد آن دسته از 
بیماران دیابتی که 3 کپسول یک گرمی زنجبیل برای مدت هشت هفته دریافت کردند، 
میزان قند خونشان 10.5 درصد کاهش و همچنین میزان حساسیت به انسولین در 
آن ها بهبود یافته بود. در مطالعه ی مجزای دیگری نیز مشخص شد مصرف روزانه یک 
دُز 1600 میلی گرمی زنجبیل موجب بهبود در 8 نشانگر دیابت از جمله حساسیت به 

انسولین می شود.
دیابت می تواند  یا پیش  و  دیابت  به  بیماران مبتلا  برای  مصرف دارچین  دارچین: 
بسیار مفید باشد. این ادویه که به طور معمول از آن در برخی نوشیدنی ها و شیرینی ها 
نیز استفاده می شود، می تواند سطح قند خون بدن را با بهبود پاسخ بدن به انسولین 
تنظیم نماید. علاوه بر این، مطالعات صورت گرفته نشان می دهد اضافه کردن یک قاشق 
چای خوری دارچین به رژیم غذایی افراد می تواند تا 37 درصد روند تخلیه معده را کاهش 

دهد که خود این امر مانع افزایش قند خون خواهد شد.
خوردن انواع میوه های متعلق به خانواده ی توت نظیر توت فرنگی، زغال  توت ها: 
اخته و توت می تواند میزان حساسیت به انسولین را افزایش داده و در نتیجه سطح قند 
خون بدن را نیز بهبود بخشد. همچنین باید توجه داشت که انواع توت ها دارای خواص 
آنتی اکسیدانی قوی می باشند که می توانند از انسان در برابر ابتلا به بیماری هایی نظیر 

دیابت، پارکینسون، بیماری های قلبی و عروقی و همچنین سرطان محافظت نمایند.
قابلیت های  از  بهره مندی  برای   )Nigella sativa( قرن هاست سیاه دانه  سیاه دانه: 
مختلف شفادهنده ی آن مورد استفاده قرار می گیرد. استفاده کنندگان سنتی سیاه دانه 
ادعا می کنند این میوه می تواند در برابر هر چیزی به جز مرگ اثرات مفید و مؤثر داشته 
باشد. در یک مطالعه که بر روی 94 داوطلب صورت گرفت، مشخص شد مصرف روزانه ی 

2 گرم سیاه دانه برای کاهش قند خون و بهبود مقاومت به انسولین کفایت می کند.
اسپیرولینا: در یک مطالعه مشخص شد افرادی که از بیماری مقاومت به انسولین 
رنج می برند با دریافت 19 گرم اسپیرولینا که نوعی جلبک یا خزه دریایی می باشد که در 
اقیانوس ها و دریاچه های شور یافت می شود، میزان حساسیت انسولین خود را تا میزان 
شگفت انگیز 224.7 درصد و تنها در 8 هفته بهبود بخشیده اند. در یک مطالعه ی مجزا 
نیز مشخص شد بیماران دیابتی که اسپیرولینا مصرف می کردند، سطح قند خونشان 
در محدوده ی سلامت قرار گرفت و همچنین پیشرفتی در عوارض جانبی ناشی از این 
بیماری همانند بیماری های قلبی و عروقی، آسیب های عصبی و آسیب کلیه ملاحظه 

نشد.
بربرین: بربرین، بر خلاف سایر عناوین موجود در این یادداشت، عنصر خاصی است 
که در گیاهان مختلف از جمله گلدن سیل )goldenseal(، زرشک و انگور اورگان یافت 
می شود. تجزیه و تحلیل جامعی که از 14 مطالعه، شامل 1068 شرکت کننده به دست 
آمده نشان می دهد بربرین به اندازه ی داروهای ضد دیابت همانند متفورمین مؤثر و مفید 

است. علاوه بر اینکه این ترکیب دارای اثرات جانبی منفی نمی باشد.

قرمز شدن کف دست ها می تواند نشانه ای از بیماری کبد چرب غیر الکلی باشد. این 
بیماری به واسطه ذخیره چربی بیش از حد در سلول های کبد رخ داده و افرادی که به 

ندرت الکل مصرف می کنند یا اصلا مصرف نمی کنند را تحت تاثیر قرار می دهد. 
کبد یکی از مهم ترین اندام های بدن انسان است که کارهای مختلفی را برای حفظ 
انسان، کبد  بدن  اندام های  بزرگترین  از  یکی  به عنوان  انجام می دهد.  ما  سلامت 
مسئولیت عملکردهای متابولیک، مانند تبدیل مواد مغذی دریافتی از رژیم غذایی به 
شکلی قابل استفاده برای بدن و دفع مواد زائد و سموم پیش از این که موجب آسیب 
شوند را بر عهده دارد. ر زمان مواجهه با مشکل، کبد تلاش می کند به روش های مختلف 
ما را از این شرایط آگاه کند. در ادامه با برخی از مهم ترین نشانه های به دردسر افتادن این 

اندام کلیدی بیشتر آشنا می شویم.
خارش پوست 

التهاب مجاری صفراوی اولیه - یک بیماری مزمن که مجاری صفرا در کبد را تخریب 
می کند - به طور معمول دارای علائم مشهودی نیست، اما یکی از نخستین نشانه های 
آن خارش پوست است. خارش پوست ممکن است در نتیجه دلایل دیگر، مانند خشکی 
پوست نیز شکل بگیرد، اما زمانی که به شرایطی پایدار تبدیل می شود، بررسی دقیق تر 

شرایط اهمیت دارد زیرا می تواند نشانه ای از سیروز کبدی نیز باشد.
زرد شدن پوست یا چشم ها 

اما توضیحی  باشد،  ترسناک  تواند  یا پوست می  زرد شدن بخش سفید چشم ها 
آشکار دارد: این شرایط به نام زردی یا یرقان شناخته می شود و به واسطه سطوح بالای 
بیلی روبین، رنگدانه ای زرد که توسط کبد ترشح می شود، در بدن رخ می دهد. این تغییر 
رنگ می تواند نشانه ای از آسیب دیدگی کبد به واسطه دلایل مختلف، مانند سیروز یا 

هپاتیت B باشد.
افزایش وزن 

اگر به ناگاه با افزایش بی دلیل وزن خود مواجه شده اید، کبد ممکن است در پس این 
شرایط قرار داشته باشد. افزایش وزن ناخواسته می تواند نشانه ای از سیروز کبدی باشد. 
سیروز کبدی بیماری است که به آرامی پیشرفت کرده و موجب جایگزینی بافت سالم 
کبد با بافت اسکار، مسدود شدن جریان خون در کبد و ناتوانی این اندام در ارائه عملکرد 

درست می شود.
کاهش وزن 

کاهش وزن ناگهانی نیز می تواند یکی از نشانه های آسیب دیدگی کبد باشد. کاهش 
وزن ناخواسته می تواند نشانه ای از سیروز کبدی و همچنین هپاتیت C، عفونتی ویروسی 

که به التهاب در کبد منجر می شود، باشد.
قرمز شدن کف دست ها 

قرمز شدن کف دست ها می تواند نشانه ای از بیماری کبد چرب غیر الکلی باشد. این 
بیماری به واسطه ذخیره چربی بیش از حد در سلول های کبد رخ داده و افرادی که به 

ندرت الکل مصرف می کنند یا اصلا مصرف نمی کنند را تحت تاثیر قرار می دهد.
اختلال در خواب 

دلایل مختلفی می توانند موجب بر هم خوردن الگوی خواب شما شوند، و بر اساس 
 Egyptian Journal of Chest Diseases and مطالعه ای که در سال 2012 در نشریه
Tuberculosis منتشر شد، سیروز کبدی یکی از مواردی است که می تواند خواب شبانه 

را مختل کند.
مشکلات حافظه 

اگر حافظه شما اخیرا به شدت دچار مشکل شده است، نارسایی کبد امکان دارد دلیل 
این شرایط باشد. در نارسایی کبد، این اندام نمی تواند سموم را به خوبی از خون حذف 
کرده و این شرایط می تواند به تجمع آنها در مغز منجر شود که به نام انسفالوپاتی کبدی 

شناخته می شود. متاسفانه یکی از نتایج این شرایط از دست دادن حافظه است.
احساس خستگی مداوم 

احساس خستگی مداوم بدون در نظر گرفتن سطح فعالیت جسمانی، ممکن است به 

واسطه بیماری کبد شکل گرفته باشد. خستگی مزمن یکی از نشانه های آشکار آسیب 
 Canadian Journal of دیدگی کبد است که بنابر مطالعه ای که در سال 2006 در نشریه
Gastroenterology and Hepatology منتشر شد، می تواند به واسطه تغییرات در انتقال 

عصبی در مغز رخ دهد.
بی اشتهایی 

آیا دیگر همانند گذشته تمایلی به خوردن غذا ندارید؟ از دست دادن اشتها یکی دیگر 
از نشانه های شایع آسیب کبد است و عدم احساس گرسنگی چیزیست که باید زنگ 

هشدار را برای شما به صدا درآورد.
بزرگ شدن پستان ها 

بزرگ شدن پستان ها یکی از نشانه های هشدار دهنده بیماری کبد چرب غیر الکلی 
در مردان است. رشد بافت اضافه پستان به واسطه عدم تعادل در هورمون های استروژن 

و تستوسترون رخ می دهد.
تغییر شخصیت 

تجربه تغییرات در شخصیت می تواند ترسناک باشد و گاهی ممکن است این شرایط 
برای دیگران نسبت به خود فرد مشهودتر باشد. همانند تاثیر انسفالوپاتی کبدی بر از 
دست رفتن حافظه، سمومی که در مغز جمع می شوند می تواند عملکرد روانی را تحت 

تاثیر قرار داده و فرد به گونه ای متفاوت نسبت به گذشته رفتار کند.
کبودی

با افزایش سن، کبود شدن بدن راحت تر رخ می دهد زیرا پوست نازک تر می شود. اما اگر 
دلیلی برای کبودی هایی که روی بدن خود مشاهده می کنید، نمی یابید، ممکن است 
این نشانه ای از آسیب کبدی باشد. بیماری کبد می تواند موجب تکرر بیشتر کبودی 

ها شود.
تورم پاها 

بیماری کبد می تواند به دلایل مختلفی، مانند مصرف الکل و چاقی شکل بگیرد و یکی 
از نشانه های هشدار دهنده آن چیزی است که شاید انتظار آن را نداشته باشید: تورم 
پاها. اگر با تورم در پاهای خود مواجه هستید و دلیل مشخصی برای آن وجود ندارد، برای 

بررسی دقیق به پزشک مراجعه کنید زیرا می تواند نشانه ای از بروز مشکلی جدی باشد.
احساس سردرگمی 

انسفالوپاتی کبدی به واسطه نارسایی کبد می تواند در توانایی درک انسان نیز اختلال 

ایجاد کند. این شرایط می تواند به احساس سردرگمی درباره چیزهایی که در حالت 
عادی برای شما مساله ساز نبوده اند، منجر شود.

درد بدن 
اگر دلیلی برای احساس درد در بدن خود نمی یابید، یکی از دلایل احتمالی این شرایط 
می تواند التهاب مجاری صفراوی باشد که افزون بر خارش پوست می تواند به احساس 

درد در استخوان ها، ماهیچه ها یا مفاصل نیز منجر شود.
مواجهه با نفخ 

اگر یک وعده غذایی بزرگ دلیل احساس نفخ در شما نیست، این شرایط ممکن است 
به واسطه تجمع مایع در شکم که به نام آسیت یا آب آوردگی شکم شناخته می شود، شکل 
گرفته باشد. از آنجایی که تورم شکم یکی از نشانه های هشدار دهنده آسیب کبد است، 

مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه است.
ادرار تیره 

رنگ تیره ادرار می تواند موجب نگرانی فرد شده و البته یکی از نشانه های آشکار آسیب 
دیدگی کبد باشد. در شرایطی که سطوح بیش از حد بیلی روبین در بدن موجب زرد شدن 
پوست و چشم می شود، این ماده می تواند موجب تغییر رنگ ادرار نیز شود زیرا کلیه ها 

تلاش می کنند آن را از طریق ادرار دفع کنند.
ناتوانی در تمرکز 

هر فردی در طول زندگی خود گاهی اوقات با ناتوانی در تمرکز مواجه می شود زیرا مغز 
به خوبی عمل نمی کند. اما اگر به طور منظم با دشواری در حفظ تمرکز مواجه هستید، 

این می تواند نشانه ای از بروز مشکل در کبد باشد.
لرز دائمی 

لرز دائمی که استفاده از چند پتو نیز بهبودی در آن حاصل نمی کند می تواند نشانه 
ای از کلستاز )Cholestasis( طی بیماری کبد باشد. این شرایط به واسطه کاهش جریان 

صفرا یا توقف کامل آن از کبد رخ می دهد.
خشکی چشم یا خشکی دهان 

دلایل مختلفی، از جمله سن یا داروهای مصرفی، می توانند موجب خشکی چشم 
یا دهان شوند، اما این شرایط می تواند به واسطه دلیل جدی تر نیز شکل گرفته باشد. 
التهاب مجاری صفراوی اولیه یکی از دلایل شناخته شده خشکی چشم یا دهان و 

همچنین از علائم اولیه بیماری کبد است.

زنگ های هشدار کبد!

رونوشت آگهی حصر وراثت 
آقا سید مهدی جلیل آذر شربیانی دارای شناسنامه شماره 1640097724 به شرح 
و  نموده  وراثت  حصر  گواهی  درخواست  شورا  این  از  کلاسه 971260  به  دادخواست 
چنین توضیح داده که شادروان سیدعلی جلیل آذر شربیانی بشناسنامه شماره 7 در تاریخ 
1396/11/28 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 

است به : 
1 – رقیه زمانی شربیان متولد 1340/1/1 ش ش 3111 فرزند علی نسبت همسر 

2 – سید اکبر جلیل آذر شربیانی متولد 1360/12/1 ش ش 6021157055 فرزند 
سیدعلی نسبت پسر 

3 – سید ناصر جلیل آذر شربیانی متولد 1367/2/8 ش ش 880 فرزند سیدعلی نسبت 
پسر 

4 – سید مهدی جلیل آذر شربیانی متولد 1369/11/17 ش ش 1640097724 فرزند 
سید علی نسبت پسر 

5 – سید اصغر جلیل آذر شربیانی متولد 1362/9/23 ش ش 169 فرزند سید علی نسبت 
پسر 

6 – سید جعفر جلیل آذر شربیانی متولد 1355/6/14 ش ش 4472 فرزند سیدعلی 
نسبت پسر 

7 – نرگس جلیل آذر شربیانی متولد 1358/3/11 ش ش 5012 فرزند سیدعلی نسبت 
دختر 

8 – سید فاطمه آذر شربیانی متولد 1351/3/12 ش ش 4471 فرزند سید علی نسبت 
دختر 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از  متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد /م/م/97/40587/ف 
رئیس شعبه 4 شورای حل اختلاف کرج – حسینی 

-----------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول 

در خصوص پرونده اجرایی کلاسه 971732 صادره از شعبه 4 دادگاه عمومی حقوقی 
کرمانشاه له آقای بومند میره بیگی جاماسبی و علیه آقای محمد حیدریان دایر بر مطالبه 
مبلغ 320/000/000 ریال به همراه خسارت تاخیر تادیه در حق محکوم له واحد اجرای 
احکام مدنی شعبه 4 حقوقی کرمانشاه در نظر دارد مال منقول موصوف ذیل الذکر را مطابق 

ماده 114 و 125 قانون اجرای اجکام مدنی از طریق مزایده حضوری بفروش برساند 
مشخصات مال منقول : یک دستگاه خودرو سواری تویوتا کمری GL2400  به شماره 
پلاک )837ط 47 ایران 19 ( به رنگ سفید روغنی مدل 2007 با نوع سوخت بنزینی شماره 
موتور 2AZA439939  و بنابر اعلام نظریه کارشناس بیمه نامه شخص ثالث رویت نگردید 
. لاستیکها 30% عمر مفید دارند ، سپر عقب سمت راست شکسته نیاز به باززسازی دارد ، 
شیشه جلو شکسته است ، اتاق دو رنگ می باشد به علت عدم دسترسی به سویچ بازدید فنی 
مقدور نگردید . وضعیت کارکرد موتور و سیستم انتقال قدرت نامعلوم می باشد . در چند نقطه 

دارای فرورفتگی دارد . ارزش پایه کارشناسی مبلغ 900/000/000 ریال تعیین گردیده . 

مزایده برای روز یکشنبه مورخ 97/11/28راس ساعت 11 صبح تعیین گردیده است 
طالبین و خریداران می توانند پنج روز قبل از موعود مزایده به این اجرا واقع در چهار راه بسیج 
بلوار بنت الهدی طبقه هم کف اجرای احکام شعبه 4 حقوقی مراجعه تا ترتیب ملاحظه آنها 
از مال موضوع آگهی فراهم و در روز و ساعت مقررر جهت شرکت در مزایده در اجرای احکام 
شعبه 4 حقوقی حاضر شوند مزایده از قیمت ارزیابی شده شروع می شود هر کس بالاترین 
قیمت را پیشنها د نماید برنده مزایده شناخته شد و شرکت کنندگان مزایده مکلفند به میزان 
10%مبلغ بهای مزایده موجودی در عابر بانک ، بانک ملی به همراه داشته باشند که فی 
المجلس به حساب سپرده دادگستری واریز نمایند و باقیمانده مبلغ مزایده را حداکثر ظرف 
مهلت یکماه از تاریخ مزایده به حساب مزبور واریز کند . در صورت عدم پرداخت بقیه بهای 
مال در موعد مقرر مبلغ واریزی به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شد . پس از احراز 
صحت جریان مزایده توسط دادگاه دستور صدور انتقال به نام خریدار صادر می شود . در 
ضمن هزینه نقل و انتقال بر عهده خریدار می باشد بدیهی است پس از انجام تشریفات و 

مراحل قانونی سند به نام خریدار منتقل خواهد شد . 
دادورز اجرای احکام مدنی شعبه 4 دادگاه عمومی حقوقی کرمانشاه – رسولی  

-----------------------------------
حصر وراثت 

متقاضی آقا / خانم مختار آزاد تکچی فرزند ممی دادخواستی مبنی بر گواهی حصروراثت 
تقدیم نموده که پس از ارجاع به این شعبه بکلاسه 114-97 حقوقی ثبت گردیده است و 
چنین توضیح داده که شادروان ممی آزاد تکچی علیا فرزند آقاحسین  به شماره شناسنامه 
1620782014 صادره از مغان  درتاریخ 1396/3/28 در محل  اقامتگاه دائمی خود از دنیا 

رفته و وراث  حین الفوت عبارتند از :
1-مختار آزاد تکچی  فرزند ممی - ش ش 1621687971-صادره مغان  متولد 1326- 

نسبت ) پسر متوفی ( 
2- اسمعیل  آزاد تکچی  فرزند ممی - ش ش 1620783150-صادره مغان  متولد 

1329- نسبت ) پسر متوفی ( 
3- زیور آزاد تکچی  فرزند ممی - ش ش 1620783118-صادره مغان  متولد 1323- 

نسبت ) دختر متوفی (
4- میناور آزاد تکچی  فرزند ممی - ش ش 1620783363-صادره گرمی   متولد 1331- 

نسبت ) دختر متوفی (
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور رادریک نوبت آگهی مینمایدتاهرکس 
اعتراض  ویا وصیت نامه ای  ازمتوفی دارد ازتاریخ نشر آگهی ظرف یکماه به شورا  تقدیم نماید 
در غیر اینصورت گواهی صادر و هر وصیتنامه ای غیرسری و رسمی که بعد از این موعد ابراز 

گردد از درجه اعتبار ساقط و بلااثر خواهد بود   
9164/م الف                   رییس شورای حل اختلاف شعبه 11 پارس آباد  9664

-----------------------------------
مزایده – نوبت اول 

در اجرای ماده 114 و 138 قانون اجرای احکام مدنی برابر پرونده کلاسه 962309 
اجرای احکام مدنی مورد مزایده عرصه و اعیانی یک باب خانه بشماره  ده هزار و ششصد 
و هشتاد و سه فرعی از یکصد و دوازده اصلی قطعه چهار تفکیکی از یک هزار و ششصد و 

شش فرعی از اصلی مذکور بخش 21 پارس آباد بمساحت 348 مترمربع که اعیانی آن در 
دو طبقه با زیربنای هر طبقه 90 مترمربع که مساحت آن بصورت شناژ قائم )ساخت جدید 
( و با امتیازات آب و برق و گاز و تلفن و به نشانی پارس آباد کوی ولیعصر متعلق به خانم توران 
صادقی فرزند قدرت بر حسب نظریه کارشناس ارزش ملک به مبلغ 2/500/000/000 
ریال ارزیابی گردیده روز چهارشنبه مورخه 1397/11/24 از ساعت 10 الی ساعت 11 از 
طریق مزایده ملک فوق در شعبه اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف دادگستری پارس 
آباد بفروش خواهد رفت از مبلغ فوق شروع و ملک متعلق به کسی است که بالاترین قیمت 
را قبول کرده باشد برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس بعنوان سپرده بقسمت اجرا 
تسلیم نماید و جهت پرداخت بقیه آن حداکثر یک ماه مهلت داده خواهد شد در صورتیکه 
برنده مزایده پس از سپردن ده درصد بها ملک و بقیه آن را ظرف یک ماه نپردازد سپرده او 
پس از کسر هزینه مزایده بنفع دولت ضبط خواهدشد طالبین جهت کسب اطلاع بیشتر 
و بازدید از اموال مذکور پنج روز قبل از شروع مزایده به آدرس فوق مراجعه در صورت تمایل 
می توانند در وقت مقرر در جلسه شرکت نمایند کلیه هزینه های اجرایی بعهده محکوم علیه 

خواهد بود 
9168/م الف            مدیرشعبه اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف 
دادگستری شهرستان پارس آباد – محمود هژبری 9665

-----------------------------------
ابلاغیه 

مشخصات ابلاغ شونده حقیقی : نصیب حاتمی جاموش اولن نام پدر : یحیی 
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی به آقای نصیب حاتمی جاموش اولن فرزند یحیی 

خواهان خانم سوسن شیری تمرداش دادخواستی بطرفیت خوانده آقای نصیب حاتمی 
جاموش اولن فرزند یحیی بخواسته تقاضای رسیدگی و صدور حکم بر تحقق شرط ضمن 
عقد و احراز شرایط اعمال وکالت در طلاق مطرح که به این شعبه ارجاع و بشماره پرونده 
کلاسه 9709984609300682 شعبه 3 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان پارس آباد ثبت 
و وقت رسیدگی مورخ 97/12/15 ساعت 9 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع 
ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی بعلت مجهول المکان بودن خوانده درخواست خواهان 
مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه 
پس از تاریخ انتشار آگهی بدفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه ثانی 
دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی و استماع شهادت شهود 

خواهان در دادگاه حاضر گردد 
9167/م الف      مدیردفتر شعبه سوم دادگاه عمومی حقوقی شهرستان پارس 
آباد – اکبر آزادی 9666

-----------------------------------
آگهی اصلاحی

آگهی رای قاضی شورا م الف 4464 به مدیر عاملی محمد حسین حسین زاده صحیح 
میباشد که به اشتباه محمد جواد جلالی تایپ شده است . 

-----------------------------------
آگهی رای قاضی شورا م الف 4463 به مدیر عاملی محمد حسین حسین زاده صحیح 

میباشد که به اشتباه محمد جواد جلالی تایپ شده است . 

بر اساس نتایج یک مطالعه تازه، پزشکان عمومی باید بیمارانی 
را که از گلودرد دائمی، تنگی نفس، مشکل در قورت دادن و 
گوش درد رنج می برند برای معاینات مربوط به سرطان نزد پزشک 

متخصص بفرستند.
به گزارش ایسنا، در حال حاضر توصیه می شود بیمارانی که 
صدایشان برای مدت طولانی گرفته یا توده ای در ناحیه گردن 
آنها ظاهر شده برای سرطان حلق یا حنجره تحت معاینه قرار 

بگیرند.
بریتانیا  سرطان  مطالعات  مرکز  از  وو"  "ویلین  حال  این  با 

دراین باره تاکید کرده که بیماران نباید نگران شوند.
ربطی  حنجره  سرطان  به  خود  خودی  به  گلودرد  گفت:  او 
ندارد اما این مطالعه بهترین شواهد تا به امروز را برای تقویت 
توصیه های فعلی و ارجاع دادن بیماران مسن تری که صدای آنها 

برای مدتی طولانی خش دار است، فراهم می کند.
حنجره، بخشی از حلق است که در نقطه شروع نای قرار دارد، 

دستگاهی که به تنفس و تکلم کمک می کند.
در بریتانیا سالانه حدود 2000 نفر به سرطان حنجره مبتلا 

می شوند.
دانشگاه  متخصصان  سرپرستی  تحت  تازه  بررسی های  در 
از 600  بیش  نزد  که  بیمارانی  پزشکی  سوابق  روی  "اکستر" 

پزشک عمومی رفته اند بررسی شده است.
دکتر "الیزابت شپرد" نویسنده اصلی این مطالعه می گوید: 
این اولین بررسی جدی روی همه علائمی است که ممکن است 

برای تشخیص سرطان حنجره مهم باشند.
او گفت: اهمیت مطالعه این است که فهمیدیم صدای خش 
دار در سرطان حنجره اهمیت دارد، اما وقتی با گلودرد مزمن 
همراه باشد خطر مبتلا بودن بیمار به سرطان حنجره خیلی 

بیشتر می شود.
همچنین پروفسور "ویلی همیلتون" از نویسندگان مطالعه، 
یکی از کسانی است که توصیه های کنونی "ان آی سی ای" 
)موسسه ملی پیشتازی در بهداشت و مراقبت( را تهیه کرده اند. 
او می گوید این تحقیقات مهم است چون به طور بالقوه جدی 
کم  آن  خطر  قبلًا  که  مرکب،  صورت  به  علائم  بعضی  بودن 

تشخیص داده می شد را نشان می دهد.
با این حال او تاکید دارد که منظور آنها فقط یک گلودرد عادی 
نیست بلکه گلودرد باید آنقدر جدی باشد که بیمار به پزشک خود 

مراجعه کند.
بنا بر گزارش بی بی سی، وی همچنین یادآور شد ترکیب علائم 
دائمی شامل گلودرد، خش دار بودن صدا، سختی تنفس یا 

قورت دادن است که می تواند هشداردهنده باشد.

یک دکترای تخصصی بیوتکنولوژی و ژنتیک مولکولی گفت: با 
انتخاب هوشمندانه مواد غذایی مناسب و سالم می توان سیستم 
ایمنی بدن را تقویت و در نتیجه از بروز بیماری های سرطانی 

پیشگیری کرد.
کیوان بهرامی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، با اشاره به اینکه 
بیماری های سرطانی اغلب بر اثر سبک زندگی نادرست بروز 
و  بهداشتی  موارد  رعایت یک سری  با  کرد:  اظهار  می کنند، 
حرکت به سمت زندگی سالم از قبیل نکشیدن سیگار، نخوردن 
مشروبات الکلی، انجام تمرینات ورزشی و داشتن رژیم غذایی 
سالم و مناسب می توان خطر بروز سلول های سرطانی و پیشرفت 
آن ها را کاهش داد. وی تصریح کرد: یکی از بهترین راهکارها 
ضد  غذایی  مواد  از  استفاده  سرطان،  به  ابتلاء  کاهش  برای 
سرطان در رژیم غذایی روزانه افراد است، برخی از مواد غذایی 
که سبب ایجاد سلول های سرطانی می شوند را باید از عادات 
غذایی روزانه خود حذف کنیم. این مدرس دانشگاه، بیان کرد: 
می توان  سالم  و  مناسب  غذایی  مواد  هوشمندانه  انتخاب  با 
سیستم ایمنی بدن را تقویت کنیم و در نتیجه از بروز بیماری های 
سرطانی پیشگیری کرد. بهرامی عنوان کرد: مواد غذایی گیاهی 
شامل سبزیجات و میوه جات، غلات کامل سبوس دار و انواع 
مغزها هستند، این مواد غذایی سرشار از فیبر و آنتی اکسیدان 
بوده و می توانند اثرات منفی رادیکال های آزاد را در بدن خنثی 
کنند. وی ذکر کرد: به هنگام صرف صبحانه از میوه جات، انواع 
مغزها و جو پرک شده استفاده کنید و همچنین برای ناهار اگر از 
ساندویچ استفاده می کنید آن را پر از کاهو و گوجه فرنگی کرده، 
در سالاد خود از انواع لوبیا، نخود و سایر سبزیجات استفاده و 

از نان های قهوه ای برای درست کردن ساندویچ استفاده کنید.
مصرف گوشت را کاهش دهید دکترای تخصصی بیوتکنولوژی 
و ژنتیک مولکولی، در کردستان، افزود: تحقیقات نشان می دهد 
خطر ابتلاء به سرطان در افراد گیاه خوار، نسبت به افرادی که 
گوشت خوار هستند 50 درصد کمتر است، چرا که گوشت فاقد 
فیبر و یا ترکیبات مفید ضد سرطان است، از طرفی گوشت 

حاوی چربی های اشباع است که برای سلامتی مضر می باشد، 
در واقع استفاده از مواد غذایی حاوی چربی می تواند سبب 
تشکیل مواد سرطان زا در بدن شود. بهرامی خاطرنشان کرد: 
بهتر است مصرف گوشت قرمز را کمتر و در عوض سایر مواد 
غذایی حاوی پروتئین را بیشتر مصرف کنید. وی در پایان یادآور 
شد: مصرف مواد غذایی گیاهی و سبزیجاتی که حاوی پروتئین 
است را افزایش دهید، تا پروتئین کافی را به بدن خود برسانید، 
حبوبات حاوی پروتئین و جایگزین مناسبی برای گوشت هستند 
از جمله انواع ماهی، بوقلمون و مرغ از گوشت های کم چربی 

بوده و می توان از آن ها بیشتر استفاده کرد.

چطور از سرطان پیشگیری کنیم؟گلودرد دایمی می تواند نشانه سرطان باشد
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اجتماعی

یکی از مراجع تقلید گفت: نیت های وقف باید متنوع 
باشند و نیازهای مختلف را در بر بگیرند تا هزینه های 
اداره جامعه هم به این ترتیب کاهش یابد و نفع موقوفات 

به همگان برسد.
آیت الله جعفر سبحانی در دیدار مدیرکل و جمعی 
از مدیران و معاونان این اداره کل اظهار کرد: موقوفات 
امانتی هستند که در اختیار سازمان اوقاف قرار گرفته اند 
و امانت داری، مهمترین وظیفه کارکنان اوقاف به شمار 
می رود. وی افزود: امانت های زیادی در اختیار انسان 
قرار گرفته که باید نسبت به آنها امانت دار باشد؛ فرزند 
و شاگرد و خانواده، همگی امانت هستند، یک کشور 
امانتی در دست مسئولان است که باید در راه رسیدن 
به کمال و سعادت، به وظیفه خود عمل کنند و همینطور 
موقوفات، امانتی خطیر هستند که واقفان دیگر حضور 
ندارند تا از آنها حراست کنند بنابراین متولیان وقف که 
سازمان اوقاف از آن جمله است باید در این زمینه کوشا 
باشند. این مرجع تقلید با بیان اینکه اهمیت وقف بر 
هیچ کس پوشیده نیست گفت: بقاع متبرکه که مدیریت 
آنها بر عهده سازمان اوقاف است هم اهمیت فراوانی 
دارند، مکان های مقدسی که باید به مرکزی فرهنگی 

تبدیل شوند.

وی ادامه داد: حضور ائمه جماعت ثابت و دائمی، یکی 
از مهمترین اولویت ها در بقاع متبرکه است، همچنین 
بقاع متبرکه ای که در مسیرهای رفت و آمد مسافران قرار 

دارند اهمیت بیشتری دارند.
آیت الله سبحانی با بیان اینکه ائمه جماعات و مبلغان 
روحانی نباید صرفا به مسائل سیاسی بپردازند گفت: 
بیان موضوعات مذهبی، تاریخی، قرآن و تفسیر، فواید 

زیادی برای نمازگزاران و مخاطبان منابر خواهد داشت.
استاد برجسته حوزه علمیه قم با اشاره به نیازهای 
روز جامعه به ویژه مسائل فرهنگی خاطرنشان کرد: در 
خارج از کشور و حتی در کشورهای غربی، موقوفاتی 
وجود دارد که برای توسعه علم و دانش و در مجموع 
رشد و پرورش جامعه اختصاص داده شده اند بنابراین 
مبلغان روحانی و همچنین رسانه ها در جامعه ما باید به 
این مسئله اهتمام داشته باشند و نظر واقفان را به سمت 

مسائل فرهنگی، اجتماعی، علمی و دینی جلب کنند.
و  باشند  متنوع  باید  وقف  نیت های  داد:  ادامه  وی 
اداره  هزینه های  تا  بگیرند  بر  در  را  مختلف  نیازهای 
جامعه هم به این ترتیب کاهش یابد و نفع موقوفات به 
همگان برسد. آیت الله سبحانی با تاکید بر مصرف عواید 
موقوفات دقیقا مطابق نیت واقفان گفت: اگر درآمد یک 

موقوفه زیاده از حد بود و نیت واقف کاملا برآورده شده 
بود، می توان از اضافه آن در موارد مشابه مصرف کرد.

مدیرکل اوقاف قم عنوان کرد
نقش مهم مراجع تقلید در توسعه وقف برای رفع 

نیازهای روز جامعه
این  نیز در  امور خیریه استان قم   و  اوقاف  مدیرکل 
دیدارگفت: نقش مراجع تقلید، علما و اساتید برجسته 
راستای  در  وقف  برای  خیرین  راهنمایی  در  حوزوی 

نیازهای روز جامعه بسیار پُر رنگ است.
اظهار  اسکندری  والمسلمین عباس  حجت الاسلام 
گذاشته  اوقاف  سازمان  عهده  بر  که  وظایفی  کرد: 
شده اهمیت زیادی دارند و مسئولیت موقوفات و دیگر 
حیطه های کاری این سازمان نیز به همین ترتیب بسیار 

خطیر است.
وی افزود: اجرای امینانه نیت واقفان و حرکت بر مدار 
سازمان  کاری  اولویت  جاری،  قوانین  و  مقدس  شرع 
اوقاف در همه دوره ها بوده و در حقیقت این سازمان باید 

امین واقفان باشد و جلوی رکود وقف را بگیرد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
توسعه وقف از دیگر حیطه های کاری این سازمان به 
شمار می رود گفت: همچنین لازم است نیازهای جامعه 
را شناسایی و آنها را به عنوان اولویت های وقف به واقفان 
و خیرین معرفی کنیم. وی ادامه داد: برخی افراد نگاه 
نازلی به وقف دارند و اهمیتی را که باید، برای این مسئله 
قائل نیستند و شاید موقوفات را به شکل اموالی می بینند 
که بتوان عواید و درآمد آنها را در هر راهی هزینه کرد در 
حالیکه نیت واقفان تنها ملاک عمل است و همچنین 
املاک اوقافی ارزشی برابر با املاک خصوصی دارند و 
نباید میان آنها تفاوتی گذاشت. اسکندری با اشاره به نیاز 
جامعه به موقوفات جدید با در نظر گرفتن نیازهای جدید 
عنوان کرد: خیرینی که به دنبال وقف هستند باید ناظر 
به احتیاجات زمانه این کار را انجام دهند و اینجاست 
که نقش علما و اساتید حوزوی در راهنمایی آنها بسیار 
استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل  است.  رنگ  پر 
قم تصریح کرد: پاسخگویی به شبهات و توطئه های 
فرهنگی دشمنان در فضاهای مجازی، یکی از مهمترین 
اولویت های امروز به شمار می رود و اگر موقوفاتی در 
همین راستا وجود داشته باشند می توان از آنها در همین 

زمینه استفاده کرد.

استاندار قم:

جذب سرمایه گذار برای دریاچه نمک در 
دستور کار قرار گیرد

 استاندار قم با اشاره به ظرفیت دریاچه نمک قم در بخش معادن و نیز گردشگری اظهار 
داشت: جذب سرمایه گذار برای دریاچه نمک قم در دستور کار قرار گیرد.

بهرام سرمست در جلسه شورای معادن استان که با حضور معاون امور معادن و صنایع 
معدنی وزارت صمت در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری برگزار شد، با اشاره به لزوم 
نهادینه کردن نگرش سیستمی در اجرای برنامه های استان، اظهار کرد: راه توسعه استان 
قم پرهیز از  بخشی نگری است. وی دریاچه نمک قم را یکی از ظرفیت های بزرگ استان 
دانست و اضافه کرد: احداث راه دسترسی به دریاچه نمک و ایجاد بستر جذب سرمایه 
گذار در این دریاچه از رویکردهای مهم استان است که در ارتقاء وضعیت گردشگری، 
اقتصادی و افزایش اشتغال نقشی تأثیرگذار دارد. استاندار قم به بحث معادن شن و ماسه 
در قم اشاره کرد و افزود: به دلیل قیمت پایین این محصول برداشت از معادن قم بیش 
از معادن دیگر استان های کشور است. رئیس شورای معادن استان قم با تأکید بر مزیت 
وجود معادن سنگ های قیمتی در قم، ادامه داد: لازم است تا با صدور مجوزهای لازم برای 
احداث شهرک تخصصی سنگ های قیمتی در قم، محلی برای عرضه و فروش این صنعت 

ارزشمند در قم ایجاد شود.
*ساماندهی اطراف حرم مطهر در اولویت قرار گیرد 

سرمست در جلسه بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه 
)س(، با تاکید بر استفاده از نظر کارشناسان در راستای بهسازی اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( گفت: ساماندهی اماکن مجاور این مکان مقدس باید در اولویت قرار بگیرد. 

وی با بیان اینکه آستان مقدس باید محور فعالیت های بهسازی در مرکز شهر قم باشد 
اظهار داشت: مسئولان استان، هماهنگ با مدیران اجرایی حرم مطهر برنامه های خود 
را اجرا کنند. وی با تاکید بر اولویت بخشی به ساماندهی اماکن مجاور حرم حضرت 
معصومه)س( افزود: برنامه های اجرایی مسئولان سازمان نوسازی و بهسازی باید مبنای 
کارشناسی داشته باشد. سرمست خاطرنشان کرد: لازمه به حداقل رساندن طرح های 
اجرایی استفاده از نظرات کارشناسی است و نتایج کمیته های کارشناسی مبنای تصمیم 
گیری مدیران استانداری است. تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( نیز در این 
جلسه با تاکید بر اینکه کارهای عمرانی باید ماندگار باشد اظهار داشت: مبنای عمل 
مسئولان استان باید مصوبات کارشناسی باشد. آیت الله سید محمد سعیدی خاطرنشان 
کرد: اگر بناست کاری به نام حرم مطهر انجام شود باید با اولویت حرم و ساماندهی معابر 
مجاور آن باشد. در این جلسه اعتبارات سال 98 سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی 

اطراف حرم مطهر به مبلغ 127 میلیارد و 500 میلیون ریال به تصویب رسید.

آیت الله سعیدی:

نباید آمران به معروف و ناهیان از منکر را 
تحقیر کنند 

نماینده ولی فقیه در استان قم بابیان اینکه مسئولان نباید آمران به معروف و ناهیان از منکر 
را تحقیر کنند، گفت: این افراد باید مراقب باشند تا معروف ها را منکر و منکرها را معروف 
جلوه ندهند چراکه این امر موجب گمراهی و دور شدن از نتیجه می شود. آیت الله سید 
محمد سعیدی پیش از ظهر روزپنجشنبه  در نشست شورای امر به معروف و نهی از منکر 
استان قم که در سالن محراب شبستان امام خمینی)ره(  حرم مطهر انجام شد،بابیان اینکه 
همگان باید نسبت به اهمیت امر به معروف و نهی از منکر توجه داشته باشیم، اظهار کرد: در 
راستای تحقق اهداف امر به معروف، نباید یکدیگر را به تندروی متهم کنیم چراکه این اقدام 
موجب تضعیف آمران به معروف می شود. وی اضافه کرد: اگر فردی نیروهای متدین و مؤمن 
را تحقیر کند گناه بسیار بزرگی را انجام داده است، تضعیف آمران به معروف و ناهیان از منکر 
گناه کمی نیست چراکه تضعیف این افراد به تضعیف نظام بر می گردد. نماینده ولی فقیه در 
استان قم با اشاره به اینکه برخی بلندپروازی های جوانان را نادرست می دانند، عنوان کرد: 
همانطور که رهبر انقلاب اسلامی فرمودند در این بلندپروازی ها خیر و برکت وجود دارد به 
همین علت باید نسبت به این ویژگی جوانان نگاه مثبت داشته باشیم. وی با تاکید بر اینکه 
مسئولان نباید آمران به معروف و ناهیان از منکر را تحقیر کنند، گفت: این افراد باید مراقب 
باشند تا معروف ها را منکر و منکرها را معروف جلوه ندهند چراکه این امر موجب گمراهی 
و دور شدن از نتیجه می شود. آیت الله سعیدی بابیان اینکه هر فرد باید بر اساس شأن خود 
سخن بگوید، یادآور شد: افرادی که سواد چیزی را ندارند نباید در مورد آن حرف بزنند هر 
چند نمی گوییم که آن ها نسبت به برخی مباحث بی اعتقاد هستند اما صحبت در مورد فقه 
و موضع گیری مقابل مراجع برای آن ها مناسب نیست چراکه این کار در حقیقت ایستادن 
مقابل فرمان رهبری است. امام جمعه قم خاطرنشان کرد: ما در شهر مقدس قم به فرمایش 
رهبری لبیگ گفته و با توجه به وظایف دینی و حقی که نسبت به شهدا باید ادا کنیم، تلاش 

می کنیم تا همانند چهل سال اخیر اهداف انقلاب را با قدرت دنبال کنیم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان قم: 

عرصه مد و لباس عرصه تحمیل نیست 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با تاکید بر توجه به طراحی، تولید و ارائه مد و 
لباس های جدید متناسب با فرهنگ ایرانی اسلامی گفت: یکی از راه های ترویج فرهنگ 

حجاب و عفاف ارائه لباس با طراحی جدید مبتنی بر فرهنگ ایرانی اسلامی است. 
سید موسی حسینی کاشانی ترویج فرهنگ حجاب و عفاف را از جمله وظایف وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی دانست و افزود: استفاده از ظرفیت هنر در راستای معرفی لباس 
متناسب با فرهنگ ایرانی اسلامی از جمله اولویت های این وزارت خانه است که در این 
راستا استفاده از ظرفیت های هنری استان ها مورد تاکید قرار گرفته است. وی وضعیت 
پوشاک کشور را نیازمند مُدهای ملی و استانی دانست و ادامه داد: با توجه به خرد فرهنگ 
های و وجود اقوام با فرهنگ های مختلف، نمی توان یک نوع مد و لباس خاص را برای همه 
کشور تجویز کرد بلکه باید در طراحی لباس ها به فرهنگ و منطقه جغرفیایی نیز توجه شود.  
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با بیان اینکه حلقه وصل میان طراح مد ولباس، تولید 
کننده ومردم معیوب است اظهار داشت: وظیفه مسئولان و متولیان فرهنگی به ویژه اداره 
کل ارشاد بسترسازی برای ایجاد ارتباط موثر میان طراح، تولیدکننده و مردم می باشد که 
در این راستا تاکنون چندین نمایشگاه مد و لباس در این استان برگزار شده است. وی ادامه 
داد: در سال های اخیر برخی طراحی های جدید لباس مبتنی بر مبانی ایرانی اسلامی 
که به تولید رسیده با استقبال مردم مواجه شده که این موضوع نشان دهنده این است 
که اگر لباس با طراحی بومی و کیفیت مناسب تولید شود به طور قطع با استقبال مردم 
مواجه خواهد شد. وی با بیان اینکه عرصه مد و لباس عرصه تحمیل نیست گفت: مردم 
انتخاب گر هستند و تصمیم می گیرند چه لباسی با طراحی و رنگ متناسب با سلیقه خود 
را انتخاب کنند به همین دلیل باید با استفاده از هنر و به کارگیری هنرمندان و طراحان 
جدید مبتنی بر الگوهای ایرانی اسلامی به دنبال پاسخگویی به ذائقه های مختلف بود. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با اشاره به فعالیت چندین هنرمند، گروه و تولید کننده 
در عرصه مد و لباس در این استان گفت: به دنبال بسترسازی برای ایجاد ارتباط میان این 
تولیدکنندگان و طراحان لباس به منظور استفاده از ظرفیت هنری در سطح استان هستیم. 
حسینی کاشانی، با تاکید بر لزوم بهره گیری از فرهنگ غنی ایرانی اسلامی برای طراحی 
لباس و تولید مدهای جدید ادامه داد: برخی مدهای جدید طراحی شده در کشور که 
به تولید انبوه رسیده اند، در سال های اخیر با استقبال در برخی کشورهای همسایه نیز 

مواجه شده است که این موضوع نشان از ظرفیت های طراحی مد و لباس در کشور دارد.

فرمانده انتظامی استان قم در دیدار دادستان کاهه تاکید کرد

اهتمام پلیس و دستگاه قضائی در برخورد با 
هنجارشکنان 

فرمانده انتظامی استان بر اهتمام پلیس قم و دستگاه قضائی استان در برخورد با 
هنجارشکنان و مخلان نظم و امنیت تاکید کرد 

سردار "عبدالرضا آقاخانی" در دیدار دکتر "مهدی کاهه" دادستان قم ضمن تقدیر از 
پشتیبانی، هماهنگی و تعامل فی مابین دستگاه قضائی و نیروی انتظامی، گفت: انشاءالله 
شاهد افزایش تعاملات روزافزون باشیم. فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اقدامات 
دستگاه قضائی در برخورد با مخلان نظم و امنیت، خاطرنشان کرد: این که دستگاه قضائی 
مورد هدف دشمن قرار دارد بیانگر اهمیت آن در ایجاد امنیت است. سردار آقاخانی تاکید 
کرد: نیروی انتظامی و دستگاه قضائی در برخورد با هنجارشکنان، مخلان نظم و امنیت 
عمومی، بویژه مظاهر علنی فساد، بدحجابی و بدپوششی هدفمند اقدام خواهند کرد. 
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: مبارزه با کانون های جرم، پاکسازی نقاط آلوده، 
خرده فروشان مواد مخدر و برخورد با جرایم حوزه امنیت اخلاقی سرلوحه کار پلیس قرار 
دارد. دکتر "مهدی کاهه" دادستان قم نیز در سخنانی با قدردانی از اجرای طرح های 
امنیت اجتماعی در استان، استمرار این طرح ها را در ارتقاء امنیت مهم ارزیابی و تاکید 

کرد: در برخورد با مظاهر فساد و جرایم امنیت اخلاقی، قاطع و جدی هستیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 
اجازه خروج دام مولد از استان قم داده نمی شود

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه در قم ظرفیت خوبی در زمینه 
دام  مولد داریم گفت: به هیچ وجه اجازه خروج دام مولد از استان را به استان های دیگر 

نمی دهیم.
محمدرضا طلایی با اشاره به روند مبارزه با قاچاق دام در استان قم اظهار کرد: هیچ گونه 
مجوزی برای خروج دام از استان به استان های مرزی نمی دهیم، تنها امکان تبادل دام بین 
قم و پنج استان مجاور با صدور مجوز وجود دارد. وی ادامه داد: به هیچ وجه اجازه خروج 
دام مولد از استان قم را به استان های دیگر نمی دهیم، در استان قم ظرفیت خوبی در زمینه 

دام  مولد داریم، قاچاقچیان برای قاچاق دام مولد به خارج از کشور تلاش می کنند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

جلوگیری از خام فروشی از اولویت های 
اصلی استان در مقوله معدن است 

با اشاره به ذخیره معدنی استان  رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
قم گفت: دو درصد ذخیره معدنی کشور در قم قرار دارد، جلوگیری از خام فروشی از 

اولویت های اصلی استان در مقوله معدن است.
محمود سیجانی در جلسه شورای معادن که با حضور معاون امور معدن و صنایع معدنی 
وزارت صمت  در سالن جلسات استانداری برگزار شد، اظهار داشت: شورای معادن بعد 
از تفویض اختیار به استان ها به صورت مستمر و با حضور دو نماینده ناظر مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی در قم برگزار می شود. وی افزود: از 68 نوع ماده معدنی موجود 
در کشور 30 نوع ماده معدنی در قم وجود داشته که دراین بین معدن منگنز وناچ بزرگ ترین 
معدن منگنز استان قم و خاورمیانه است، گچ، آهک و آجر و خاک های صنعتی از دیگر 
ظرفیت های معدنی استان قم است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با 
اشاره به ذخیره معدنی استان قم گفت: دو درصد ذخیره معدنی کشور در قم قرار دارد، 
جلوگیری از خام فروشی از اولویت های اصلی استان در مقوله معدن است. سیجانی ادامه 
داد: شورآبه های موجود در قم به ویژه دریاچه نمک از ظرفیت های اساسی قم بوده که با 
سرمایه گذاری های اصولی می تواند به منبع اقتصادی و اشتغال زایی تبدیل شود. وی با 
تأکید بر راه اندازی شهرک تخصصی سنگ عقیق و سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی در 
آینده ای نزدیک ابراز کرد: شهرک تخصصی عقیق و سنگ های قیمتی در قم راه اندازی 
می شود، سنگ عقیق قم ثبت ملی شده است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم اضافه کرد: در استان قم 73 معدن فعال و 67 معدن غیرفعال است و 37 معدن 
قابل واگذاری به بخش های دیگر در استان قم وجود دارد، کارگروه تعامل برای همکاری و 
تعامل بین سازمان صمت و اداره کل منابع طبیعی استان تشکیل شده و مباحث مربوط در 

زمینه معادن در آن موردبررسی و تصمیم گیری قرار می گیرد.
سیجانی گفت: برای انجام ژئوفیزیک هوایی قم 7 میلیارد تومان هزینه شد، نتایج 
ژئوفیزیک هوایی برای استخراج از معادن قم به زودی عملیاتی می شود، سرمایه گذاری در 

دریاچه نمک عواید اقتصادی قابل توجهی را برای استان به همراه خواهد آورد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم تصریح کرد: یکی از مشکلات مهم در 
استخراج معادن استان عدم قبول ضمانت معدنی توسط بانک های استان برای پرداخت 
تسهیلات است، اتاق فکر معدن در قم تشکیل شده و هر دو هفته در میان جلسات ویژه ای 

با بخش خصوصی در آن برگزار می شود.
 وی ابراز کرد: علاوه بر مشکل اکتشاف در مرحله استخراج نیز مشکلاتی جدی در قم 
وجود دارد، تجهیزات و ماشین آلات فعال در حوزه معادن استان قم به شدت فرسوده و 

مستهلک شده است.

ناصربخت فرماندار قدس:

 مشارکت جامعه فرهنگی در ایجاد نشاط 
اجتماعی اثرگذار است

جلسه هم اندیشی فرماندار قدس با تعدادی از انجمن های فرهنگی-هنری شهرستان 
قدس به منظور رسیدگی به مشکلات ودغدغه های جامعه هنری برگزار و علی اصغر 
ناصربخت فرماندار قدس بر مشارکت همه جانبه جامعه فرهنگی و هنری در تمام حوزه 

های شهری، علی الخصوص ایجاد نشاط اجتماعی تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی فرمانداری شهرستان قدس، این جلسه با حضور ریاست فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، انجمن خوشنویسان، انجمن شاعران و هنرمندان در حوزه نقدکتاب و 
شب شعر و موسیقی  برگزارودر این جلسه، به بیان مشکلات پیش روی جامعه هنری و 

فرهنگی شهرستان قدس پرداختند. 
ناصربخت فرماندار قدس در این باره اظهار داشت: در شهرستان باید یک سند چشم 
انداز در حوزه فرهنگ و هنر پیش بینی شود تا بر اساس آن، بتوانیم با شناسایی اقوام 
مختلف، ظرفیت بومی ها، معتمدین، روسای ادارت در حوزه فرهنگی و مسوولان سابق 
که در این منطقه فعالیت داشته یا دارند، یک جامعه آماری و همچنین آمایش سرزمینی 

برای قدس متصور شویم. 
وی در ادامه همین مطلب خاطرنشان کرد: 1۴ مولفه برای شهرستان قدس تببین شده 
است که اولین مولفه برمی گردد به احیاء بافت های فرسوده و مسایل حاشیه نشینی که 
مهاجرت را از سال 13۴0 برای این منطقه رقم زده و تاکنون نیز این مساله؛ مردم ساکن 

شهرستان و مسوولان امر را با چالش جدی مواجه کرده است.
 این مسوول با مهم ارزیابی کردن نقش جامعه فرهنگی و هنری در تاب آوری شهر در 
تمام زمینه ها؛ تصریح کرد: دومین مساله مورد تاکید فرمانداری، بحث آموزش که اولین 
قدم برای پیگیری امور و موفقیت در هر طرحی است و تمرکز شهرستان نیز بر همین مساله 
خواهد بود. ناصربخت در پایان گفت: خانه هنرمندان و اهل فرهنگ، مجمع شورای 
مشورتی جوانان، بانوان و دیگر سمن ها باید با قدرت در این شهرستان تشکیل و در زمینه 

های مختلف به صورت فعال، همراه دیگر مسوولان ادامه کار دهند.

سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم :

69واحد شهرک صنعتی محمود آباد قم فعال است 
سرپرست شرکت شهرک های صنعتی قم گفت: از مجموع 109 واحد بهره بردار موجود 

در شهرک صنعتی محمود آباد قم، 69 واحد فعال است. 
جواد علیمددی  اظهار داشت: لوازم خانگی قطعات خودرو، نفت و فرآورده های نفتی، 
صنایع شیمیایی و پتروشیمی، ذوب آهن و فولاد، ریختگری، صنایع سلولزی و نساجی، 
صنایع سنگ ساختمانی و مصنوعات سنگی، مصالح ساختمانی و کانی های غیر فلزی از 

واحدهای مستقر در این شهرک به شمار می آیند.
 وی شهرک یاد شده را چهارمین شهرک شهرک صنعتی قم دانست و افزود: نیروی کار این 
شهرک بالغ بر سه هزار تن است و در مرحله اول و دوم آم 175 فقره قرار داد با سرمایه گذاران 

منعقد و 30۴ هکتار آن نیز واگذار شده است. 
این مسئول با اشاره به اینکه مرحله سوم آن نیز در زمینی به مساحت 278 هکتار در 
دست اقدام می باشد، تصریح کرد: واگذاری این زمین نیازمند صدور مجوز از سوی 
سازمان امور اراضی کشور است، ولی تصمیم گیری در مورد آن از چهارچوب اختیارات 

استان خارج می باشد. 
علیمددی با اشاره به هزینه 500 میلیارد ریالی برای تامین زیرساخت های شهرک مذکور 
خاطرنشان کرد: درحال حاضر از نظر زیرساخت ها مشکل خاصی ندارد، و طرح تصفیه 
خانه فاضلاب آن نیز به عنوان یک پروژه جاری شهرک در حال اجراست. کار مطالعاتی برای 
احداث تصفیه خانه فاضلاب در شهرک صنعتی محمودآباد سال گذشته انجام، و پس از 

برگزاری مناقصه و انتخاب پیمانکار عملیات اجرایی آن آغاز شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان  خبرداد
راه اندازی چهار کلینیک فضای سبز در شهر اصفهان

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: در حال حاضر احداث 
چهار کلینیک فضای سبز در دست اجرا و راه اندازی است. 

فروغ مرتضایی نژاد اظهارکرد: در مدیریت جدید شهری کلینیک تخصصی گیاه پزشکی 
سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با هدف شناسایی آفات و بیماری های 

موجود در گیاهان و درمان آنها در بوستان ملت راه اندازی شده است.
وی افزود: در این کلینیک انواع تجهیزات آزمایشگاهی برای بررسی آفات و بیماری های 

گیاهان وجود دارد و تمام خدمات آن به صورت رایگان ارایه می شود.
مردم  اصفهان خاطرنشان کرد:  و فضای سبز شهرداری  پارک ها  مدیرعامل سازمان 
مراجعات متعددی برای دریافت مشاوره درباره آفات و بیماری های گیاهی به ویژه در زمینه 
گیاهان خانگی به کلینیک تخصصی گیاه پزشکی دارند و این مرکز با خدماتی که به صورت 

تخصصی و رایگان ارایه می کند پاسخگوی نیازهای شهروندان است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر احداث چهار کلینیک فضای سبز در دست اجرا و راه 
اندازی است، گفت: طبق تفاهم نامه ای که با معاونت فرهنگی شهرداری اصفهان امضاء 
شده قرار است کلینیك فضای سبز در تمام فرهنگسراهای شهر راه اندازی و خدمات خود 

را به شهروندان ارایه کند.

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه خبرداد

عملکرد درخشان فولاد مبارکه اصفهان در 
9ماهۀ سال جاری

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه  گفت :فولاد مبارکه اصفهان طی نه ماه گذشته با 
دست یابی به سود حدود 7 هزار میلیارد تومان، نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 90 

درصدی را به ثبت رساند.
 امیرحسین نادری افزود: شرکت فولاد مبارکه  به عنوان پیشرو در صنعت فولاد کشور 

همواره عملکرد موفقی داشته است.
وی با اشاره به اهمیت تولید و درآمدزایی در اقتصاد کشور تصریح کرد: شرکت فولاد 
مبارکه با همکاری مدیران و کارکنان خود به عنوان یکی از ارکان اصلی صنعت و اقتصاد 
کشور توانسته است در 9 ماه گذشته معادل 16.150 میلیارد تومان درآمد به ثبت برساند 

که نسبت به مدت مشابه سال 96 )11 هزار میلیارد تومان( ۴6 درصد رشد داشته است.
وی با بیان این که این میزان سود و درآمد رکوردی جدیدی در کارنامۀ درخشان فولاد 
مبارکه است گفت: 932 ریال سود به ازای هر سهم ارمغان این تلاش ها برای سهامداران 

است که علی رغم همۀ محدودیت ها به دست آمده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در سال جاری تاکنون 7۴7 هزار تن انواع 
محصولات شرکت به بازارهای هدف صادر شده است.  معاون اقتصادی و مالی شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان از افزایش تولید و افزایش بهره وری و نرخ فروش محصولات به عنوان عوامل 

اصلی تأثیرگذار بر افزایش درآمد شرکت یاد کرد.

ویژه برنامه های حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی و 
ایام فاطمیه توسط حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی معاون فرهنگی حرم مطهر 

اعلام شد.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی طی گفت وگویی با اشاره به اینکه آستان 
ویژه های  فاطمیه  ایام  و  اسلامی  انقلاب  فجر  دهه  برای  اهل بیت)س(  کریمه  مقدس 
برنامه های مختلفی را دنبال می کند، اظهار کرد: از 11 الی 22 بهمن ماه هر شب یکی از 
اساتید برجسته حوزه علمیه در شبستان امام خمینی)ره( به ایراد سخن و یکی از مداحان 

معروف به مدیحه سرایی خواهند پرداخت.
وی با بیان اینکه یادواره شهدای نوجوان انقلابی با حضور فرزندان شهدا در شام شهادت 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها برگزار می شود، عنوان کرد: شنبه 20 بهمن ماه بعد 
از نماز مغرب و عشاء در این مراسم سید جواد هاشمی اجرا، حجت الاسلام والمسلمین 
همچنین  و  مداحی  عباسی  امیر  و  میرداماد  مهدی  سید  حاج  سخنرانی،  میرباقری 
سردارحاج محمد احمدیان روایتگری خواهند کرد. معاون فرهنگی حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( خاطرنشان کرد: عرض ارادت شاعران و مداحان به ساحت مقدس بانوی 
کرامت به مناسبت فرا رسیدن دهه فجر و ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا سلام الله 
علیها ساعت 12 ظهر روز جمعه 12 بهمن ماه در مسجد شهید مطهری حرم مطهر دنبال 
می شود. وی از برگزاری همایش زن در آینه چهل سالگی انقلاب اسلامی ویژه بانوان یاد کرد 
و گفت: خانواده معظم شهیدان محسن حججی و ابراهیم هادی و همچنین خانم تجلی از 
دانشجویان مبارز دوران انقلاب اسلامی ساعت 9:30 دقیقه پنچ شنبه 18 بهمن ماه برای 

شرکت در این مراسم در شبستان حضرت نجمه خاتون)س( حضور خواهند یافت.
حجت الاسلام والمسلمین احمدی با اشاره به برگزاری همایش فجر فاطمی ویژه هیئات 
دانش آموزی دختران با موضوع انقلاب و حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها تصریح 
کرد: این همایش چهارشنبه 17 بهمن ماه ساعت 9 صبح در شبستان حضرت نجمه 

خاتون)س(  برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه ساعت 9 صبح 22 بهمن ماه نیز کودکان و نوجوانان انقلابی در صحن 

جوادالائمه)ع( حرم مطهر گردهم خواهند آمد، گفت: نمایشگاه حدیث ولایت با مشارکت 
مؤسسه حضرت خدیجه)س( و محوریت مروری بر زندگانی حضرت فاطمه زهرا سلام الله 
علیها از ولادت تا شهادت، از 12 بهمن الی اول اسفند طی ساعات 9 الی 12 و 15 الی 20 

در بالکن شرقی صحن حضرت صاحب الزمان)عج( برپا می شود.
نمایشگاه  داد:  ادامه  علیها  سلام الله  معصومه  حضرت  مطهر  حرم  فرهنگی  معاون 
بچه های انقلاب ویژه کودکان و نوجوانان با برنامه های متنوع فرهنگی با موضوع انقلاب 
جمهوری اسلامی ایران و شهادت حضرت زهرا سلام الله علیها از 12 بهمن الی 20 اسفند 
طی ساعات 9 الی 12 و 15 الی 20 برای پسران در بالکن غربی صحن حضرت صاحب 
الزمان)عج( و برای دختران در بالکن غربی شبستان امام خمینی)ره( برگزار خواهد شد. 
وی خاطرنشان کرد: نمایشگاه خدمت در پرتو بانوی کرامت به منظور معرفی ۴0 سال 
خدمات آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در انقلاب اسلامی، 
در قالب 18 تابلو از 18 بهمن الی 18 اسفند طی ساعات 9 الی 12 و 15 الی 20 در 
صحن حضرت صاحب الزمان)عج(  برپا خواهد شد. حجت الاسلام والمسلمین احمدی 
از برگزاری نشست های تخصصی با عنوان عصرانه کتاب با حضور نویسندگان انقلابی و 
اجرای طرح پویش مطالعاتی “در هوای انقلاب” همراه با مسابقه یاد کرد و گفت: عرضه 
کتاب با موضوع انقلاب و حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها با تخفیف ویژه در فروشگاه 
محصولات فرهنگی حرم مطهر واقع در صحن حضرت صاحب الزمان)عج( از تاریخ 12 
بهمن الی 25 اسفند دنبال می شود. وی با بیان اینکه اجرای نمایش بچه های انقلابی طی 
سانس های مختلف در سالن نمایش انقلاب دنبال می شود، گفت: این برنامه از 12 بهمن 

الی 20 در سالن امام خامنه ای صحن حضرت صاحب الزمان)عج( اجرا می شود.
معاون فرهنگی حرم بانوی کرامت از اجرای پویش مطالعاتی “در هوای انقلاب” برگرفته 
از رمان های انقلابی با هدف معرفی دستاوردهای انقلاب اسلامی و شهدای گرانقدر یاد 
کرد و گفت: علاقمندان برای شرکت در مسابقه کتابخوانی می توانند از 12 بهمن الی 25 
اسفند برای تهیه کتاب به فروشگاه محصولات فرهنگی حرم مطهر واقع در صحن حضرت 

صاحب الزمان)عج( مراجعه کنند.

توسط معاون فرهنگی حرم مطهر اعلام شد

برنامه های حرم بانوی کرامت در دهه فجر و ایام فاطمیه

آیت الله سبحانی در دیدار مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

نیت های وقف باید متنوع و ناظر به نیازهای روز باشد

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: اینکه این 
مرکز فرهنگی در قلب یک مجموعه نشاط آور و تفریحی، 
طراحی شده، بسیار امیدبخش، مفید و کارآمد و فرصتی 

برای ارائه مناسب آثار فرهنگی به مخاطبان است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش 
های دفاع مقدس استان قم، آیت الله »علیرضا اعرافی« در 
بازدید از پروژه در حال احداث مرکز فرهنگی و موزه انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس قم با ابراز خرسندی از ساخت این 
مرکز در قم، اظهار داشت: نسل کنونی باید هرچه بیشتر با 
دستاورد های انقلاب و ایثار و از خودگذشتگی رزمندگان و 
شهدای والامقام آشَنا شود تا بداند دشمنان هیچگاه بیکار 
ننشسته اند. وی افزود: موزه دفاع مقدس مکانی ارزشمند 
برای ترویج روحیه ایثار و شهادت است و ضرورت دارد نسل 

با دستاورد های انقلاب شکوهمند  از پیش  جوان بیش 
اسلامی آشنا گردد.

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور خاطرنشان کرد: 
در ساخت و چینش محتوای این موزه باید از موزه های 
پرمخاطب و فاخر کشورهای دیگر الگو گرفته شود تا شاهد 
تاثیرگذاری بالا و جذب مخاطبان بیشتری نه تنها از شهر 
مقدس قم بلکه از نقاط مختلف کشور و جهان در این 
مرکز فرهنگی باشیم. امام جمعه قم گفت: ضرورت دارد 
تحولات مهم و عظیمی که پس از انقلاب اسلامی در کشور 
ایجاد شده، از زوایای مختلف علمی، زیرساختی و... در 
این موزه به تصویر کشیده شود تا همگان با این تحولات 
آشنا شوند و لذا حوزه های علمیه هم در کنار دیگر نهادها و 
سازمان ها در این موضوع همکاری کامل خواهند داشت.

وی تصریح کرد: اینکه این مرکز فرهنگی در قلب یک 
مجموعه نشاط آور و تفریحی، طراحی و بنا شده است، 
بسیار امیدبخش، مفید و کارآمد و در اصل فرصتی برای 
ارائه هرچه بهتر و مناسب تر آثار فرهنگی به مخاطبان 
ارزش  نشر  و  آثار  حفظ  مدیرکل  حسینی  احمد  است. 
های دفاع مقدس استان قم نیز در این بازدید، گزارشی از 
فرازونشیب مباحث اعتباری، عمرانی و زیربنایی احداث 

مرکز فرهنگی انقلاب و دفاع مقدس ارائه کرد.
وی افزود: تاکنون حدود 50 تن از مسئولان کشوری و 
مدیران دستگاه های اجرایی و نهادهای مختلف استان از 
این پروژه بازدید کرده اند و امیدواریم با همدلی موجود و 
رایزنی های صورت گرفته شاهد تسریع در موزه آرایی و روند 

احداث و بهره برداری از موزه در موعد مقرر باشیم.

آیت الله اعرافی:
طراحی مرکز فرهنگی دفاع مقدس قم امیدبخش و کارآمد است

 معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، رشد و شکوفایی 
مطبوعات در قم را از دستاوردهای ۴0 ساله انقلاب اسلامی ایران دانست.

محمد جواد محرابی با اشاره به گذشت چهار دهه از پیروزی انقلاب اسلامی ایران به 
تبیین وضعیت مطبوعات پیش و پس از انقلاب در قم پرداخت و اظهار کرد: پیش از 
پیروزی انقلاب به صورت رسمی در قم مجوزی برای چاپ و نشر مطبوعات نداشتیم ولی 
اکنون از مجموع 8 هزار و 629 مجوز صادر شده برای رسانه های کشور، حدود 3۴0 مجوز 

به رسانه های قم اختصاص دارد.
وی با بیان اینکه بعضی از مطبوعات ما سابقه ای به بلندای پیش از پیروزی انقلاب دارند، 
تصریح کرد: سال 1391 جشن 50 سالگی نشریه مکتب اسلام را برگزار کردیم که علمای 
بزرگ ما در این نشریه قلم می زدند و این نشریه چراغ راهی برای کسانی که پیرو مکتب 

اسلام بودند به شمار می رفت.
معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با اشاره به علمایی که 
در نشریه مکتب اسلام دست به قلم بودند، گفت: آیت الله العظمی مکارم شیرازی، آیت 
الله استادی، شهید علامه مطهری و بسیاری از دیگر بزرگان در این نشریه قلم می زدند. 
نشریه مکتب اسلام همچنان بعد از گذشت چند دهه از فعالیت به صورت استوار مشغول 

ادامه فعالیت است.
*نشریات قم بیشتر در زمینه های تخصصی فعالیت دارند

وی با تأکید بر اینکه پس از پیروزی انقلاب مطبوعات با گرایش های تخصصی در قم 

منتشر می شد و نشریات عمومی بسیار ضعیف بود، عنوان کرد: اوایل دهه 70 نشریات 
رشد کردند ولی در دو سال گذشته به صورت عمومی مجوزهای مطلوبی برای چاپ 
نشریات صادر شد که در این راستا می توان به ملی شدن سه روزنامه استانی در قم اشاره 
کرد. محرابی با عنوان اینکه تا چند سال گذشته نشریات و روزنامه های سراسری نداشتیم، 
تصریح کرد: در این مدت سه نشریه و چندین هفته نامه مجوز گرفتند که نشریات و 
هفته نامه ها به سرعت به دنبال روزنامه شدن هستند. معاون مطبوعات و تبلیغات اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با تأکید بر اینکه نشریات استان قم بیشتر در زمینه های 
تخصصی فعالیت دارند، گفت: این نشریات در حوزه علم ایران به نوعی فعال هستند و با 
توجه به اینکه قم مأمن و مأخذ مراکز علمی است مطبوعات ما با موضوع علمی و پژوهشی 
هستند و بسیاری از آنان چند زبانه هستند و در حوزه علم و جنبش نرم افزاری نیز به صورت 
پرتلاش در حال فعالیت هستند. وی با اشاره به شمار رسانه های چند زبانه بیان کرد: 87 
رسانه در قم، به زبان های انگلیسی، عربی، فرانسوی، روسی، استانبولی، اردو، اسپانیایی 
و آلمانی به تولید محتوا مشغول هستند. معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی قم، تعداد خبرگزاری ها در استان قم را مورد توجه قرار داد و گفت: از ۴2 
خبرگزاری فعال در کشور، بیش از 15 خبرگزاری در قم دارای نمایندگی است و 52 پایگاه 
خبری دارای مجوز نیز در قم فعالیت دارد. وی با اشاره به فعالیت سه خبرگزاری که در قم 
خاستگاه استانی دارند و دفتر مرکزی آنها نیز در استان قم مستقر است، گفت: خبرگزاری 
رسا، خبرگزاری حوزه و خبرگزاری اهل بیت)ع( سه خبرگزاری فعالی هستند که دفتر 

مرکزی آنها در این استان مستقر است.
*اخبار با کیفیتی در قم تولید می شود

محرابی با اشاره به فعالیت های این خبرگزاری ها در قم اضافه کرد: خبرگزاری رسا که 
فعالیت آن به حوزه علمیه ارتباط دارد و خبرگزاری حوزه که مختص حوزه علمیه است و 
خبرگزاری ابنا »اهل بیت)ع(« نیز دیگر خبرگزاری است که در زمینه اهل بیت)ع( فعالیت 
می کند. وی تعداد نشریات و خبرگزاری هایی که نمایندگی های آنها در قم فعالیت دارند را 
مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: با توجه به اینکه شهر قم شهری خبر خیز است و خبرهای 
آن رتبه ای بالاتر از رتبه استانی دارد و می توان خبرهای قم را در تراز ملی و بین المللی قرار 
داد. محرابی ادامه داد: از مجموع 172 روزنامه دارای مجوز برای توزیع سراسری، حدود 
10 روزنامه سراسری در قم دارای دفتر نمایندگی هستند که ضمن ثبت اطلاعات خود در 
سامانه جامع موفق به دریافت پروانه فعالیت شده اند. وی خاطرنشان کرد: قم از استراتژی 
خاصی برخوردار است و همچنین بارگاه حضرت معصومه)س( و حضور علما و مراجع در 
این استان و آمد و رفت رجال سیاسی به قم، موجب شده نگاه ما به بحث رسانه ملی باشد 
و در همین راستا اخبار با کیفیتی در قم تولید می شود، در این راستا می توان اذعان کرد که 

رشد و شکوفایی نشریات در قم از دستاوردهای انقلاب است.

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

شکوفایی مطبوعات در قم از دستاوردهای ۴۰ ساله انقلاب است
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 گام در پنجمین دهه با امید به فرداهایی بهتر 

چهل فجر با اقتدار و امید

مردم سرافراز ایران چهلمین فجر انقلاب را در حالی آغاز می کنند که در چهار دهه 
گذشته با اقتدار از فراز و نشیب های مسیر عزت آفرین خود عبور کرده اند و با امید به 

فرداهایی بهتر گام در پنجمین دهه از عمر با برکت نظام جمهوری اسلامی می گذارند.
 دشمنان ملت ایران از روزهای آغازین پیروزی انقلاب اسلامی تلاش کردند تا با توسل 
به شیوه های گوناگون این حرکت عظیم را به گونه ای متوقف کنند. این تلاش ها در 40 
سال گذشته تدوام یافته و مشکلاتی نیز برای مردم ایجاد کرده، اما در نهایت پیروز این 
میدان ملت بزرگ ایران بوده اند و با قدرت خود طراحی های دشمن را خنثی کرده و به 

سمت اهداف متعالی ادامه مسیر داده اند.
وقوع انقلاب اسلامی ایران از رویدادهای مهم تاریخ معاصر بوده که تأثیرات و پیامدهای 
عمیق و ماندگاری در حوزه های مختلف برجای گذاشته و به دلیل گستره نفوذ آرمان 
های انقلاب اسلامی، دشمنان با ایجاد چالش ها و بحران های گسترده نظیر تحمیل 8 
سال جنگ به ملت ایران و تحریم های سنگین سعی در به شکست کشاندن آن داشته 
اند اما هر بار به واسطه پیوندی مستحکمی که بین مردم و نظام اسلامی برقرار است، با 

ناکامی مواجه شده اند.
این رویداد تحول آفرین در عرصه جهانی و پیروزی های پس از آن با همت بلند ملت 
آگاه ایران و با رهبری حضرت امام خمینی )ره( و پس از ایشان رهبر معظم انقلاب به 
نتیجه مطلوب رسیده است و اکنون در آستانه آغاز دهه پنجم عمر پربرکت خود به سوی 

فتح قله های علم و پیشرفت و اقتدار مضاعف حرکت می کند.
امام خمینی)ره( بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی در وصیت نامه سیاسی، الهی درباره 
عامل تداوم این رویداد بی نظیر نوشته اند: بی تردید رمز بقای انقلاب اسلامی همان رمز 

پیروزی است...«. 
حضرت امام مقاومت مردم، وحدت و همبستگی بین اقشار، شکوفایی ایمان و تحول 
در نفوس، وحدت کلمه و پیوستگی، اتکای به خدا، اسلام و معنویت، عنایت خدا و قدرت 
معنوی و اتحاد همه گروه ها را از جمله رموز پیروزی انقلاب اسلامی و بقا و اقتدار روز 

افزون آن معرفی کرده اند.
مردم ایران در 40 سال گذشته برغم شرایط دشوار و مشکلات جدی که وجود داشته، 
با تکیه بر عوامل ذکر شده و ایستادگی و امید به آینده ای روشن مشکلات را از پیش پای 

خود برداشته و همواره تهدیدها را به فرصت مبدل ساخته اند. 
رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز همواره رهنمودهای امام خمینی)ره( و اتحاد ملت ایران 
را به عنوان دو عامل کلیدی در دستیابی به اهداف انقلاب اسلامی برشمرده اند که مردم 
با تکیه بر این شاخصه های اساسی توانستند به مبارزه با جبهه استکبار برخیزند و بساط 
ظلم و ستم را از کشور برچینند و امروز نیز در مقابل فشار جهان استکبار ایستادگی کرده 

و همچنان مقتدر به حرکت ادامه دهند.
در حالی آیین های چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی برپا می شود که 
بدخواهان ملت ایران امروز با تشدید دشمنی ها به زعم خود قصد دارند نظام جمهوری 
اسلامی را با مشکلات جدی مواجه کنند، اما تدبیر و منطق برگرفته از تعالیم متعالی 
اسلامی و تعامل سازنده با جهان این بار نیز باعث ناکامی دشمنان شده به گونه ای که 
آمریکا در دستیابی به اهداف ضد ایرانی خود منزوی تر از هر زمان دیگر، متحدان اروپایی 

خود را نیز از دست داده است.
جمهوری اسلامی ایران به طور قطع با تکیه بر عوامل پیروزی و بقای انقلاب اسلامی 
و به همت مردم و مسئولین این گردنه را نیز با موفقیت و امید پشت سرگذاشته و با 
اقتدار بیشتر به سمت دستیابی هر چه کامل تر به آرمان ها و اهداف خود طی طریق 

خواهد کرد.

رد ادعاهای ضدایرانی  ترامپ توسط دستگاه های اطلاعاتی  آمریکا

پروژه ایران ستیزی
ناتوانی در اجماع و شکست در اقناع 

اینک برای بسیاری روشن است که ترامپ جز منافع و مطالبات طیف محدودی در 
داخل و خارج آمریکا دلیلی برای اعمال سنگین ترین فشارهای ممکن علیه ایران ندارد. 
رئیس جمهوری آمریکا به تازگی دستگاه های اطلاعاتی کشورش را به دلیل تایید نکردن 

ادعاهای ضدایرانی هدف حملات خود قرار داده است. 
خروج یکجانبه ایالات متحده آمریکا از توافق هسته ای در اردیبهشت ماه امسال 
تصمیمی بود که به جز صهیونیست ها، تعداد انگشت شماری از دولت های منطقه و 

عده ای از مخالفان نشاندار جمهوری اسلامی در آمریکا مورد تایید دیگری قرار نگرفت.
بر عکس، رایزنی های بسیاری از سوی دیگر اعضای 1+5 صورت گرفت تا »دونالد 

ترامپ« را مجاب به ادامه حضور در توافق هسته ای سازد.
رئیس جمهوری آمریکا به رغم مخالفت های جهانی و در شرایطی که منتقدان 
سرسخت توافق هسته ای در دوره ریاست جمهوری »باراک اوباما« هم در خصوص 
پیامدهای تصمیم ترامپ هشدار می دانند با این استدلال که برجام توافقی فاجعه بار 
برای آمریکا بوده و ایران را به ساخت تسلیحات هسته ای نزدیک کرده، پیمانی دیگر را 

زیر پا گذاشت.
پس از آن بارها رئیس جمهوری آمریکا به دفاع از تصمیم خود پرداخته و مدعی 
شده تشدید فشارها بر جمهوری اسلامی تغییر رفتار تهران را به دنبال داشته است و 
اکنون باید برای جلوگیری از اقدامات بی ثبات کننده ایران در منطقه فشارهای بیشتری 

را اعمال کرد.
گزارش روز سه شنبه )نهم بهمن- 29 ژانویه( »جینا هسپل« رئیس سازمان اطلاعات 
مرکزی آمریکا و »دن کوتس« رئیس ستاد هماهنگی تشکیلات اطلاعاتی آمریکا ناظر بر 
فعالیت های 16 نهاد اطلاعاتی این کشور در جمع سناتورهای کنگره، خط ردی بر بخش 

اعظم ادعاهای ترامپ بود.
بنا به اذعان این مقامات اطلاعاتی که با انتخاب و تایید ترامپ بر سر کار آمده اند، 
جمهوری اسلامی ایران حتی پس از خروج آمریکا به تعهدات خود عمل کرده و هیچ 

نشانه ای از تلاش ایران برای دستیابی به سلاح هسته ای در دست نیست.
این گزارش اطلاعاتی ضمن بازتاب گسترده، خشم رئیس جمهوری آمریکا را نیز 
برانگیخت. ترامپ در حملاتی توییتری به مقامات اطلاعاتی آمریکا آنها را ساده لوح و بی 

تفاوت دانست که دچار اشتباه شده اند و باید دوباره به مدرسه برگردند.
این واکنش نشان داد که ترامپ بر سر ایران ستیزی همچنان با هیچ یک از اعضای 
کابینه و تیم امنیتی و سیاست خارجی خود تعارف ندارد. زمانی چهره هایی چون »رکس 
تیلرسون«، »جیمز متیس«، »هربرت مک مستر« در قامت وزیر امور خارجه، وزیر دفاع 
و مشاور امنیت ملی از طرفداران تداوم حضور آمریکا در برجام بودند که با تندروترین و 
ضدایرانی ترین چهره های ممکن یعنی »مایک پمپئو« و »جان بولتون« جایگزین شدند.

تیلرسون در آستانه خروج آمریکا از توافق هسته ای با عتاب ترامپ روبرو شد که در 
گزارش وزارت امور خارجه آمریکا به کنگره در مورد پایبندی ایران به برجام باید لحنی 
تندتر و هشدارآمیزتر را انتخاب کند و به نحوی نظرات رئیس جمهوری را منعکس سازد. 
اینک نیز مقامات اطلاعاتی آمریکا با سرزنش هایی مشابه به خاطر همراهی نکردن با 

نظرات رئیس جمهوری مواجه شده اند.
این تقابل یادآور نمونه های مشابه دیگری است از جمله دگرگونی گزارشات دستگاه 
های اطلاعاتی آمریکا برای توجیه حمله نظامی به عراق در مارس 2003 و طرح ادعای 
دستیابی رژیم صدام حسین به سلاح های کشتار جمعی که با فشار »جورج دبلیو بوش« 

و معاون جنگ طلب رئیس جمهوری یعنی »دیک چنی« صورت گرفت.
بوش در اکتبر 2007 و به موازات اوج گیری اختلافات هسته ای میان ایران و قدرت 
های جهانی مدعی شده بود کسی که می خواهد از برپایی جنگ جهانی سوم جلوگیری 

کند، باید مانع ایران در ساختن بمب اتم شود.
این در حالی بود که در دسامبر همان سال دستگاه های اطلاعاتی آمریکا گزارش 
دادند از سال 2003 به این سو نشانه ای از فعالیت ایران برای دستیابی به تسلیحات هسته 
ای در دست نیست و اینگونه ادعاهای بوش را نقش بر آب ساختند.در حال حاضر ترامپ 
و حامیان صهیونیست وی با شکست پروژه اجماع سازی علیه ایران هدفگذاری خود را 
اعمال فشار بیشینه بر تهران و افزایش هزینه های روابط اقتصادی و تجاری میان ایران و 
دیگر کشورها قرار داده اند؛ روندی که تنها متضمن منافع لابی های صهیونیستی، سران 
تل آویو، طرفین تجارت چند صدمیلیاردی اسلحه میان آمریکا و برخی کشورهای منطقه 
و طیفی از چهره های ضدایرانی است و نسبتی را با منافع ملی آمریکا برقرار نمی سازد.

رئیس جمهوری آمریکا علاوه بر شکست در ایجاد اجماع ضدایرانی در سطح جهان، پایه 
ادعاهای خود در این زمینه را حتی در آمریکا سست تر از قبل می بیند و از این رو علیه 

چهره های کابینه اش که بر هزینه های ایران هراسی می افزایند چنین برمی آشوبد. 

نکتـه

دریـچه

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در سال 1400 باید به 
یک تیم رای دهیم نه به یک فرد؛ چراکه وقتی به دنبال فرد 
می گردیم به دنبال یک فرد شناخته شده هستیم اما برای سال 
1400 باید فردی که می خواهیم انتخاب کنیم، از قبل تیم خود 
را معرفی کند و برنامه مشخص و کاملی داشته باشد تا پس از 
بررسی با شکل دادن به یک جبهه منسجم، پیش رویم که در 

این صورت به موفقیت خواهیم رسید.
کمیسیون  نشست  در  سخنانی  طی  میردامادی  محسن 
آموزش مجمع زنان اصلاح طلب با تاکید بر این که »موضوع 
تحزب در دو دهه اخیر، به خصوص از سال 76 و حتی قبل 
از آن، رونق پیدا کرده است«، با اشاره به این که »در نظام ایران 
کسی ادعای قدرت مطلقه را ندارد«، اظهار کرد: به نظرم در ایران 
قدرت مطلقه - به این معنا که هیچ تحولی بدون دستور آن قدرت 
مطلق - صورت نگیرد، وجود ندارد. اگر قدرت مطلقه واقعاً وجود 
داشت هیچگاه جناب آقایان خاتمی و روحانی به ریاست جمهوری 

نمی رسیدند و همینطور مجلس ششم و مجلس فعلی شکل 
نمی گرفت. پس با توجه به محدودیت هایی که نسبت به سایر 
کشورهای دموکراتیک داریم، این گونه نیست که امکان فعالیت در 
مسیر دموکراسی و تقویت روندهای دموکراتیک را نداشته باشیم؛ 
بنابراین اگر نتوانستیم به پیشرفت در این زمینه برسیم بیشتر به 

ضعف عملکرد خودمان باز می گردد.
وی هم چنین با طرح این پرسش که »آیا پذیرش تحزب در 
جامعه ما وجود دارد یا خیر؟«، اظهار کرد: همه سیاسیون جامعه به 
این نظر رسیده اند که دموکراسی بدون تحزب امکان پذیر نیست. 
البته متأسفانه صاحب نظران پس از این که از قدرت کناره گیری 
می کنند، طرفدار تحزب می شوند. فقط در دوره ریاست جمهوری 
آقای خاتمی بود که ایشان تلاش داشتند احزاب، رشد بیشتری 
داشته باشند وگرنه دولت آقای احمدی نژاد مخالف احزاب بود و 
دولت آقای روحانی نیز نسبت به احزاب بی تفاوت است اما اگر 

احزاب توانایی داشته باشند، می توانند در این دوره رشد کنند.

وی جامعه ایران از لحاظ تاریخ سیاسی را با جامعه فرانسه 
مقایسه کرد و گفت: هردوی این جوامع از راه انقلاب درصدد حل 
مشکلات شان بودند و با توجه به روحیه انقلابی - که منظورم از 
روحیه انقلابی، روحیه ای است که خواهان تحولات سریع است - 
احزاب نتوانستند جایگاه خود را بیابند، در حالی که تحزب حلقه 
اتصال بین جامعه و حاکمیت است و نهادی است که خاستگاه 
مردم را پالایش تا به شورای شهر، مجلس و… برود و از آن جا 
جنبه عملی پیدا کند و این یکی از مهمترین نقش های احزاب 
است اما در اوایل انقلاب، مساجد نقش حزب را ایفا می کردند 
و با توجه به تجربیات کسب شده، این نظر وجود دارد که اگر 
می خواهیم به سوی جامعه دموکراتیک برویم بدون وجود احزاب 

این امر امکان پذیر نخواهد بود.
به گزارش ایسنا ،میردامادی، »وجود شکاف اصلی اقتدارگرایی 
و دموکراسی خواهی در جامعه« را در کنار شکاف های قومی، 
اقتصادی و اجتماعی، موجب روی آوردن به تحزب دانست و 

افزود: نگرانی برخی افراد حتی آنان که تمایل به تحزب دارند این 
است که احزاب به سمت دیکتاتوری سوق پیدا نکند و مروری 
بر تحولات سیاسی از مشروطه تاکنون نشان می دهد مهمترین 
دلایلی که موجب موفق نبودن جریان اصلاح طلبی شده است، 

فقدان نظام حزبی است که بتواند تحولات را مدیریت کند.
وی یادآور شد: غنی ترین تجربه حزبی در دوران آقای خاتمی 
به دست آمد که متأسفانه کافی نبود؛ چرا که به یک حزب واحد 
و منسجم بود نیاز داشتیم تا حرف اصلی اصلاح طلبان را مطرح 
کند که این موضوع موجب شد اصلاح طلبان در سال 84 نتوانند 
یک کاندیدا معرفی کنند و رأی واحد، بین چهار کاندیدای اصلاح 
طلب پخش شد و به رای آوری کاندیدای رقیب انجامید. اگر در 
مجموعه اصلاحات یک سازوکار فراگیر که اکثریت اصلاح طلبان 
جامعه را تحت پوشش خود قرار دهد تا به وسیله آن یک سازمان 
سیاسی مدیریت شود، به وجود نیاید تحول مثبتی در آینده 

نخواهیم داشت.

سه کشور فرانسه، آلمان و انگلیس بعد از 10 ماه مذاکره و 
تأخیر بسیار، بالاخره آغاز به کار "سازوکار ویژه مالی" را اعلام 
کردند، اما به نظر می آید برای مشاهده و لمس آثار مثبت این 
مکانیسم که جزئیات فنی و عملیاتی آن منتشر نشده است، باید 

همچنان صبور باشیم.
بر اساس متن این بیانیه که در کنفرانسی خبری با حضور 
وزیران خارجه سه کشور اروپایی در بخارست قرائت شد، عنوان 
"سازوکار ویژه مالی" یا SPV به "ابزار حمایت مبادلات تجاری" 
یا INSTEX تغییر یافته است و در توضیح آن آمده است که 
"این ابزار کانال ویژه ای برای تسهیل تجارت مشروع میان عاملان 
اقتصادی اروپا و ایران است."خبرنگار ایسنا در این رابطه اطلاع 
یافت که "تغییر SPV به INSTEX یا "ابزار حمایت مبادلات 
تجاری" تغییر ماهوی در هدف و عملکرد آنچه مدنظر ایران بوده، 
نیست بلکه عنوانی فنی و جزیی تر از همان کانال مالی ایران و اروپا 
یا سازوکار ویژه مالی )SPV( است.بر اساس اعلام مقامات ایرانی 
و اروپایی، مقر این شرکت در پاریس است و پر فیشر، بانکدار با 
سابقه آلمانی و رئیس پیشین کامرتس بانک، ریاست این شرکت 
را برعهده می گیرد. همچنین انگلیس ناظر بر فعالیت آن خواهد 
بود. علاوه بر این یک دیپلمات از هر سه وزارت خارجه انگلیس، 
فرانسه و آلمان در این شرکت برای تسهیل کار حضور خواهند 
داشت.همان طور که پیش از این برخی مقامات و رسانه ها به آن 
اشاره کرده بودند، "این ابزار در گام نخست بر روی ضروری ترین 
بخش ها از جمله اقلام دارویی، کالاهای پزشکی و کشاورزی و 
غذایی تمرکز دارد و اتحادیه اروپا از تجارت مشروع با ایران در این 
زمینه ها حمایت می کند."این اقلام با وجود این که به طور رسمی 
از سوی آمریکا در لیست تحریم های بازگردانده شده، نیستند اما با 
کارشکنی آمریکا در مسیر نقل و انتقال مالی و تجاری در صادرات 
و واردات با مشکلات بسیاری رو به رو شده است. از سویی با 
توجه به مخالفت ها و سنگ اندازی های آمریکا بر سر راه ایجاد و 
اجرایی کردن این کانال مالی، به نظر سه کشور اروپایی تلاش 
دارند تا با ایجاد حساسیت کمتر، پایه های عملیاتی شدن آن را 
با کالاهای ضروری و انسانی محکم کنند.بر اساس اعلام مقامات 
عالی کشورمان، هدف از مذاکره با سه کشور اروپایی و ایجاد کانال 
مالی، حفظ منافع اقتصادی ایران در صورت باقی مانده در برجام 
در نبود آمریکاست، بنابراین اگر این هدف در آینده نزدیک محقق 
نشود و کانال مالی نتواند ایران را به منافع خود از جمله فروش 
نفت و دریافت درآمد حاصل از آن کند، باقی ماندن ایران در 
برجام بی فایده است.در این بیانیه آمده است که "ایجاد این ابزار 
اولین گام مهم است که توسط سه کشور اروپایی برداشته شده 
و عملیاتی کردن آن گام به گام انجام خواهد شد. همچنین کار 
بر روی جزئیات ملموس و عملیاتی برای مشخص کردن نحوه 
فعالیت این شرکت و همکاری در راستای ایجاد نهاد مؤثر و شفاف 
برای عملیاتی کردن آن ادامه دارد.این بیانیه همچنین تاکید دارد: 
ابزار حمایت مبادلات تجاری، قصد دارد در درازمدت علاوه بر 
کشورهای اروپایی بر روی کشورهای ثالث که مایل به تجارت با 
ایران هستند، گشوده شود. در عین حال که سه کشور اروپایی 
همچنان نحوه دستیابی این کشورها به این ابزار را در دست 
بررسی دارند.در بخش دیگری از این بیانیه آمده: فعالیت ابزار 
حمایت مبادلات تجاری مطابق با بالاترین معیارهای بین المللی 
 )AML/CFT( در زمینه پولشویی ، مبارزه با تأمین مالی تروریسم
و تبعیت از تحریم های اتحادیه اروپا و سازمان ملل خواهد بود. 
از این رو سه کشور اروپایی از ایران می خواهند فوراً تمامی لوازم 
برنامه اقدام FATF را اجرایی کند.به گزارش ایسنا، دولت ایران 
با ارائه چهار لایحه مرتبط با موضوع مبازره با پولشویی و تأمین 
مالی تروریسم تلاش کرده است تا لوازم و عناصر اجرای FATF را 
فراهم کند، اما این لوایح در بخش هایی از مراجع قانونی و حکومتی 
همچنان در دست بررسی است.فدریکا موگرینی ریییس سیاست 
خارج اتحادیه اروپا در بیانیه ای بعد از انتشار بیانیه وزیران خارجه 
سه کشور اروپایی اظهار کرد: من از ثبت رسمی INSTEX )ابزار 

حمایت از تبادلات تجاری( در روز پنجشنبه، که یک سازوکار 
ویژه فرانسه، آلمان و انگلیس به عنوان سهامداران اولیه است، 
استقبال می کنم. رفع تحریم های ایران یک جنبه حیاتی از برنامه 
جامع اقدام مشترک )برجام( یا همان توافق هسته ای با ایران 
است. این ابزار امروز راه اندازی شد که به اپراتورهای اقتصادی 
اجازه می دهد در این چارچوب به تجارت مشروع با ایران ادامه 
دهند.وی گفت: ما به همکاری با کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
ادامه می دهیم تا این سازوکار را در کنار تعامل نزدیک با همتایان 
ایرانی خود هرچه زودتر عملیاتی کنیم. ما از تعهد آنها برای 
توسعه INSTEX با کشورهای اروپایی مایل به مشارکت حمایت 
می کنیم و این ابزار را در آینده برای اپراتورهایی از کشور ثالث باز 
می کنیم.موگرینی همچنین با تاکید بر "ادامه تعهد اتحادیه اروپا 
به برجام مادامی که ایران به تعهداتش در توافق پایبند است"، 
خاطرنشان کرد که آژانس بین المللی انرژی اتمی در تمام 13 
گزارش خود تأیید کرده است که ایران به طور کامل به تعهداتش 
در این توافق عمل می کند.رئیس سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
تصریح کرد: کار مشترک ما برای حفظ برجام، به همراه دیگر 
طرف های این توافق و شرکای بین المللی ادامه دارد. این مسأله ای 
مربوط به احترام به توافقات بین المللی و پیشبرد امنیت مشترک 
منطقه ای و بین المللی مان است.علاوه بر این، کارین کنایسل وزیر 
خارجه اتریش نیز روز پنجشنبه گفت که اجرایی شدن سیستم 
INSTEX برای شرکت های کوچک و متوسط اروپایی مهم است. 
این سازوکار مالی برای این شرکت ها می تواند راهکاری را فراهم 
آورد تا بدون واهمه از یافتن بانکی که پروژه های تجاری آنها در 
ایران را به دلیل خطر تحریم از سوی آمریکا پشتیبانی نمی کنند 
به تجارت با ایران ادامه دهند.وی با اشاره به جایگزین شدن چین 
بعد از خروج اروپایی ها از بازار ایران به جای توتال و شرکت های 
خودروسازی گفت: این گونه نمی تواند باشد که ما پا پس بکشم که 
چینی ها وارد شوند.وزیر خارجه اتریش درباره واکنش احتمالی 
آمریکا به این اقدام اروپا گفت: اتحادیه اروپا حتی بعد از بحران 
مالی 2012 نتوانست ساز و کار مشخصی برای مقابله با این نوع 
بحران ها پایه گذاری کند. باید یورو تقویت شود تا بتواند نقش 
بیشتری در مبادلات بین المللی ایفا کند و شاید این سازوکار مالی 
بهانه ای برای مقابله با یک جانبه بودن نقش دلار در تعیین قیمت 
نفت و بازارهای بین المللی باشد. در عین حال این سازوکار مالی 
مناسب شرکت های عظیم انرژی نخواهد بود.در همین حال وزارت 
خارجه آمریکا در واکنش به اعلام سازوکار ویژه مالی ایران و اروپا 
که با وجود مخالفت های بسیار آمریکا در نهایت بعد از 10 ماه راه 
اندازی شد اعلام کرد: به دقت گزارش ها را درباره کانال ویژه مالی 

دنبال می کنیم تا جزئیات بیشتری درباره سازوکار آن به دست 
بیاوریم. همان طور که رئیس جمهور اعلام کرده است ، شرکت هایی 
که وارد فعالیت های قابل تحریم با ایران شوند خودشان را در 
معرض پیامدهای جدی از جمله دسترسی به نظام مالی آمریکا 
و توان تجارت با ایالات متحده یا شرکت های آمریکا می کند.

وزارت خارجه آمریکا ادامه داد: انتظار نداریم این کانال ویژه بر 
فشار حداکثری ما علیه ایران اثرگذار باشد.محمد جواد ظریف وزیر 
امور خارجه کشورمان در توییتی بعد از اعلام رسمی کانال مالی 
اروپا نوشت: ایران از INSTEX )سازوکار ویژه مالی اروپا و ایران 
( گام بسیار پر تأخیر اول- در اجرای تعهدات می 2018 اعضای 
اروپایی برجام برای حفظ برجام با تضمین بهره مندی ایرانیان از 
مزایای این توافق پس از اعمال مجدد تحریم غیرقانونی آمریکا 
استقبال می کند. ما برای تعامل سازنده با اروپا با شرایط برابر و 
احترام متقابل آماده هستیم.بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور 
خارجه نیز در بیانیه ای با استقبال از اعلام سازوکار مالی اتحادیه 
اروپا با ایران اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران اقدام اخیر اتحادیه 
اروپایی برای ثبت و اعلام سازوکار ویژه مالی با ایران را اولین گام 
اروپا در انجام تعهدات خود در قبال ایران مندرج در بیانیه ماه می 
2018 وزرای خارجه ایران و سه کشور اروپایی، دانسته و خواهان 
اجرایی شدن کامل تمامی تعهدات اتحادیه اروپا در کوتاه ترین 
زمان ممکن است.وی افزود: پس از خروج آمریکا از برجام با وجود 
مواضع سیاسی اتحادیه اروپایی در ارتباط با حفظ برجام و ضرورت 
انتفاع اقتصادی ایران از آن و اقدامات محدود اتحادیه همچون به 
روزرسانی مقررات مسدود ساز، متأسفانه تاکنون نتیجه ملموس و 
اقدام عملی در راستای انتفاع ایران را شاهد نبوده ایم. اقدام اتحادیه 
اروپا در تأسیس سازوکار ویژه مالی بسیار دیر صورت گرفت و 
لازم است سه کشور و اتحادیه اروپایی اطمینان حاصل نماید که 

این اقدام بخشی از تحریم های غیرقانونی آمریکا را جبران کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران برای ادامه تعامل سازنده با اتحادیه اروپایی و کشورهای عضو 
بر اساس احترام و تأمین منافع متقابل آمادگی دارد. در عین حال 
با توجه به اجرای محدود و ناقص و همراه با تأخیر فراوان تعهدات 
اتحادیه اروپا در بیانیه می 2018 اعتقاد دارد که اتحادیه اروپا 
باید این اقدام و سایر تعهدات خود را برای بهره مندی مردم ایران 
از منافع اقتصادی برجام تسریع کند.سیدعباس عراقچی معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه نیز در این باره روز پنجشنبه گفت: این 
یک سازوکار ویژه مالی است که اروپایی ها چندین ماه به دنبال 
ایجاد آن بودند و هدف سازوکار این است تا مجموعه دریافت ها و

پرداخت های ایران با اروپا، صادرات و واردات ما و همه اینها 

وارد این سازوکار مالی بشود و از طریق این سازوکار تبادلات دو 
طرف صورت بگیرد. همچنین قرار است تا سازوکار مشابهی هم 
به این منظور در ایران تشکیل شود تا بتوانند تبادلات ریالی را 
برای طرف های ایرانی ساماندهی کند. این در حقیقت سیستمی 
است تا شرکت هایی که مایل باشند با ایران کار تجاری انجام 
دهند، تبادلات مالی خود را از طریق این سازوکار صورت دهند.

معاون سیاسی وزیر خارجه کشورمان با بیان این که »این سازوکار 
وقتی برای ما منفعت کامل را خواهد داشت که برای کشورها و یا 
شرکت های غیراروپایی نیز در دسترس باشد«، اظهار کرد: ظاهراً 
گام بعدی این خواهد بود و در این صورت است که مجموعه 
خریدهای بین المللی ما می تواند زیر نظر این سازوکار انجام شود.

وی با اشاره به چگونگی فعالیت این سازوکار ویژه مالی تاکید 
کرد: اینکه دقیقاً این سازوکار چگونه کار خواهد کرد در جلسات 
کارشناسی که ما با طرف های اروپایی خواهیم داشت بررسی 
خواهد شد. بانک مرکزی ما با این مکانیزم باید وارد گفت وگو 
شود و شکل انجام کار را مشخص کند.عراقچی در ادامه اظهار 
کرد: این که چقدر شرکت های اروپایی مایل باشند با این سازوکار 
وارد عملیات تبادلات با ایران بشوند موضوع بعدی است که باید 
اطلاع رسانی کامل صورت بگیرد. آنطور که ما مطلع هستیم 
اروپایی ها این سازوکار را به شکلی طراحی کرده اند تا شرکت هایی 
که می خواهند با ایران کار بکنند مشمول تحریم های آمریکا 

نشوند، البته فشار آمریکا نیز سرجای خودش هست.
معاون ظریف با بیان این که آمریکایی ها تهدید کرده اند که 
با این سازوکار مقابله خواهند کرد، گفت: اینکه طول کشید تا 
اروپایی ها این سازوکار را تعیین کنند برای این بود که بتوانند 
راهکارهایی پیدا کنند تا این تحریم عملیاتی نباشد. البته این 
سازوکار اصولاً برای کالاهای تحریمی طراحی شده و اینکه برخی 
گفته اند که این سازوکار برای کالاهای غیرتحریمی مانند مواد 
غذایی و از این قبیل، طراحی شده، ممکن است که شروع کار با 
این کالاها باشد تا یک مکانیزمی برای پرداخت ها شکل بگیرد اما 
این سازوکار برای کالاهای تحریمی خواهد بود.عراقچی در پایان 
تاکید کرد: هدف اصلی این سازوکار این است که از شرکت هایی 
که می خواهند با ایران وارد تعاملات تجاری شوند، حمایت کند 
و اینکه این شرکت ها چقدر رغبت کنند تا وارد این کار بشوند 
منوط به این است که سازوکار به درستی طراحی شده باشد و به 
درستی هم به شرکت ها معرفی شود، که البته این گام بعدی است 
که باید انجام شود. هدف این سازوکار این است که کاری کند تا 
شرکت هایی که با ایران کار می کنند توسط آمریکا تحریم نشوند.

گفته شده است موضوع ثبت کانال مالی ایران و اروپا و آینده 
آن یکشنبه هفته آینده در کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس بررسی خواهد شد.هر چند ایجاد کانال مالی 
یا "ابزار حمایت مبادلات تجاری" اقدامی کم سابقه در تاریخ 
تعاملات مالی، تجاری، حقوقی و سیاسی بین المللی اتحادیه اروپا 
در مقابل آمریکا و نیز در ارتباط با یک کشور در حال توسعه در 
قلب منطقه پرتنش خاورمیانه است و با توجه به مقررات و قوانین 
دست و پاگیر اتحادیه اروپا و هماهنگی با تمامی کشورهای عضو 
کارش دشوار، زمان بر و پرهزینه به لحاظ سیاسی و بین المللی 
است اما این اقدام اروپا جدای از ابعاد منطقه ای و بین المللی در 
کوتاه مدت و بلندمدت و بالابردن پرستیژ اتحادیه در مقابل آمریکا 
و شریکانشان در نقاط دیگر جهان، از این نظر برای ایران مهم 
است که بتواند منافع اقتصادی اش را در چارچوب برجام تأمین 
کند.در یک جمله برای ایران مهم است که بتواند همانند دورانی 
که آمریکا عضو برجام بود، نفت خود را به فروش برساند و پول 
حاصل از آن را نیز به آسانی دریافت کند.افکار عمومی ایران، تجار 
و مسؤولان منتظرند تا این مکانیسم در آینده نزدیک به ویژه 
تا قبل از تابستان سال آینده که معافیت های نفتی آمریکا برای 
هشت کشور خریدار نفت ایران پایان می یابد، بتواند نیازهای مالی 
و اقتصادی ایران که مورد تحریم مستقیم آمریکا قرار گرفته است 
را تسهیل کند و محدود به کالاهای ضروری و انسانی باقی نماند.

محسن میردامادی مطرح کرد

سال ۱۴۰۰ باید به یک »تیم« رای دهیم نه به یک »فرد«

آیا کانال مالی جدید گره اقتصاد ایران را باز می کند؟

ابزار حمایت مبادلات تجاری اروپایی مقابل بدعهدی ترامپ

یـک فعال سیاسـی اصلاح طلـب و مبارز سـال های پیش از 
انقـلاب گفت: مردم از بی عدالتی و فسـادی که وجـود دارد و از 
انحراف انقلاب ناراضی ونگران هسـتند. ازسوی دیگر مشکلات 
اقتصـادی سـخت گریبـان مـردم راگرفته اسـت. مـردم انتظار 

نداشـتند که این چنین درفشـار اقتصادی قـرار بگیرند. 
محمـد سـلامتی در گفت وگـو با ایلنا، در آسـتانه سـالگرد 
پیـروزی انقـلاب اسـلامی در پاسـخ به این سـوال که شـرایط 
امـروز تا چه میـزان با تصویر آرمانهای شـما در زمـان مبارزات 
انقلابـی تطابـق دارد، گفت: قبـل از انقلاب، رژیم شاهنشـاهی، 
ایـران را بـه آمریکا وابسـته کـرده بود؛ لـذا هر اقدامـی را در هر 
زمینـه ای کـه میخواسـت انجـام دهد با اجـازه آمریکا بـود. بی 
تردیـد ایـن تحقیر ملتی بـزرگ با سـابقه چند هزارسـاله بود.

وی ادامـه داد: در آن زمـان بی عدالتـی حاکـم بـود؛ فسـاد 
در دسـتگاه های حکومتـی بیـداد میکـرد. بـرای ادامـه ایـن 
وضـع و جلوگیـری از اعتراضـات مردمی گسـترش آن ها، رژیم 
شاهنشـاهی ناگزیر ازاعمال دیکتاتوری و اسـتبداد بود. بنابراین 
آرمان های مبارزین در آن زمان نقطه مقابل چنین سیاسـت ها 
و اقداماتـی بود و عبارت بود از اسـتقلال، عدالـت و آزادی که در 
قالـب یک نظامی مثل جمهوری اسـلامی می توانسـت تحقق 

کند. پیدا 
* انقلاب ترمـزی بر روند صدور پست مدرنیسـم در 

کشـورهای اسلامی شد
سـلامتی افـزود: اکنـون کـه چهل سـال ازانقلاب اسـلامی 
می گـذرد، می توان ادعا کرد که به اسـتقلال سیاسـی موردنظر 
رسـیده ایم؛ بـه ایـن معنی کـه اکنـون تصمیم گیـری در مورد 
مسـائل کشور در داخل انجام می شـود و این دستاورد کوچکی 
نیسـت. مردم بسـیاری از کشـورها همیـن آرزو را دارنـد. علاوه 
برایـن اکنـون ایران بـه عنوان قـدرت برتر منطقـه و تاثیرگذار 
در سـطح جهانی مطرح می شـود که این خود دسـتاورد بسیار 
مهمی اسـت. البته ممکن اسـت گفته شـود که ایـران درزمان 
شـاه هـم قـدرت برتر منطقـه بـود امابایـد توجه کرد کـه این 
جنبـه از قـدرت ایـران درآن زمـان کامـلا خواسـت آمریکا بود 
و لـذا هرزمـان کـه اراده می  کرد می  توانسـت ورق را برگرداند و 
ایـن جنبه را تغییـر دهد.این فعال سیاسـی اصلاح طلب گفت: 

بـه همین علـت شـاه را ژاندارم منطقـه می نامیدند امـا اکنون 
قدرت برتر و منطقه ای ایران ناشـی از نفوذی معنوی، فرهنگی، 
سیاسـی، ساختاری و امنیتی اسـت که هیچ قدرتی حداقل در 
میان مـدت تـوان تغییر آن را ندارد. این امـر برای امنیت ایران و 
منطقه حیاتی اسـت. به این نکته مهم نیز باید اشـاره کنم که 
انقلاب اسـلامی در زمانی رخ داد که در غرب، پست مدرنیسـم 
مراحـل ویرانگـری فرهنگـی خـود را با شـدت هرچـه تمام تر 
طـی می کـرد و آن را بـه اقصـی نقـاط عالم نیز صـادر می کرد 
امـا انقـلاب اسـلامی تاحـدودی ترمزی بـرای آن بـه خصوص 
در کشـورهای اسـلامی شـد. انقلاب اسـلامی موجب شـد که 
حتی برخی ازرهبران پسـت مدرنیسـم مثل هابرماس که قبلا 
ضدمذهـب بوده و دنبـال حذف دین از صحنه اجتماعی بودند، 
بـا 180درجه تغییـر جهت، بر اهمیـت وضرورت حضـور دین 

درعرصه اجتماعـی، تاکید کنند.
* وضعیـت بی عدالتـی در کشـور در خـور شـأن و 

ظرفیـت انقـلاب و مردم نیسـت
ایـن مبـارز سـال های پیشـین انقـلاب ادامـه داد: در مـورد 
آزادی کـه شـعار دیگـر مردم بـود و در قانون اساسـی نیز بارها 
تاکید شـده اسـت، به شکل نسـبی به آن رسیده ایم و تا مرحله 
ایـده آل هنوز خیلی فاصله اسـت. در مـورد حاکم کردن عدالت 
اما باید گفت گرچه کارهای عظیمی چه درسـطح روسـتاها و 
چه در شـهرها برای کاهش فاصله طبقاتی انجام شـده، اما این 
همه در خور شـأن و ظرفیت انقلاب اسـلامی و مردم نیسـت. 
در مـورد از بیـن بـردن بی عدالتـی در عرصه هـای دیگـر و نیز 
فسـاد، گرچه در سـال های اوایل انقلاب موفقیت های ارزنده ای 
کسـب شـد امـا متاسـفانه مدتـی اسـت کـه فسـاد بـه طرق 
مختلـف نهادینـه شـده اسـت و ایـن می توانـد به نظـام ضربه 
وارد کنـد. از این رو لازم اسـت مسـئولان برنامـه ای جامع برای 
حل این مسـاله داشته باشند.سـلامتی در خصوص دشمنی ها 
و فعالیت ضدانقلاب با توجه به اینکه می گفتند چهل سـالگی 
پایـان عمـر انقـلاب اسـلامی اسـت گفت: ایـن دشـمنی ها از 
همـان ابتـدای انقـلاب وجود داشـت و اتفاقا هـر از چند گاهی 
بـرای عمـر انقـلاب زمـان تعیین می کردنـد. گاهی شـش ماه، 
گاهـی یک سـال و گاهی هم بیشـتر. ایـن آرزوی ضـد انقلاب 

وحامیـان خارجـی آن ها بـوده و هسـت اما همیـن آرزوها و به 
دنبـال آن تهدیدها همواره موجب همبسـتگی بیش تر مردم و 

بـه تبع آن حمایت از انقلاب شـده اسـت.
* مـردم جامعـه از انحـراف انقلاب ناراضـی و نگران 

هستند
وزیر کشـاورزی دولت های شـهید رجایی و مهندس موسوی 
در پاسـخ بـه این سـوال کـه انتظارات مـردم در این چهل سـال 
تـا چـه میـزان محقق شـده اسـت، گفـت: انتظـارات مـردم در 
شعارهایشـان در آسـتانه انقلاب و بعد در قانون اساسـی انعکاس 
پیـدا کرده اسـت. این انتظارات تقریبا همان آرمان هـای مبارزان 
علیه نظام شاهنشاهی است؛ بنابراین مردم هم از اینکه کشور به 
اسـتقلال کامل سیاسی رسـیده وتصمیم گیری برای سرنوشت 
مردم و کشـور در داخل انجام می شـود خوشـحال هستند اما از 
ایـن که سـلیقه هایی اعمال می شـود کـه آزادی هـا را مخدوش 
میکنـد راضـی نیسـتند.وی ادامـه داد: عـلاوه براین مـردم از بی 
عدالتـی و فسـادی کـه وجـود دارد و از انحراف انقـلاب ناراضی و 
نگران هسـتند. از سوی دیگر مشکلات اقتصادی سخت گریبان 
مـردم را گرفتـه اسـت. مـردم انتظـار نداشـتند کـه این چنین 
درفشـار اقتصادی قرار بگیرند. البته بخشـی از این فشـار ناشـی 
از خارج اسـت که می توان آن را بهای اسـتقلال به حسـاب آورد 
اما بخش عمده آن ناشـی از ضعف مدیریتی، بی تدبیری و بهانه 

دادن بی مورد به دشـمنان اسـت.
* مسـئولان زمینه هـای ایجـاد وحـدت را بـا بـاز 

کـردن بـاب گفت وگـو فراهـم کننـد
سـلامتی در خصوص لزوم وجـود وحدت و آغاز گفت وگوی 
ملی در چهلمین سـال انقلاب نیز گفت: اسـتحکام هر نظام و 
هر کشـوری رابطه مسـتقیم با همبسـتگی و وحدت قشرهای 
مختلـف مـردم آن نظـام یا کشـور دارد. بـرای ایـران که اکنون 
تحـت فشـار تحریم های مختلف آمریـکا و در درجه کمتر اروپا 
قـرار دارد و نیـز مواجـه با توطئـه برخی از کشـورهای مرتجع 
منطقـه و رژیـم صهیونیسـتی اسـت، تاکیـد بر وحـدت امری 
حیاتـی اسـت. بنابرایـن مسـئولان باید هـر مصلحتـی را ذیل 
ایـن ضـرورت تلقـی کـرده و زمینه های ایجـاد وحـدت را با باز 
کـردن بـاب گفت وگو فراهم کننـد.وی همچنین در پاسـخ به 

سـوالی در رابطـه بـا نقـش احـزاب و جناح های سیاسـی برای 
حفـظ امیـد مـردم بـه آرمان هـای انقـلاب گفـت:  احـزاب و 
جناح های سیاسی نماینده اقشـار مختلف مردم هستند. آن ها 
باید خواسـته های مردم را به شـکل جـدی دنبال کنند؛ یعنی 
همان هـا کـه در قانون اساسـی مندرج اسـت. اگـر این وظیفه 
بـه خوبـی انجـام شـود، مردم بـرای حل مسـائل و مشـکلات 
نگاهشـان فقط به درون خواهد بود. این خود وظیفه مسـئولان 
را مضاعـف می کنـد. بـه ایـن معنی کـه باید درجهـت تقویت 
احـزاب قـدم بردارند.این فعال سیاسـی اصلاح طلب با اشـاره به 
اهمیت توجه به مشـکلات اقتصادی و معیشـتی مردم در این 
برهـه زمانـی ادامـه داد: بـه نظر من در شـرایطی کـه اکنون به 
سـر می بریـم توجه به مشـکلات اقتصـادی و معیشـتی مردم 
بایـد دراولویـت قرارگیـرد. لبه تیز تحریم ها متوجـه تولیدات و 
نیـز درآمـد اقشـار مختلف جامعه به خصوص اقشـار متوسـط 
و کـم درآمـد کـه اکثریـت جامعه را تشـکیل می دهند اسـت؛ 
لـذا بـرای جلوگیـری از صدمه به تولیـد ملی و این اقشـار باید 

اقدامـی خارج از چارچـوب بوروکراتیک اداری انجـام داد.
* برخـی بـا ناامیـد کـردن مـردم در کنار دشـمن 

خارجـی قـرار گرفته انـد
عضو موسس سـازمان مجاهدین انقلاب اسلامی همچنین 
در پاسـخ به این سـوال که در چهلمین سـال پیروزی انقلاب، 
فقـدان کـدام مولفـه ایـن انقـلاب را بیـش از پیـش احسـاس 
می کنیـد، گفـت: مـا هنـوز تـا نیل بـه اهـداف انقـلاب خیلی 
فاصلـه داریـم اما به نظر من درحـال حاضر فقدان عدالت بیش 
ازسـایر مؤلفه ها محسـوس اسـت. مردم معمولا نداری را بهتر و 

بیش تـر از تبعیـض و بی عدالتی تحمـل می کنند.
وی بـا اشـاره به این موضوع که امـروز برخی به دنبال ایجاد 
ناامیـدی در میـان مردم هسـتند و این چنین در کنار دشـمن 
خارجـی قـرار گرفته انـد، گفـت: دراوایـل انقـلاب هم دشـمن 
داخلـی حتـی قـوی  ر و متنوع تـر از امـروز وجـود داشـت امـا 
مردم که صاحب انقلاب هسـتند ازپس توطئه آن ها برآمدند و 
اکنون هم این کار ازمردم سـاخته اسـت. این مسئولان هستند 
کـه بـا تاکید بـر اهـداف انقلاب و حرکـت جدی در مسـیر آن 
می تواننـد و بایـد امید را در مـردم برای ایـن کار تقویت کنند.

سلامتی  فعال سیاسی اصلاح طلب :

مردم، »نداری« را بهتر از بی عدالتی تحمل می کنند
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مردى از قم مردم را به حق فرا 
مى خواند و گروهى استوار، چون پاره هاى 

آهن، پیرامون او گرد مى آیند 

شنبه - 13بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4743

معاون شهردار قم با اشاره به اختصاص 
۳۲ درصد بودجه به بخش ترافیک و 
از  یکی  گفت:  شهر  در  آن  روان سازی 
مشکلات عمده شهر مباحث ترافیکی 
است که مردم از آن رنج می برند؛ اگر برای 
روان و متعادل سازی ترافیک شهر هزینه 
نکنیم در درازمدت کیفیت زندگی در 

شهر مناسب نخواهد بود.

اینکه  بیان  با   ، رنجبر  محسن 
شهرداری از تمام اطلاعات موجود در 
شهر برای تدوین و کارشناسی بودجه 
سال ۹۸ استفاده کرده است، اظهار کرد: 
با هدف گذاری بالغ بر ۳ مترمربع توسعه 
فضای سبز که هر سال دنبال می شود 
پیگیر این هستیم که سرانه فضای سبز 
را در شهر قم به استاندارد نزدیک کنیم 

و در کنار آن مشارکت بخش خصوصی 
را برای تقویت حوزه سرمایه گذاری اخذ 

کنیم.
معاون شهردار قم با اشاره به اختصاص 
۳۲ درصد بودجه به بخش ترافیک و 
از  یکی  گفت:  شهر  در  آن  روان سازی 
مشکلات عمده شهر مباحث ترافیکی 
است که مردم از آن رنج می برند؛ اگر برای 

روان و متعادل سازی ترافیک شهر هزینه 
نکنیم در درازمدت کیفیت زندگی در 

شهر مناسب نخواهد بود.
وی اذعان کرد: از این رقم پیش بینی 
شده حدود ۱۰۰ میلیارد تومان برای مترو 
هزینه خواهد شد که اگر اجرا شود هم 
آرامش ترافیکی را به دنبال داشته هم 

امکانات را تقویت می کند.

معاون شهردار قم مطرح کرد

جناب آقای علی صفرپور اختصاص ۳۲ درصد بودجه ۹۸ به روان سازی ترافیک شهرقم
مصیبت درگذشت  پدر بزرگوارتان را به شما و خانواده 

محترمتان تسلیت عرض نموده و بقای عمر با عزت برای 
شما  ودیگر بازماندگان و رحمت واسعه برای آن مرحوم 

از خداوند متعال خواستاریم.
روزنامه ایمان

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: پایبندی و حمایت از شعارهای اصلی 
انقلاب اسلامی از جمله استقلال، مهم  ترین وظیفه مسئولان و همه آجاد جامعه است.

آیت الله سید محمد سعیدی روز جمعه در آیین آغاز برنامه های دهه مبارک فجر در 
شبستان امام خمینی)ره( حرم مطهر حضرت معصومه)س( افزود: دولت و ملت باید از هر 
نوع کاری که استقلال کشور آسیب می  رساند، پرهیز کنند؛ باید حرکت  ها، رفتارها، قراردادها 
و پیمان  ها نیز استقلال ملت را حفظ کند. وی خاطرنشان کرد: نباید روحیه بسیجی دوران 
انقلاب و دفاع مقدس از یاد برده شود و این روحیه با روحیه اشرافی گری جابجا نشود، چراکه 

هر کدام از این روحیه  ها ساز و کار خاصی را در جامعه پیاده  سازی می  کند. 
سعیدی ضمن اشاره به اعتماد به مردم و جوانان تاکید کرد: در دوران انقلاب و دفاع 
مقدس، این جوان ها بودند که نقش آفرینی می کردند، امروز هم باید قدرشناس این ها 
باشیم و حضور جوانان در صحنه  های گوناگون انقلاب نشان می  دهد که جریان تاریخی 
انقلاب درحال رشد است. وی گفت: در دوره  های مختلف مردم در حفظ و پاسداری از 
انقلاب هرگز طلبکارانه وارد نشدند، کسی دنبال منافع شخصی خود نبود، بلکه برای دفاع 
و حفظ کیان کشور آمده بودند، امروز هم نباید اجازه دهیم، دشمن با تبلیغات خود این 
معادله را بهم زند.امام جمعه موقت قم با بیان این که باید آموزش و پرورش و دانشگاه  ها 
مراقب سیاه  نمایی  های دشمن باشند، گفت: ولایتمداری در این 4۰ سال، نقش کلیدی را 
در پیشرفت کشور داشته است، بنابراین باید مسئولان و خدمتگزاران نظام مراقب باشند تا 

مساله ولایتمداری در جامعه تضعیف نشود. سعیدی همچنین بر لزوم التزام به احکام شرعی 
و دوری از فرهنگ بیگانگان تاکید و اظهار کرد: باید مراقب نفوذ فرهنگ بیگانگان به ویژه 
غربی  ها باشیم.وی گفت: بی  اعتمادی به دشمنان یکی از رمزهای مهم پیروزی ملت ایران 
است و همچنان باید به این رمز توجه داشته باشیم، چراکه دشمن هیچ گاه از توطئه و فتنه 
انگیزی علیه نظام دست برنداشته اند. وی افزود: ملت و بسیاری از مسئولان رمز بی  اعتمادی 
به دشمن را حفظ کرده اند، ولی برخی در قسمت  های مختلف این جامعه هستند که همه 

چیز را در اعتماد به دشمن می  دانند که باید از حوادث درس عبرت گرفته باشند. 
سعیدی با تاکید بر حرکت در مسیر ولایت و اهل بیت)ع( ادامه داد: باید به رهنمودهای 
قرآن کریم، عترت و رهبر معظم انقلاب اسلامی توجه کنند و به وعده های دشمن دل 
نبندند، چراکه دشمنان قابل اعتماد نیستند. وی همچنین گفت: ۱۲ بهمن روزی است که 
بزرگ  ترین استقبال در تهران انجام شد، به طوری که طول جمعیت استقبال کننده از امام 
خمینی به ۳۳ کیلومتر رسید.در ادامه این آیین که با حضور بهرام سرمست استاندار قم، 
مسئولان، نیروهای نظامی و انتظامی و قشرهای گوناگون مردم برگزار شد، شرکت کنندگان 
پس از زیارت مضجع شریف کریمه اهل  بیت)ع( به سمت بیت تاریخی امام راحل در قم 
حرکت کردند و ضمن گلباران بیت ایشان، باردیگر با آرمان های امام راحل، شهیدان و 
رهبر فرزانه انقلاب پیمان بستند. جشن های دهه مبارک فجر انقلاب اسلامی صبح روز، 

۱۲ بهمن ماه، با برگزاری این آیین در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( آغاز شد.

آیت الله سعیدی در آیین آغاز برنامه های دهه مبارک فجر :

پایبندی به شعارهای اصلی انقلاب وظیفه همه است

نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

هدیه احمدی نژاد به کارلوس کی روش
محمود احمدی نژاد رییس جمهور سابق صبح روز پنجشنبه در تماس تلفنی با کارلوس کی روش 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ، از زحمات و خدمات وی در هشت سال گذشته تقدیر و تشکر کرد.

رئیس جمهور سابق در این تماس تلفنی از زحمات کادر فنی و سرپرستان تیم ملی فوتبال و تلاش 
های تحسین برانگیز جوانان شایسته این تیم قدردانی کرد و گفت: مردم قدرشناس ایران سعی و تلاش 
پیوسته و گسترده کادر فنی و بازیکنان تیم ملی فوتبال ایران را أرج می نهند و به این امر واقفند که 
شرایط همیشه آنطور که انتظار دارند، پیش نمی رود.آقای کی روش نیز در این گفت و گو به حمایت ها و 
پشتیبانی های رییس دولت دهم از روند رو به رشد تیم ملی فوتبال ایران اشاره کرد و آن را در پیشرفت 
تیم ملی و موفقیت  های سال های گذشته بسیار موثر دانست.وی همچنین خاطرات خوب و خوش خود 
از سال های حضور در ایران و برخوردار بودن از میهمان نوازی و محبت های مردم بزرگوار کشورمان را 
یاداور شد و تاکید کرد که همیشه قدردان مردم ایران خواهد بود. خاطر نشان می سازد نماینده دکتر 
احمدی نژاد امروز به رسم یادبود و قدردانی از سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ، هدیه ای را به آقای کی 

روش تقدیم کرد.

 مصرف توتون در ایران 7 برابر شده است 
 معاون اجتماعی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: مصرف توتون در ایران طی یک دهه گذشته از ۲ 
هزار تن به ۱5 هزار تن رسیده و بیش از 7 برابر شده است، یکی از راههای کاهش مصرف سیگار افزایش 
مالیات آن است و نمایندگان مجلس باید مالیات سیگار را 5 برابر کنند.عبدالرحمان رستمیان افزود: در 
حال حاضر سقف مالیات سیگار در کشور ۲۸۰۰ میلیارد تومان در بودجه ۹۸ در نظر گرفته شده که 
باید به ۱5 هزار میلیارد تومان افزایش یابد. مالیات سیگار بسیار مهم است و در بسیاری از کشورهای 
دنیا عوارض و مالیات زیادی از سیگار گرفته می شود تا مصرف را کاهش دهند.وی اظهارداشت: در 
کشورهای مختلف عوارض سیگار 75 درصد است اما این رقم در ایران ۲۰ درصد است و باید نمایندگان 
مجلس به این مساله در بودجه ۹۸ توجه ویژه کنند.رستمیان با بیان اینکه ۹۰ درصد سرطان ریه به 
خاطر مصرف سیگار است، ادامه داد: سیگار عامل ۲5 درصد مرگ و میر و بیماری های قلبی است و 

مصرف آن به پوکی استخوان منجر می شود.
 

دادستان کل کشور: فیلترینگ نیاز کشور است
دادستان کل کشور گفت: فیلترینگ نیاز کشور و نوعی امر به معروف و نهی از منکر است و باید این 
همیشه باشد تا جوانان منحرف نشوند. حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری روز پنجشنبه در 
پنجمین همایش علمی فرهنگی قضات سیستان و بلوچستان در چابهاراظهار داشت: دشمن در فضای 
مجازی جنگ فرهنگی به راه انداخته و این شبکه های اجتماعی و فضای مجازی از مشکلات عمده کشور 
هستند. وی سالم سازی فضای مجازی را خواستار شد و گفت: عده ای فکر می کنند فیلترینگ به تاریخ 
پیوسته، ولی اینطور نیست، باید از رفتن جوانان به قتلگاه جلوگیری کنیم. وی ادامه داد: هر گوشی تلفن 
همراه یک کانال از سوی دشمن است که در دست قشر های مختلف به راحتی قرار دارد و مرتب علیه 

نظام اسلامی فعالیت می کنند. 

عادل آذر :بالای 98 درصد مدیران پاک دست اند
 رییس دیوان محاسبات  با بیان اینکه در ارزیابی ها، بالای ۹۸ درصد مدیران پاک دست بوده و تنها 
اشکال در انحراف معیار و درک ناصحیح از قانون است، بیان کرد: اکثر مدیران انسان های با شرف و دست 
پاکی هستند. عادل آذر با بیان اینکه در قضیه مدیران حقوق بگیر نجومی با آن همه سر و صدا تنها ۳۹7 
نفر شامل شدند، خاطرنشان کرد: هدایتگری یعنی مدیران دستگاه های اجرایی در حین تصمیم گیری 
و اجرا از کارشناسان دیوان محاسبات استانی بهره ببرند. رئیس دیوان محاسبات کشور با اشاره به اینکه 
به دنبال رو کم کنی، پرونده سازی و مچ گیری نیستیم، بیان کرد: مدیران باید جسارت داشته باشند 

و دیوان محاسبات را یار خود بدانند و به هیچ وجه به دنبال ممانعت مدیران از تصمیم گیری نیستیم.
 

واکنش پلیس به توئیت وزیر ارتباطات
 رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا در واکنش به توئیت وزیر ارتباطات که عنوان کرده بود 7۰ 
هکتار مزرعه خشخاش در یکی از شهرهای کشور در پایش سطوح زیر کشت پیدا شده است، گفت: 
تاکنون چنین چیز مستندی به دست ما نیامده است.انتشار توئیتی از سوی  آذری جهرمی مبنی بر 
اینکه 7۰ هکتار مزرعه خشخاش در یک شهر دیده شده است، خبرنگار مارا بر آن داشت تا صحت و 
سقم قضیه را از رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا جویا شود.سردار محمدمسعود زاهدیان رئیس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا در خصوص مطلب فوق اظهار داشت: تاکنون اطلاعات مستندی در این 

خصوص به دست ما نیامده است و عنوان چنین مطلبی می تواند اشتباه باشد.
 

دایی نپذیرفت جانشین کی روش شود
یک منبع آگاه می گوید: »مهدی تاج با علی دایی تماس گرفت و از او پرسید که آمادگی اش را دارد تا 
جانشین کی روش در تیم ملی شود یا خیر؟« علی دایی، اما همیشه یکی از طرفداران کی روش بوده و از 
لحاظ فنی این مربی پرتغالی را تحسین کرده. دایی با اعلام این که حاضر نیست در چنین مقطعی )در 
جریان جام ملت های آسیا( جانشینی کی روش را بپذیرد به درخواست مهدی تاج، پاسخ منفی می دهد. 

سرعت اینترنت های خانگی ۵ برابر می شود! 
در آستانه چهل سالگی پیروزی انقلاب اسلامی ایران که مسئولان دستگاه های اجرایی طرح ها و 
پروژه های مختلفی را افتتاح می کنند، وزیر ارتباطات نیز با انتشار پستی در صفحه توییتر خود از یک پیشرفت 
جدید در حوزه شبکه اینترنت خبر داد.محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در این 
پست اعلام کرد در شهر دزفول با ارتقا تکنولوژی ADSL به FTTC حداکثر سرعت اینترنت خانگی ۱۶ 

مگابیت را به حداقل 7۰ افزایش داده است و این طرح به زودی در کل کشور اجرا می شود.

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم : 

دستاوردهای 40 ساله انقلاب باید به مردم تبیین شود 
امام جمعه قم بابیان اینکه دستاوردهای 4۰ ساله انقلاب باید به مردم تبیین شود گفت : انقلاب 
اسلامی هنوز به ساحل آرامش نرسیده و هنوز در ابتدای مسیر است ورود به چهل سالگی انقلاب و آغاز 

بلوغ نظام به معنای پایان راه نیست.
 آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در ظهر دیروز خطبه های نماز جمعه که در مصلی قدس برگزار 
شد با اشاره به مناسبت ۱۲ بهمن ماه و آغاز دهه فجر انقلاب اسلامی ابراز کرد:امام راحل علاوه بر نقش 
رهبری و هدایت گری، پایه گذاری اندیشه حکومت اسلامی را در فکرها قوام بخشیده و پیاده کرد، سخن 
از حکومت دینی در حالی مطرح شده بوده بلوک غرب و شرق عالم رویه ای دین ستیزانه ای را دنبال 
می کرد.آیت الله حسینی بوشهری تأکید کرد: مقایسه وضعیت قبل و بعد از انقلاب اسلامی برای تمام 
مردم و به ویژه نسل جوان ضروری است، عده ای در فضای مجازی پیداشده و به صورت بزک کرده درصدد 
تطهیر رژیم پهلوی و به ویژه رضاخان هستند، دستاوردهای 4۰ ساله انقلاب باید به مردم تبیین شود. 
انقلاب اسلامی هنوز به ساحل آرامش نرسیده و هنوز در ابتدای مسیر است. ورود به چهل سالگی انقلاب 
و آغاز بلوغ نظام به معنای پایان راه نیست بلکه در چهل سالگی انقلاب توطئه های دشمنان در مسائل 

اقتصادی، فرهنگی، جنگ نرم، جنگ رسانه ای و مسائل دیگر بیشتر از گذشته است.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با اشاره به برخی از اقدامات ابداعی امام راحل اضافه کرد: توأمان 
کردن معنویت باسیاست یکی از ارمغان های بزرگ برای جامعه بود، تا قبل از انقلاب اسلامی چهره ای 
که از سیاست در بین مردم وجود داشت چهره ای دروغین و همراه بادرویی و فریبکاری بود. یکی از 
ویژگی های اصلی امام راحل این بود که در ادامه راه انقلاب از هیچ عنصر یا عاملی هراسی به دل راه 
نمی داد.عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: قبل از انقلاب اسلامی حاکمیت و سیاست ایران را روس ها 
و انگلیسی ها تعیین می کردند و آن ها تصمیم می گرفتند که حاکم و پادشاه ایران در هر دوره ای چه 
کسی باشد. قبل از انقلاب آمریکا هواپیماهای جنگی ایران را بدون اطلاع شاه ایران به ویتنام اعزام کرده 
بود و شاه ایران چند روز بعد از مطلع شده بود. قبل از انقلاب اسلامی آمریکا تعیین می کرد ایران چه 
مقدار و چه نوع سلاحی را خریداری کند، روحیه مردم سالاری دینی و روحیه انقلابی از ویژگی های 

اصلی انقلاب اسلامی است.

هم زمان با آغاز دهه فجر ؛

بیت تاریخی امام خمینی)ره( در قم گلباران شد 
با حضور مسئولان استانی و نیروهای نظامی و انتظامی استان، بیت تاریخی امام خمینی)ره( در قم 

هم زمان با آغاز دهه فجر گلباران شد. 
روز جمعه همزمان با آغاز ایام الله دهه مبارک فجر و ورود تاریخی امام خمینی)ره( به ایران اسلامی 

بیت تاریخی امام راحل در قم با حضور مسئولان استانی و نیروهای مسلح استان گلباران شد.

صادرات مرغ ممنوع شد!کاریکاتور

محمدعلى رجبى

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم:

 دهه جلوه خدمت شهرداری قم 
برای مردم اکران می شود

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به برگزاری 
نمایشگاه دستاوردهای چهل ساله انقلاب اسلامی با عنوان »شکوه 4۰ ساله 
در قم« گفت: یکی از غرفه های این نمایشگاه در اختیار شهرداری است که 
برنامه های ویژه ای از جمله گفت وگوی مستقیم مدیران شهرداری با مردم 

در قالب آن پیش بینی شده است.
مهدی کلانترزاده با اشاره به برگزاری نمایشگاه دستاوردهای چهل 
ساله انقلاب اسلامی در استان با عنوان »شکوه 4۰ ساله در قم« در مصلی 
قدس اظهار کرد: شهرداری قم در راستای اهداف خدمت  به مردم که در 
طول 4۰ ساله انقلاب اسلامی داشته قرار است دستاوردهای خود را در این 
نمایشگاه برای مردم اکران کند.وی با بیان اینکه اکران دستاوردها در این 
نمایشگاه در قالب کلیپ، عکس،  بنر و نشریه و ارائه خدمات  گوناگون و نوین 
می باشد تصریح کرد: یک غرفه از نمایشگاه به مساحت 5۰ مترمربع در این 
نمایشگاه در اختیار شهرداری قرار گرفته و بخشی از فضای محوطه مصلی 
نیز برای نمایش دستاوردها و خدمت رسانی پیش بینی شده است.مدیرکل 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با بیان اینکه مراکز،  سازمان ها و 
مناطق شهرداری نیز در این نمایشگاه مشارکت داشته و حضور دارند و 
خدماتی که در این سال ها ارائه نمودند را برای مردم تشریح خواهند کرد 
افزود: سازمان هایی از جمله آتش نشانی، اتوبوسرانی، تاکسیرانی،  مدیریت 
پسماند، فضای سبز و فرهنگی ورزشی اقدامات و دستاوردهای سال های 
اخیر را به مردم عرضه خواهند نمود.کلانترزاده حوزه های اصلی و کلان 
دستاوردهای شهرداری قم جهت ارائه در نمایشگاه را شامل عمران شهری، 
حمل و نقل و ترافیک، خدمات شهری، شهر هوشمند و فعالیت های حوزه 
فرهنگ و ارتباطات شهری اعلام کرده و گفت: تلاش شده تا دستاوردهای 
این حوزه های کلان به نسبت میزان فعالیت ها و تأثیری که در طول 
سال های گذشته در رشد و توسعه شهری و زندگی شهروندان داشته است 
در نمایشگاه معرفی شود.وی تشریح ۳ دوره زمانی قم قدیم، قم در زمان 
حال و آینده شهر را از دیگر بخش های غرفه شهرداری قم عنوان کرد و 
افزود روایت گری دستاوردهای 4۰ ساله نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران و همچنین شهرداری قم از دیگر برنامه های شهرداری قم در این 
نمایشگاه خواهد بود.مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
ارائه آموزش های شهروندی در حوزه فرهنگ شهروندی، ایمنی، مدیریت 
پسماند،  پارک ها و فضای سبز، ترافیک و… را جزو دیگر برنامه های غرفه 
شهرداری در نمایشگاه شکوه 4۰ ساله در قم عنوان کرد و گفت: حضور 
مدیران شهرداری و پاسخگویی بی واسطه به مردم از جمله برنامه های ویژه 
شهرداری است و لیستی از زمان حضور مدیران تهیه شده که به مردم 
اطلاع رسانی خواهد شد.کلانترزاده خاطرنشان کرد: پیش بینی شده که 
سیستم مانیتورینگ مرکز مدیریت هوشمند ترافیک در غرفه شهرداری 
مستقر شده و دستاوردهای رصد ترافیکی را در معرض دید عموم مردم 
بگذارد.وی ثبت برخط درخواست های مردمی توسط عوامل سامانه ۱۳7 را 
جزو دیگر برنامه های نمایشگاه دانست و افزود: سیستم مرکز درآمد هم برای 
استعلام عوارض نوسازی و  خودرو در غرفه شهرداری مستقر شده و به ارائه 
خدمات این بخش به مردم خواهند پرداخت.غرفه شهرداری قم در نمایشگاه 
دستاوردهای چهل ساله انقلاب اسلامی در استان قم با عنوان »شکوه 4۰ 
ساله در قم« از یکشنبه ۱4 بهمن تا چهارشنبه ۱7 بهمن  از ساعت ۹ الی 

۱۳ و ۱۶ الی ۲۱ پذیرای عموم مردم خواهد بود.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

اجرای خط کشی دو جزئی در معابر شهر 
با اعتبار ۸0 میلیارد ریال

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از اجرای 
خط کشی دو جزئی در معابر شهر با اعتبار ۸۰ میلیارد ریال خبر داد.

علی نیک با اشاره توجه ویژه شهردار به ایمنی معابر و حمایت از سازمان 
ترافیک با اختصاص بودجه برای اجرای پروژه خط کشی معابر اظهار کرد: به 

زودی کلیه معابر شهر مقدس قم خط کشی خواهد شد.
وی با اشاره به برنامه ریزی برای اجرای خط کشی دوجزئی در معابر شهر 
تصریح کرد: سازمان ترافیک با عقد قراردادی با رقم بیش از ۸۰ میلیارد ریال 
با یکی از پیمانکاران مطرح کشور اقدام به انجام خط کشی دو جزئی در معابر 
شهر خواهد کرد.مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با 
تاکید بر اینکه کلیه خط کشی های مورد نیاز معابر شامل این قرارداد می شود، 
خاطرنشان کرد: این خط کشی ها شامل خط کشی طولی و عرضی، اجرای 
نقوش، علائم انتظامی و محدودیت سرعت و عابر پیاده براساس طرح های 
ابلاغی معاونت حمل و نقل و ترافیک انجام می شود.نیک با بیان اینکه برای 
نخستین بار است که خط کشی طولی با استفاده از رنگ دو جزئی انجام 
می شود، اظهار کرد: در این زمینه اجرای خط کشی بلوار محمدامین)ص( 
به عنوان نخستین معبر در دستور کار قرار گرفت و مقرر شد کلیه معابر 
اصلی شهر نیز بر همین منوال خط کشی شود.وی تصریح کرد: با توجه به 
برودت هوا اجرای این پروژه کمی کند شده است و خط کشی ها در طول 
روز انجام می شود اما به محض افزایش دما با سرعت بیشتری و در ساعات 
شب نیز انجام خواهد شد.مدیر عامل سازمان ترافیک با تاکید بر اینکه کلیه 
همکاران ما در سازمان ترافیک و شهرداری قم تمام تلاش خود را برای 
افزایش ضریب ایمنی در معابر به کار خواهند گرفت تا به سوی شهری 
ایمن با معابری استاندارد حرکت کنیم گفت: از شهروندان خواستار همکاری 
و مساعدت با همکارانمان هستیم تا بتوانیم در این زمینه خدمات بهتر و 

شایسته تری ارائه کنیم.
 

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم خبرداد

اجرای ۶0 گروه سرود در ایام دهه فجر 
مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم از اجرای ۶۰ گروه سرود 

در ایام دهه فجر در اماکن عمومی، مساجد، و محلات شهر قم خبر داد. 
ابوالقاسم مقیمی از اجرای ۶۰ گروه سرود در ایام دهه مبارک فجر خبر 
داد و اظهار داشت: برای اولین بار در اماکن عمومی، سالن ها، مساجد و 
مراکز پرجمعیت سطح شهر قم، گروه های سرود دانش آموزی و مردمی به 
اجرا خواهند پرداخت.وی افزود: ازجمله بخش های جشنواره بزرگ فرهنگی 
چله سرو که به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی به اجرا 
درآمده، جشنواره آوای سرو است که گروه های سرود مدارس و مساجد در 
دو قالب تولید محتوا و بازخوانی، با یکدیگر به رقابت خواهند پرداخت.مقیمی 
به ثبت نام گروه های دانش آموزی، کانون های مساجد و بسیج کلان شهر قم 
در کنار روستاها و بخش های استان قم اشاره کرد و اضافه کرد: در هفته سوم 
بهمن ماه، داوری اولیه و مسابقات گروه های سرود با حضور داوران استانی 
برگزار خواهد شد.مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری، ورزشی شهرداری قم 
تصریح کرد: گروه های منتخب از میان تولیدات آزاد و یا بازتولید آثار فاخر 
و نوستالژی با موضوعات انقلابی، چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، 

انتظار، کرامات رضوی و حضرت معصومه )س( انتخاب خواهند شد.

علیرضا مظفری خبرداد

اجرای پروژه های خدماتی
 برای ساماندهی مشاغل شهری

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم بر اجرای پروژه های خدماتی سازمان میادین برای ساماندهی 

مشاغل شهری در شهر تاکید کرد.
 علیرضا مظفری با بیان اینکه شهرداری قم با احصاء نیازمندی های 
عمومی مردم به دنبال رفع آنها در حیطه وظایف است، اظهار کرد: سازمان 
میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری، با ایجاد تسهیلات لازم 
و ساخت فضای مناسب در امر تهیه و توزیع میوه و تره بار و محصولات 
کشاورزی، ارائه خدمات عمومی، توزیع محصولات و مایحتاج زائر و… در 

راستای اهداف سازمان خدمات ارزنده ای را به شهروندان ارائه می کند.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم اذعان کرد: این سازمان با همکاری شهرداری های مناطق در 
قبال تحویل زمین، ساماندهی مشاغل و صنوف مزاحم را با جدیت پیگیری 

و شهرداری را در راستای تحقق هدف شهری سالم یاری می کند. 

اخبــار

با  پروژه  افتتاح ۳۶۸  از  قم  استاندار 
اعتباری بالغ بر ۸۱۰۰ میلیارد ریال و با 
نفر در دهه ی  اشتغال ۱5۲۳  ظرفیت 

مبارك فجر خبر داد.
دکتر بهرام سرمست استاندار قم روز 
پنجشنبه در نشست خبری با اصحاب 
رسانه که به مناسبت چهلمین سالگرد 
انقلاب اسلامی در سالن جلسات استانداری 
قم برگزار شد طی سخنانی ضمن تبریك 
فرارسیدن دهه ی فجر انقلاب اسلامی بیان 
داشت: چهل سالگی نظام نقطه عطفی برای 
یادآوری رشادت ها و ایثارگری های کسانی 
است که در دوران مختلف آغازگر و ادامه 

دهنده ی راه انقلاب اسلامی بوده اند.
دستاوردهای  داریم  وظیفه   *

انقلاب را تبیین کنیم 
استاندار قم با بیان اینکه وظیفه داریم 
دستاوردهای انقلاب اسلامی رابرای مردم 
بازگو کنیم افزود: مردم ولی نعمتان انقلاب 
هستند و آنها بودند که در پیروزی نهضت 
و دفاع از آن پیشگام بوده اند.سرمست با 
بیان اینکه برای بدخواهان نظام تفکیکی 
بین نظام و دولت وجود ندارد، امیدآفرینی 
درجامعه را وظیفه ی همه ی مسئولان 
و گروه های سیاسی دانست و ادامه داد: 
کسانیکه در داخل دولت را تخریب می 
کنند تیشه به ریشه ی نظام می زنند.

اینکه  بیان  با  همچنین  قم  استاندار 
نهضت اسلامی از قم شروع شده است، 
خاطرنشان کرد: برگزاری مراسم چهل 
سالگی انقلاب در این استان باید با شکوه 
خدمت  شود.سرمست  برگزار  خاصی 
در نظام اسلامی را نیازمند توفیق الهی 
دانست و گفت: مسئولان باید قدر این 
فرصت را بدانند و در جهت رضایتمندی 

مردم گام بردارند.
* روابط عمومی های دستگاه هایی 

دولتی باید فعال تر عمل کنند 
اینکه  بیان  با  استاندار قم همچنین 
روابط عمومی های دستگاه های دولتی 
باید فعال تر عمل کنند خاطرنشان کرد: 
معیار عملکرد دستگاه های اجرایی عملکرد 
مدیران و رضایتمندی مردم از ایشان است 
و مدیری که سستی کند و کم تحرك 
باشد کنار گذاشته خواهد شد.سرمست 
با بیان اینکه از مدیران خواسته ایم برنامه 
هایشان را با اسناد بالادستی هماهنگ 
نمایند گفت: مسئولان دستگاه های دولتی 
موظف اند پروژه ی اولویت دار خود را با 
ارائه ی زمانبندی دقیق اجرایی دراختیار 
استانداری قم قرار دهند.وی گفت: ۳۶۸ 
بالغ بر ۸۱۰۰ میلیارد  با اعتباری  پروژه 
ریال و با ظرفیت اشتغال ۱5۲۳ نفر در 
بخش های زیربنایی، کشاورزی، عمرانی، 
طرح های اشتغالزا در بخش روستایی و 
... در دهه ی فجر امسال به بهره برداری 
خواهد رسید.نماینده عالی دولت در استان 
در بخش دیگری از این برنامه به پرسش 

های  حوزه  پیرامون  خبرنگاران  های 
مختلف پاسخ گفت.استاندار قم خبرنگاران 
را شریك دولت در توسعه ی کشور دانست 
و گفت: اصحاب رسانه پل ارتباطی بین 
مردم و مدیران هستند.سرمست با تاکید 
بر انتقاد سازنده رسانه ها توام با ارائه ی 
راهکار عملیاتی خاطرنشان کرد: در تبیین 
دستاوردهای دولت نیز باید اصحاب رسانه 

نقش فعال ایفا کنند.
از  ندارد  حق  مدیری  هیچ   *

پاسخگویی به مردم امتناع کند 
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
برنامه محوری و پاسخگویی را از ویژگی 
های مورد انتظار از مدیران دستگاه های 
اجرایی دانست و تصریح کرد: همچنانکه 
مدیران پیگیر مسائل مرتبط با دستگاه 
متبوع خود هستند بایستی پاسخگوی 
عملکردشان نیز باشند.وی افزود: اطلاع 
رسانی مدیران به مردم یک ضرورت است 
و هیچ مدیری حق ندارد در قبال مردم 
از پاسخگویی امتناع کند در این راستا با 
ارزیابی دقیق کارنامه و عملکرد و برنامه ها 
معیاری برای ماندن مدیران در نظر خواهیم 
گرفت. سرمست درباره عدم پاسخگوئی 
برخی از دستگاههای دولتی به مردم و 
رسانه نیز عنوان کرد: هر نوع کوتاهی در 
پاسخگویی از طریق سازمان بازرسی قابل 
پیگیری است و مردم و رسانه این کم کاری 

ها را گزارش دهند. 
* مدیران عملکرد و فعالیت های 

خود را شفاف کنند 
استاندار قم در پاسخ به سوالی مبنی بر 
حضور مدیران سفارشی بیان کرد: معیار 
ماندن و رفتن مدیران عملکرد  و برنامه 
های  آنها ومیزان پاسخگویی به مردم 
است در این زمینه مدیری گذشته نگر 
نیستم و آینده نگرم، اگر مدیری کارآمد 
نباشد نمی تواند با سفارش و توصیه باقی 
بماند ضمن اینکه در تعیین مدیران از 
مشورت با صاحب نظران و ارزیابی عملکرد 
مدیر تصمیم خواهیم گرفت. وی گفت: 
باید جسارت کافی در تصمیم  مدیران 
گیری داشته باشند و پای تصمیمات خود 
بمانند ما از مدیرانی که از چنین جرات 
و جسارتی برخوردار هستند حمایت می 

اتاقی  در  مدیران  باید  همچنین  کنیم 
شیشه ای عملکرد و فعالیت های خود را 

شفاف کنند.
 * نظرات کارشناسی مبنای اصلی 

در تعیین تکلیف منوریل و فرودگاه
وی در ادامه برخی عقب ماندگی های 
استان قم را مورد توجه قرار داد و با اشاره 
به پروژه های شاخصی که تا هم اکنون 
بی نتیجه بوده اند، گفت: معتقد به تعیین 
تکلیف پروژه های نیمه تمام هستم و از 
نظرات کارشناسی اهل فن برای ادامه یا 
توقف آنها استفاده خواهم نمود.نماینده عالی 
دولت در استان با اشاره به بازدید اخیر خود 
از پروژه ی فرودگاه گفت: در مرحله ی اول 
باید حق و حقوق مردم و معارضین تعیین 
تکلیف شده و پروژه آماده ی واگذاری به 
شود. گذار  سرمایه  و  خصوصی  بخش 

استاندار قم ادامه داد: در رابطه با پروژه ی 
منوریل نیز اخیرا جلسه ای با شهردار و 
عوامل مدیریت شهری داشتیم که تاکید 
گردید این پروژه با سهل ترین شرایط به 

سرمایه گذار بخش خصوصی واگذار شود.
* عدالت توسعه ای  بین مناطق 

شهری باید وجود داشته باشد
سرمست همچنین حضور مردم در 
صف مرغ و گوشت را مورد توجه قرار داد 
و با بیان اینکه برخی مشکلات اقتصادی 
نتیجه ی مسائل خارجی هستند و حل 
آنها مستلزم تصمیمات در سطح ملی 
است گفت: بایستی مسئولان استان کمك 
کنند تا مردم در معیشت دچار مشکلات 
در  دولت  عالی  شوند.نماینده  کمتری 
استان در ادامه مسئله ی محیط زیست 
را مورد توجه قرار داد و با اشاره به وظایف 
ذاتی دستگاه های مختلف در روند توسعه 
ای استان گفت: باید اهمیت برنامه های 
توسعه ای و میزان انعطاف آنها مشخص 
شده و پیوست زیست محیطی آنها تهیه 
شود.وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با حمایت از پروژه های کارشناسی شده 
ی مدیریت شهری اظهار داشت: عدالت 
توسعه ای بین مناطق مختلف شهری 
باید وجود داشته باشد؛ و هر خدمتی که 
مسئولان در راستای کمك به زندگی مردم 
بخواهند انجام دهند از حمایت استانداری 

قم برخوردار خواهند بود.
* جذب سرمایه گذار برای  تحقق 
پروژه های عمرانی در اولویت قراردارد

وی افزود: ضمن ارزیابی مستمر فعالیت 
های ادارات دولتی و مطالبه ی دغدغه 
های مردمی، پاسخگوی عملکرد مدیران 
دستگاه های اجرایی خواهم بود.استاندار 
قم مشارکت بخش خصوصی را نیز برای 
دارای  قم  استان  ای  توسعه  های  طرح 
اهمیت دانست و گفت: جذب سرمایه گذار 
از کارهای اولویت دار در تحقق پروژه های 
عمرانی خواهد بود.نماینده عالی دولت در 
استان در بخش پایانی سخنان خود با اشاره 
به دیدار خود با مراجع عظام تقلید و علما 
در بدو ورود به قم، آیات عظام را سرمایه 
های جهان تشیع و فرصتی برای مسئولان 
استان و کشور دانست و گفت: در ملاقاتی 
که با این بزرگواران داشته ام دغدغه ها، 
دریافت  را  ایشان  رهنمودهای  و  نصایح 
نموده ام و در مسیر آن حرکت خواهم 
نمود.استاندار قم خاطرنشان کرد:  در عمل 
به مسئولیت ها، خود را نیازمند ارشادات 

علمای اعلام و دعای خیر ایشان می دانم.
* تشریح پروژه های قابل افتتاح در 

دهه فجر
محسن بهشتی معاون امور عمرانی 
استاندار قم نیز ضمن تفکیك پروژه های 
قابل افتتاح در دهه ی مبارك فجر اظهار 
داشت: احداث پل ونارچ به طول ۲ ونیم 
شهرك  غیرهمسطح  تقاطع  کیلومتر، 
صنعتی شهاب با آزادراه قم-تهران، تکمیل 
زنجیره تولید و فراوری تخم مرغ و احداث 
4 جایگاه سوخت، گازرسانی به مناطق 
روستایی و پروژه های بومی گردی و مراکز 
فاضلاب شهرك  اجرای شبکه  و  اقامتی 
قدس به طول 4.۲ کیلومتر بخشی از پروژه 

های قابل افتتاح می باشند.
بهشتی با بیان اینکه ۱47 پروژه توسط 
شهرداری قم در ایام دهه ی فجر افتتاح 
خواهند شد خاطرنشان کرد: اصلاح روکش 
آسفالت، توسعه ی فضای سبز، نورپردازی و 
زیباسازی، بازآفرینی در بافت های فرسوده 
و افتتاح دو ایستگاه آتش نشانی بخشی از 

این پروژه ها می باشند.
امور  امرایی معاون  مهرداد غضنفری 
اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم نیز در 
این جلسه با بیان اینکه تدوین سند اشتغال 
استان یکی از افتخارات استان قم در سال 
۹7 بود اظهار داشت: در سال جاری شاهد 
همکاری بسیار خوب بانك های استان بودیم 
و بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد تومان مشارکت 
داشتیم که منجر به تثبیت 4۰۰۰ شغل و 

ایجاد 4۰۰ شغل جدید گردید.
وی همچنین با اشاره به تملك واحدهای 
تولیدی توسط بانك ها به دلیل معوقات 
بانکی گفت: تلاش می کنیم تا در سال ۹۸ 
با حل مشکلات چنین واحدهایی آنها را به 

چرخه ی تولید برگردانیم.

استاندار قم:

368 پروژه همزمان با دهه فجر در قم افتتاح می شود


